
Nr Partij Blz. Vraag Antwoord

1 PVDA 12 Wat houden de tijdelijke voorzieningen Westergouwe in. Graag wat meer duiding De tijdelijke voorzieningen Westergouwe is de tijdelijke onderwijshuisvesting van ‘IKC De ontdekkingsreizigers’. Het IKC zit in dit 
gebouw totdat de nieuwbouw is opgeleverd. 

2 PVDA 12 Liggen de kosten contractwisseling voor 4 jaar vast en met wie Het nieuwe contract voor gas en elektra is via het het collectief van gemeenten en ODMH aangegaan met Vattenfall voor de duur 
van 15 maanden en eindigt eind 2023. in de loop van 2023 wordt een nieuwe aanbesteding plaats.

3 PVDA 14 Een concrete invulling daarvan kan zijn om de kwijtschelding uit de afvalstoffenheffing en of 
rioolheffing te halen en te dekken uit de algemene middelen. Dit betekent dat de kwijtschelding 
van de belasting voor de betreffende doelgroep dan niet meer rechtstreeks wordt betaald door 
degenen die wel de heffing betalen, maar dat dit ten laste komt van de gemeentelijke 
begroting.’
Welke mogelijkheden heeft de gemeente om te differentiëren / onderscheid te maken in de 
doelgroep (eigenaar/gebruiker) en/of de kwijtschelding bijvoorbeeld (gedeeltelijk) te baseren 
op inkomenspositie en/of type huishouden?

De raad stelt het kwijtscheldingsbeleid vast, de uitvoering van dat beleid is bij de BSGR ondergebracht. Hoofdregel bij de uitvoering 
van de kwijtscheldingsregels is dat  gemeenten de kwijtscheldingsregels van de rijksoverheid volgen. De raad kan bepalen dat in het 
geheel geen dan wel gedeeltelijk kwijtschelding wordt verleend. Zo kan voor een belasting geen kwijtschelding worden verleend. Of 
er wordt gedeeltelijk kwijtschelding verleend van een belasting. Ook kan de raad met betrekking tot de wijze waarop de kosten van 
bestaan en de wijze waarop het vermogen in aanmerking worden genomen afwijkende regels stellen die ertoe leiden dat in 
ruimere mate kwijtschelding wordt verleend.  Omdat de regels van de rijksoverheid gevolgd moeten worden is het niet mogelijk 
om de kwijtschelding te baseren op inkomenspositie en/of type huishouden. Het is wel mogelijk een bepaalde doelgroep uit te 
sluiten door bijvoorbeeld de eigenarenheffing van de rioolheffing voor kwijtschelding uit te sluiten. Jaarlijks stelt de gemeenteraad 
het besluit gemeentelijk kwijtscheldingsbeleid vast. Hierin staat aangegeven voor welke belastingen kwijtschelding wordt verleend. 

4 PVDA 14 Een structurele of incidentele verlaging van de woonlasten ten laste van het begrotingssaldo 
2023 - 2026. Grofweg elke €10 verlaging betekent € 350.000 begrotingssaldo.’
Op welke wijze is dit bedrag berekend? En is dit gebaseerd op alle huishoudens in Gouda die 
afvalstoffenheffing betalen?

Het bedrag is berekend op basis van het aantal percelen in Gouda waarvoor een aanslag rioolheffing wordt betaald. Er zijn naar 
(grove) schatting 35.000 percelen in Gouda.

5 PVDA 14 Afvalstoffen heffing stijgt. Is er een onderzoek gepland naar de marktprijzen van de diverse 
afvalstromen en de ontwikkelingen daarin?

Conform de dienstverleningsovereenkomst die wij hebben met Cyclus N.V. vindt er iedere 2 jaar een marktconformiteits onderzoek 
plaats. Deze wordt weer in 2023 verwacht. Opgemerkt dient te worden dat in de huidige markt het lastig is in te schatten hoe 
prijzen, opbrengsten en loonontwikkelingen er komende jaren precies gaan uitzien. Daarnaast is de huidige verhoging deels het 
gevolg van het wegvallen van de eenmalige dekking van kosten vanuit de algemene middelen.

6 PVDA 16 Doelstelling over duurzame en toekomstbestendige schoolgebouwen; scholen hebben een 
ingewikkelde positie met het ventileren ivm COVID en stoken voor het gas. Er staan een aantal 
nieuwe grote plannen op de rol. Maar zijn er in de tussentijd nog ‘ herstelwerkzaamheden’ 
mogelijk waardoor de panden duurzamer ingezet kunnen worden in een COVID-winter-met-
energiecrisis? 

In het winterplan heeft het college de wens uitgesproken om meer te versnellen in verduurzaming van scholen. Echter, gelden hier 
lange looptijden en is het een complexe en grote opgave.  Bovenal lopen we tegen de krappe arbeidsmarkt (o.a. installateurs) en 
capaciteits- en uitvoeringsgrenzen aan. Veel verduurzamingsmaatregelen vallen ook onder verantwoordelijkheid van de scholen 
zelf in het kader van regulier onderhoud. In de uitwerking van het winterplan wordt nader onderzocht wat mogelijk is.

7 PVDA 17 De zes bruikleen scholen. Wat wordt er precies met bruikleenscholen bedoeld. Graag 
toelichting.

Bruikleenscholen zijn schoolgebouwen waar de gemeente eigenaar van is, maar die zonder huurvergoeding aan scholen ter 
beschikking worden gesteld. De zes bruikleenscholen zijn:

 1.Herpstraat 1, Casimirschool disloca e
 2.Aakwerf 46: ISK Carmel College
 3.Coniferensingel 26: De Ark
 4.Winterdijk 10: Horizon
 5.W. van Pruisenlaan 409: Samuelschool
 6.Burg. Martenssingel 15: deels GSG Leo Vroman

8 PVDA 17 Nader verkennen koppelkansen ISK met Molenwiek. Graag toelichting over de voorziene 
procedure

Op dit moment is het COA nog bezig met de eerste verkenningen rondom het ontwerp en inpassing van 350 asielzoekers op het 
terrein/in het pand. Hierbij wordt tevens rekening gehouden met de wens om in het Molenwiekgebouw een unieke mix van 
wonen, werken, onderwijs (ISK) en ontmoeten een plek te laten krijgen waardoor meerwaarde wordt gecreëerd voor Gouda. De 
komende maanden zal blijken welke mogelijkheden de locatie Molenwiek biedt en zal besloten worden welke aanvullende functies 
hier een plek krijgen.  

9 PVDA 21 ‘Verder stuurt de gemeente op minder steen en meer groen bij (nieuw)bouwontwikkelingen, 
op schoolpleinen en bij onderhoudsprojecten om hittestress, droogte en wateroverlast tegen te 
gaan.’ 
Kan worden toelichting welke plannen de gemeente in dit kader heeft en welk bedrag hiervoor 
specifiek wordt gereserveerd?

In de eind 2019 vastgestelde klimaatadaptatiestrategie en uitvoeringsagenda staan de effecten van klimaatverandering beschreven 
en de Goudse aanpak inclusief financiën.  
Bij (nieuw)bouwontwikkelingen wordt het convenant klimaatadaptief bouwen toegepast.

10 PVDA 21 ‘Het Gouds Isolatieprogramma uitvoeren met focus op woningen met E, F en G labels en 
energiearmoede. Dit gebeurt o.a. door de inzet van energiecoaches en energieklussers, 
collectieve inkoopacties en subsidies om inwoners te ondersteunen en ontzorgen’
Is meer te zeggen over de aanpak  en precieze van dit programma. Bijvoorbeeld waar en 
wanneer wordt begonnen en wat de criteria zijn? 

Het Gouds Isolatieprogramma (GIP) kent een looptijd tot en met 2030 en een uitvoeringsprogramma voor 2023 en 2024. Het GIP 
wordt in december ter besluitvorming voorgelegd aan de raad. 
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11 PVDA 25 Samen met betrokken partijen zoekt de gemeente naar maatregelen die senioren 
ondersteunen.. Welke partijen worden hier bedoeld

Dit betreft vooralsnog woningcorporaties en huurdersorganisaties. Het voornemen is om In Q1 of begin Q2 een werksessie met de 
raad te organiseren.

12 PVDA 25 Ook ontwikkelt de gemeente heldere kaders voor aanbieders van snelladen en deelmobiliteit…. 
Zijn die kaders er dan nu niet? Graag toelichting

In 2020 (raadsmemo 123, 14-10-2020) is een Kader voor de plaatsing van openbare laadinfrastructuur voor elektrische voertuigen 
vastgesteld. Dit is voor de gewone laadpalen. Met de provincie en de regio Midden-Holland wordt een visie voor snelladen 
uitgewerkt (zie ook raadsmemo 194, Regionale Aanpak laadinfrastructuur Zuid-West, 27-01-2021). Een beleidskader voor 
deelmobiliteit is er nu nog niet. Deze wordt in Q1 2022 aan de raad voorgelegd.

13 PVDA 25 In gesprek met ondernemers onderzoekt de gemeente de vestiging van een distributiehub en 
de overgang naar schonere en lichtere transportmiddelen… Wordt hierbij ook gekeken naar 
vervoermiddelen op waterstof?

Ja. Zie voor meer informatie het raadsmemo 187, 19-01-2021) en https://groenehartwerkt.nl/projecten/164-waterstof. 

14 PVDA 26 ODMH speelt ook hier weer belangrijke rol. Welke inzet wordt er gepleegd om deze dienst 
benaderbaarder en klantvriendenlijker te maken voor onze inwoners?

Dit is geen verhelderende technische vraag.
Momenteel vinden er gesprekken plaats met de omgevingsdienst, de gemeente en ondernemers om de rol van het gemeentelijk 
omgevings- en ondernemersloket en de omgevingsdienst beter te duiden. Door het duiden van deze rollen zijn onze ondernemers 
en inwoners beter in staat om het juiste contact te leggen in relatie met hun (bouw)plan of initiatief. De lijnen worden duidelijker 
en korter wat bijdraagt aan een verbetering van de benaderbaarheid en klantvriendelijkheid. 

15 PVDA 28 Een inclusief en sociaal Gouda, waarin iedereen gelijkwaardig is en iedere Gouwenaar mee kan 
doen. Ongeacht leeftijd, culturele achtergrond, gender, inkomen, seksuele voorkeur… 
Ontbreekt hier de mate van geletterdheid?

Het beheersen van de taal is een belangrijke factor om mee te kunnen doen. Taal en geletterdheid passen dus in een inclusief en 
sociaal Gouda. De aanpak van laaggeletterdheid valt overigens niet onder programma 4, maar onder programma 1.

16 PVDA 31 Lasten crematoria en begraafplaatsen. Waaraan worden de hiervoor gereserveerde gelden 
besteed?

Het betreft de bijdrage aan de HECHT (voormalig: RDOG) in het kader van werkzaamheden lijkschouw.

17 PVDA 33 In de Cheese Valley samenwerking inzetten op promotie van boerenkaas en aantrekken en 
vasthouden van bezoekers in de regio… Worden hierbij ook onze Goudse kaasmarkt en de 
Cheese Experience betrokken? Graag uitleg.

Toerisme stimuleren (en bezoekers langer in de regio houden) is een van de doelstellingen van Cheese Valley en de inzet is het 
versterken van het icoon kaas. Daarbij zetten we het regionale activiteitenaanbod op het gebied van kaas in de etalage en de 
Goudse kaasmarkt en Gouda Cheese Experience zijn daarbij belangrijke schakels. Ze staan sowieso vermeld op de website 
https://www.cheesevalleyholland.com en ze zijn bij diverse bezoeken van buitenlandse pers opgenomen in het programma. Ook 
de VVV werkt nauw met beide partners samen.

18 PVDA 33 Speciale aandacht voor scholieren omdat het bieden van voldoende bewegingsonderwijs een 
steeds grotere uitdaging voor scholen wordt…  Wat wordt hier nu precies bedoeld. Wat houdt 
de speciale aandacht concreet in en waarom wordt de uitdaging steeds groter? 

We zien als gemeente en als Sport. Gouda dat het organiseren van bewegingsonderwijs lastiger wordt.  Dat komt vooral doordat de 
arbeidsmarkt voor vakleerkrachten zeer gespannen is. Ook het feit dat het po vanaf volgend schooljaar verplicht is minimaal 2 keer 
drie kwartier gymles te geven, zorgt voor uitdagingen. Enerzijds op het gebied van prioritering bij scholen, anderzijds op het gebied 
van beschikbare accommodatie op het juiste moment en op de juiste plek. Momenteel zijn we op diverse manieren in beeld aan 
het brengen hoe groot het probleem is.

19 PVDA 34 Om de toenemende drukte in de gebieden beter te spreiden, worden in 2023 de mogelijkheden 
onderzocht om de gebieden uit te breiden. Daarnaast werkt Groenalliantie in 2023 aan het 
realiseren van gemarkeerde wandelroutes.. In hoeverre wordt er in voldoende mate rekening 
gehouden met het handhaven van rust in deze gebieden t.b.v. de dieren

Groenalliantie ontwikkelt en beheert de gebieden met aandacht voor de duurzame balans tussen natuur en recreatie. Er is een 
toenemende druk op de gebieden, onder andere veroorzaakt door de groei van het aantal woningen in de Randstad. Uitbreiding 
van de gebieden zorgt ervoor dat er ook in de toekomst voldoende aandacht is voor natuur en biodiversiteit enerzijds en recreatie 
anderzijds. Bij een mogelijke uitbreiding wordt deze balans ook in acht genomen.

20 PVDA 35 Bij media zie ik een bedrag van ongeveer jaarlijks 2 ton aan kosten. Kunt u een nadere duiding 
geven wat voor kosten dit zijn?

Dit budget heeft een omvang van circa 2 miljoen euro. Het overgrote deel hiervan is de subsidie aan bibliotheek Gouda. Een klein 
deel, circa 48.000.- is bestemd voor de lokale omroep. 

21 PVDA 37 Stadstoezicht zet daarnaast meer in op klein leed door bijvoorbeeld verkeerd aangeboden afval 
en zwerfvuil. Om zo verrommeling en verpaupering tegen te gaan. Hiervoor wordt gestart met 
een spreekuur in de wijk… Kan er aangegeven worden hoeveel capaciteit er nu gaat naar 
handhaving op gebied van verkeerd aangeboden afval en zwerfvuil

Op jaarbasis gaat er 3767 uur naar handhaving op het gebied van verkeerd aangeboden afval en zwerfvuil.

22 PVDA 39 Voor brandweer en crisisbestrijding wordt ongeveer 5 ton per jaar uitgetrokken. Echter de rode 
spot bestrijding Gouda Oost moet daar nog bovenop komen? 

Deze vraag is nu nog niet te beantwoorden omdat op dit moment nog niet bekend is op welke manier de onvoldoende 
aanrijdtijden voor delen van Gouda-oost zullen worden verholpen. VRHM maakt op dit moment een nadere analyse van deze 
kwestie. VRHM zal de uitkomsten van die analyse delen met de gemeente.

23 PVDA 40 ‘Continueren GoudApot en bezien mogelijkheden voor verbreding doelstellingen’
Is meer te zeggen over de plannen en financiële reserveringen tav de Goudapot en de 
verbreding van de doelstellingen

Het college gaat hier komende tijd over in gesprek met Goudapot. Tevens zal met Goudapot worden gesproken over het Cultuur 
Innovatiefonds en de complementariteit tussen beide. Het college verwacht de raad hierover in de loop van 2023 te kunnen 
informeren.

24 PVDA 43 Is in de Overhead al de stijging energielasten verwerkt In de overhead is nu rekening gehouden met de reguliere prijsindexatie. De kosten die samenhangen met de contractwissel 
Gazprom (€ 276.000) zijn in de begroting verwerkt op een stelpost. De doorverdeling naar afdelingen moet nog plaatsvinden. Voor 
het overige zijn op dit moment nog geen nieuwe contracten met bijbehorende prijzen afgesloten. Als er nieuwe contracten worden 
afgesloten, zullen de eventuele hogere kosten in het eerst volgende PenC product verwerkt worden.

25 PVDA 48 ‘Het tarief voor de heffing van de OZB wordt jaarlijks gewijzigd.’ Kan – los van de inflatie-
indexatie - worden aangegeven op welke wijze deze wordt gewijzigd en op welke wijze de 
gemeenteraad hierbij wordt betrokken? 

De uitgangspunten voor de tarieven zijn gebaseerd op het Coalitieakkoord 2022-2026. In de kadernota stelt de raad de kaders vast. 
Hierin wordt onder andere nader uitgewerkt hoe de tarieven zullen wijzigen per belastingjaar op basis van indexatie. Het 
uitgangspunt is dat de begrote opbrengst wordt geindexeerd (en niet de belastingtarieven/grondslagen).
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26 PVDA 49 Stelpost onderuitputting kapitaallasten: dit betreft een stelpost voor de onderuitputting van 
kapitaallasten in verband met verwachte de verwachte stijging van investeringskosten… Kunt u 
dit toelichten?

De verwachting is dat toekomstige investeringen mogelijk hoger uitvallen door marktontwikkeling (stijgende prijzen). Hierdoor 
vallen dan ook de kosten van afschijving en rente mogelijk hoger uit. Om deze stijging van kosten van afschrijving en rente op te 
kunnen vangen is er een stelpost (reservering) opgenomen van  € 250.000 structureel per jaar vanaf 2023. Ten onrechte is dit 
aangegeven als "onderuitputting". Deze bewoording is niet juist opgenomen.

27 PVDA 54 Kopje reinigingsheffingen. ‘Het aanvragen van kwijtschelding is mogelijk.’
Kan worden aangegeven in hoeverre en in welke mate van de kwijtscheldingsregeling 
reinigingsheffingen gebruik wordt gemaakt? 

In 2021 is voor 7,5% van het totaal opgelegde bedrag aan afvalstoffenheffing kwijtschelding verleend. Dat betekent dat bij een 
begroot bedrag van € 13.001.000 een bedrag van € 976.000 wordt kwijtgescholden.

28 PVDA 54 ’ Er wordt belasting geheven naar een percentage van deze vastgestelde WOZ-waarde’.
Kan worden aangegeven hoe de hoogte van dit percentage / promillage precies wordt bepaald?

De OZB kent 3 tarieven:  1) OZB eigendom woningen 2) ozb eigendom niet woningen en 3) ozb gebruik niet woningen. Het tarief 
(percentage) wordt voor alle drie de tarieven op dezelfde wijze berekend: begrote opbrengst ozb / totale woz waarde = 
percentage.  Voor het berekenen van het percentage van het tarief OZB eigendom woningen wordt dus de begrote opbrengst voor 
ozb woningen gedeeld door de totale WOZ-waarde woningen.

29 PVDA 58 : ‘Personen met een inkomen op bijstandsniveau en zonder vermogen kunnen in aanmerking 
komen voor kwijtschelding van gemeentelijke belastingen. In Gouda is kwijtschelding mogelijk 
voor afvalstoffenheffing, rioolheffing en onroerende zaakbelastingen.’
Kan worden aangegeven in welke mate van deze regeling gebruikt wordt gemaakt door 
Gouwenaren en wat de verhouding daarbij is tussen gebruikers en eigenaren?

Voor 7,5% van het totaal opgelegde bedrag aan afvalstoffenheffing wordt  kwijtschelding verleend. Dat betekent dat bij een 
begroot bedrag van € 13.001.000 een bedrag van € 976.000 wordt kwijtgescholden. Datzelfde percentage geldt voor het 
gebruikersdeel van rioolheffing. Dat betekent dat voor een begroot bedrag van € 9.498.000 een bedrag van € 719.000 aan 
kwijtschelding wordt verleend. Het percentage kwijtschelding voor het eigenarendeel rioolheffing en het eigenarendeel OZB 
woningen is verwaarloosbaar (maximaal 0,0001%).

30 PVDA 63 De gemeente heeft vier woonwagenlocaties in bezit. Met name de locaties aan de Tiendweg en 
de Goudkade zijn het meest urgent. De investeringsmiddelen zijn mogelijk niet toereikend. 
Waarom wordt de investering hiervoor niet vergroot omdat dit naw wel nodig zal zijn?

Op de Goudkade is afgelopen jaar geinvesteerd in het openbaar gebied om de afwatering van regenwater te verbeteren. Komende 
periode wordt bekeken of dit voldoende is of dat aanvullende maateregelen nodig zijn op de standplaatsen. Zodra een keuze is 
gemaakt of geplande koopstandplaatsen op de 1e Moordrechtse Tiendeweg worden ingericht als (zettingsvrije) huurstandplaatsen 
wordt de investering hierop aangepast.

31 PVDA 64 Waarom wordt er 7 ton gereserveerd voor vorderingen op personen en bedrijven? Graag 
toelichting over met name het grote bedrag dat hiervoor gereserveerd wordt

De €700.000 is geen bedrag wat wordt gereserveerd. Het betreft de ingeschatte maximale impact indien het risico zich daadwerlijk 
voordoet. In dit geval het risico dat de dwangsom  niet geïnd kan worden. Dit geldt ook voor andere vorderingen die de gemeente 
heeft op personen of bedrijven.

De benodigde weerstandscapaciteit berekenen we vervolgens aan de hand van Monte Carlo simulatie. Deze simulatie wordt 
uitgevoerd omdat naar verwachting de risico’s niet allemaal gelijktijdig en in hun maximale omvang optreden.  Op basis van de 
kans en impact van de risico's, wordt het optreden van verschillende risico’s gesimuleerd. Door vele herhalingen (100.000) wordt 
de aan te houden (benodigde) weerstandscapaciteit  berekend. Deze is daardoor aanmerkelijk lager dan de totale waarde van de 
geïnventariseerde risico’s.

32 PVDA 66 IHP 80% kans op stijgende kosten. Waarom 3 miljoen hiervoor en niet een bepaalde verhoging 
van het budget

De 3 miljoen is een inschatting van de mogelijke financiële impact vanwege de te verwachtte tekorten voor uitvoering van het 
‘Uitvoeringsplan 1e tranche IHP 2020-2024’ als gevolg van de prijsstijgingen veroorzaakt door de COVID-pandemie en de oorlog in 
Oekraïne. Zoals aangekondigd in de raadsmemo van 5 juli 2022 (dossiernummer 6332) wordt aan de Raad een budgetaanvraag 
voorgelegd in de reguliere planning & control cyclus wanneer (overschrijdings)cijfers concreet zijn voor meerdere projecten. 

33 PVDA 83 Het verbeteren van de financiële informatievoorziening door bedrijfsvoeringdashboards verder 
te ontwikkelen; Wat is er nu op dit gebied en wat gaat er concreet ontwikkeld worden?

Binnen de gemeente Gouda wordt gebruik gemaakt van Cognos (een business intelligence pakket). Op dit moment worden 
rapportages op basis van verschillende instellingen opgesteld, waardoor een eenduidige weergave van de financiële 
informatievoorziening niet altijd beschikbaar is. De concrete ontwikkeling is dat systemen beter aan elkaar gekoppeld worden (via 
een datawarehouse bijvoorbeeld) en dat informatie op een meer eenduidige manier geregistreerd en verwerkt wordt. Hiermee 
organiseren we eenvoud en consistentie in het proces om zo stuurinformatie juist en consistent beschikbaar te kunnen stellen. 
Voor de gebruiker wordt het aanbod van rapportages hiermee overzichtelijker gemaakt.

34 PVDA 84 Plan opstellen voor vindbare informatie (Enterprise search). Wanneer wordt er aan de 
uitvoering gedacht? Nog in 2023?

Het plan van aanpak zal een onderbouwde keuze zijn om wel of niet een organisatiebrede vindmachine aan te schaffen die 
meerdere interne bronnen kan ontsluiten. De verwachting is dat de uitvoering zal starten in 2024.

35 PVDA 90-91 wordt verwezen naar een Werkgroep herziening gemeentelijk belastinggebied en een 
mogelijke ‘wijziging van de grondslag OZB en modernisering en uitbreiding van de overige 
gemeentelijke belastingen’ en een ‘breder gemeentelijk belastingscala’.  
Kunt u aangeven wat met dit bredere scala (mogelijk) concreet wordt bedoeld welke opties en 
uitbreidingen in dit verband worden besproken? 

Opties en uitbreidingen die worden genoemd zijn; Herinvoeren OZB-gebruikersdeel woningen. Invoeren ingezetenenheffing. Zoals 
aangegeven zal een dergelijke wijziging niet plaatsvinden voor 2025. In het regeerakkoord van het kabinet Rutte IV is opgenomen 
dat in de komende jaren een nieuwe financieringssystematiek voor de periode na 2025 wordt uitgewerkt. Het zijn dus nog geen 
concrete plannen te noemen. 

36 PVDA 133 in de tabel staat weergegeven dat er in 2021 Gouda 19 vroegtijdige schoolverlaters (per 1000 
leerlingen) waren. In Nederland ligt dit gemiddeld op 1,9 en ons streven is 1,75.  Is dit juist 
weergegeven? En klopt het dat in Gouda in 2021 het aantal 10 maal hoger lag dan het 
gemiddelde in Nederland? En zo ja welke oorzaken liggen hieraan ten grondslag?

Het gaat hier om een percentage en er is een komma weggevallen. Het moet zijn 1.9% en daarmee ligt Gouda op het landelijke 
gemiddelde wat betreft schooluitval.

37 PVDA 133 uit de tabel is af te lezen dat het schoolverzuim in Gouda in 2021 een stuk hoger lag dan het 
gemiddelde in Nederland 49 vs 19. Zijn de verklaringen hiervoor bekend?  

Er zijn in Gouda goede contacten met alle scholen en het wordt aangemoedigd om verzuim zo snel mogelijk te melden. Dit gebeurt 
ook en verklaart het hogere relatieve verzuim. Dat is dus geen slecht nieuws; jongeren zijn vroegtijdig in beeld en er wordt snel 
actie ondernomen.  
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38 D66 10 Hoe verhoudt het Goudse Winterplan zich tot de inspanningen die de landelijke
overheid pleegt? Is er een moment waarop eventuele inspanningen uit het Winterplan 
heroverwogen kunnen worden? 

Het Winterplan is aanvullend op de maatregelpakketten van het Rijk en/of dient ter overbrugging van de periode tot de 
Rijksmaatregelen in werking treden.
Er is nog niet op alle fronten duidelijkheid over de maatregelen die door het Rijk worden genomen voor de diverse doelgroepen in 
de samenleving. Het college wil daar niet op wachten. 
Het college sluit niet uit dat op een later moment nog verdere maatregelen nodig zijn. Ook kan het zijn dat onze maatregelen 
worden “ingehaald” door steunmaatregelen van het Rijk.
Daarnaast zijn er nog andere onbekende factoren die van invloed zijn op de energiecrisis. Dit vraagt om flexibiliteit in de 
maatregelen.
Een deel van de maatregelen uit het Winterplan betreft een versnelling van de uitvoering van bestaand beleid, zoals de verhoging 
van de inkomensgrens voor minimaregelingen naar 130%. 
Voor andere maatregelen is gekozen voor tijdelijkheid, zodat op een later moment een heroverweging kan plaatsvinden:
 •Verhogen jeugdtegoed: jdelijk met een loop jd tot 1 maart 2023
 •Noodfonds voor maatschappelijke organisa es: jdelijke subsidieregeling met een loop jd tot 1-1-2024. Organisa es kunnen 

steun aanvragen voor een afgebakende periode. Bij de verantwoording wordt eventuele later toegekende directe Rijkssteun 
verrekend. 
De reguliere P&C cyclus biedt daarnaast de mogelijkheid tot heroverweging in de budgettering voor de maatregelen uit het 
Winterplan.

39 D66 14 Afvalstoffenheffing: is bekend wat een hoger variabel en lager vast deel voor effect heeft op 
zowel het scheidingspercentage als de lasten per huishouden?

Dit is niet bekend. Een lager vast deel betekent iig. een forse verhoging van het variable deel om kostendekkend te zijn. De 
variabele kosten waren ingezet als prikkel om beter te scheiden met als voordeel een iets lagere afvalstoffen heffing voor degenen 
die goed scheiden. Dat heeft gewerkt.
Hogere variabele kosten stimuleert naast een iets betere scheiding ook foutief aanbiedgedrag (met extra opruimkosten of 
vervuiling in de reststroom). Het effect  is daardoor moeilijk exact te bepalen. De kostendekkendheid wordt hierdoor onzekerder.

40 D66 16 Doelstelling 2: valt duurzaam en toekomstbestendig ook te lezen als 'met een gezond 
binnenklimaat / frisse school niveau B of hoger'?

Bij de realisatie van nieuwbouw- en renovatieprojecten zijn de doelstellingen conform Bouwbesluit waar mogelijk ENG/NoM en 
hebben als uitgangspunt Frisse Scholen B. Dit conform de door de raad vastgestelde strategische uitgangspunten voor het 
Uitvoeringsplan 1e tranche IHP 2020-2024. 

41 D66 17 Doelstelling 1: Past hier ook de regie op de realisatie van een distributiehub in? Ja, van belang hierbij is dat er een goede samenwerking wordt gezocht tussen aanbieders en vragende partijen voor een dergelijke 
distributiehub.

42 D66 18 Een prettige woon- en leefgomgving is toch met name erg prettig voor de inwoners en 
recreanten? Waarom worden hier medewerkers en bedrijven centraal gesteld?

Omdat dit de toelichting op de activiteiten van Groenalliantie in het hoofdstuk over economie is. De toelichting op verbonden 
partijen is toegespitst per programma.

43 D66 19 Waarom is het bedrag voor onderwijshuisvesting zoveel hoger in 2026 Dit komt door een stijging van de kapitaallasten . Er wordt verwacht dat een aantal investeringen uit het IHP in 2025 af worden 
gesloten. Op basis van de financiële spelregels van Gouda, beginnen de kapitaallasten 1 jaar na afronding van de projecten te 
lopen. 

44 D66 21 Doelstelling 3, punt 4: Op welke termijn gaat dit gerealiseerd worden en krijgt dit gevolgen voor 
de begroting? (duurzaamheidsfonds)

Er ligt een agenderingsverzoek bij de raad om met hem de kaders te bepalen. Daarna kan uitwerking plaatsvinden in Q1 2023.

45 D66 21 Doelstelling 3, punt 2: zijn binnen het Gouds Isolatieprogramma ook mogelijkheden voor doe-
het-zelvers die relatief simpele maatregelen als dak- of vloerisolatie zelf willen uitvoeren?

Het voorstel voor het Gouds Isolatieprogramma (GIP) dat in december bij de raad ligt gaat uit van een focus in de eerste 2 jaar  op 
particuliere eigenaren en energiearmoede. De jaren daarna kan de focus van het GIP worden verbreed naar o.a. doe-het-zelvers en 
particuliere verhuur. Het rijk werkt namelijk aan een subsidieregeling voor doe-het-zelvers, maar deze is, vanwege de complexiteit, 
wat vertraagd. Afhankelijk van deze regeling zal blijken wat Gouda nog zelf kan/moet doen. 

46 D66 22 BSGR: de laatste zin is weggevallen / tekst eindigt opeens. Klopt, laatste zin is als volgt: wordt verzorgd door de BSGR ter dekking van de kosten voor het in behandeling nemen van de 
aanvraag en het verstrekken van een dergelijke milieuvergunning. 

47 D66 23 3.2.3.3 milieubeheer: de lasten lijken, na de beoogde ingangsdatum van de Omgevingswet, 
nauwelijks te stijgen terwijl gemeenten extra taken en verantwoordelijkheden krijgen op het 
gebied van oa bodembeheer. Zijn de verwachte baten kostendekkend?

Zoals vermeld onder 4.7.3.2  heeft de invoering van de Ongevingswet ook financiële gevolgen. De afgelopen jaren is invulling 
gegeven aan de overdracht van bodemtaken. Hierbij is het gebrek aan voldoende middelen bij de overdracht naar gemeenten voor 
deze taken een zorgpunt. Op grond van de programmabegroting 2023 van ODMH (raad 1 juni 2022) gaat het in 2023 om extra 
kosten van € 79.077 waar geen middelen tegenover staan.

48 D66 25 Doelstelling 1, punt 1: Er is sprake van afstemming op regionale woonbehoefte. Is er ook 
sturing op lokale, Goudse, woonbehoefte?

Ja.

49 D66 27 Taakveld 2.2 parkeren heeft een negatief saldo. Welke posten vallen hieronder? En welke 
parkeerinkomsten? Zou dit geen neutraal saldo moeten zijn? Of moeten hierin ook de 
parkeer(belasting)opbrengsten van p.51 meegenomen worden?

De reguliere parkeerbelasting  (straat- en terreinparkeren, naheffingsaanslagen en parkeervergunningen) is ondergebracht binnen 
TV 0.63 (programma 8) Taakveld 2.2 omvat het saldo van baten en lasten Stationsgarage, kapitaallasten parkeerterrein(en), lasten 
parkeerbeleid en lasten parkeertaken derden (onder meer Parkeerservice). Dit hoeft geen neutraal saldo te zijn.

50 D66 27 3.3.3.3 - 0.3: waar wordt de stijging beheer overige gronden en gebouwen, een 
vertienvoudiging in drie jaar tijd) door veroorzaakt?

Toename kapitaallasten agv investeringen : 5 mio in stadhuis, 2,5 mio in toegankelijkheid, 3,3 mio per jaar in verduurzaming

51 D66 28 Inzet op kansengelijkheid: '(…) positie van kinderen en gezinnen'. Gezinnen en kinderen lijkt 
dubbelop. Wordt bedoeld: gezinnen, andere samenlevingsvormen en alleenstaanden?

Het thema van versterken van kansengelijkheid is breder dan alleen door de aanpak van schulden en de focus op genoemde 
groepen. Voor de volledigheid was beter geweest: Het voorkomen en verminderen van gezondheidsverschillen, armoede en 
schulden en specifiek het aanpakken van de gevolgen van armoede op gelijke kansen voor kinderen.
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52 D66 29 Wat zijn de ideeen over de invulling van de aansluiting tussen zorg, onderwijs en het 
gemeentelijk sociaal domein. 

Er is een grijs gebied tussen de Wet Passend Onderwijs en de Jeugdwet. Het is de verantwoordelijkheid van het onderwijs en van 
de gemeente om hierin samen te werken. Hier wordt veel in geinvesteerd en de samenwerking verloopt steeds beter. Er is een 
werkwijze integraal arrangeren ontwikkeld. Vanuit Gouda heeft iedere school een schoolcontactpersoon van het sociaal team, ook 
is er een consulent jeugd verbonden aan iedere school. De inzet is om vroegtijdig betrokken te zijn, zodat passende ondersteuning 
wordt ingezet (dat kan ook iets anders zijn dan geindiceerde jeugdhulp) en onnodig medicaliseren wordt voorkomen. 

53 D66 29 Doelstelling 3, punt 1: zowel de gemeenten Krimpen a/d IJssel als Leusden hanteren een 
inkomenstoets. Het kabinet heeft laten weten op zijn vroegst per 2025 over te gaan tot een 
herziening van de regeling. Is bekend wat de ervaring van deze twee gemeenten met de 
inkomenstoets zijn?

Uit nader onderzoek naar gemeenten die al werken met een inkomensafhankelijke bijdrage, waaronder deze twee, weten we dat 
de invoering ervan een intensief traject voor de uitvoering met zich meebracht. Inmiddels zijn er bezwaren ingediend en is ook een 
beroepszaak geweest. De rechter stelde de inwoner in het gelijk, omdat de gemeente in de verordening de Wmo naast zich neer 
had gelegd. De verwachting is dat dit soort zaken gaat leiden tot uitspraken van de Centrale Raad van Beroep die invoering van een 
inkomensafhankelijke eigen bijdrage vóór 2025 verder bemoeilijkt.  

54 D66 33 Er wordt bij de doelstellingen vooral gefocust op de binnenstad. Zijn er ook plannen voor meer 
cultuur en recreatie buiten de binnenstad?

Het is ons niet geheel duidelijk waar dit beeld door wordt gecreeerd. Zowel in de doelstellingen in de begroting als in de 
cultuurnota "Gouda sterker met Cultuur" 2023- 2027, die de raad in september heeft vastgesteld, is er expliciet aandacht voor het 
stimuleren van het brede culturele veld en voor projecten in de wijken. Afgelopen jaren is daar ook actief op ingezet, bjvoorbeeld 
via de urban curator / stadsprogrammeur, de 'huiskamers' projecten en de 750-programmering. Dat blijven we doen, met de 
stevige ambities van de cultuurnota als kader. 

55 D66 45 Specificatie overhead: Ruimtelijk beleid en advies verdubbeling budget van 2023 tot 2026, 
waarin zit deze stijging?

Op basis van de afspraken in het bestuursakkoord is aanvullende formatie opgenomen. In afwachting van de definitieve invulling is 
deze uitbreiding als last op de overhead opgenomen. Voor RBA is met name op het gebied van energietransitie en duurzame 
mobiliteit aanvullende personele inzet voorzien.

56 D66 45 Waarom is er in 2024 incidenteel €70.000 voor Bestuursondersteuning nodig en is dit geen 
structurele uitgave?

Deze € 70.000 is eenmalig bedoeld voor de inrichting van de website conform de Direct Duidelijk vereisten en digitale 
toegankelijkheid.

57 D66 57 Parkeerbelasting: de geraamde opbrengsten dalen met ruim twee ton. Wat is hiervan de 
oorzaak?

In de geraamde opbrengsten ontbreken per abuis de inkomsten van de Parkeergarage spoorzone. Deze worden in de 
eerstvolgende begrotingswijziging meegenomen.

58 D66 58 Kwijtschelding van 645,65 alleen bij enkel inkomen uit bijstandsuitkering. Levert iedere eerste 
verdiende euro buiten de uitkering een korting op van 645,65?

Kwijtschelding is mogelijk indien iemand onder de inkomens- en vermogensnorm zit. Deze normbedragen zijn  gebaseerd op de 
normen die het ministerie van SZW tweemaal per jaar vaststelt. Indien men boven de norm zit wordt geen kwijtschelding verleend. 

59 D66 59 Zijn de ontwikkelingen irt de omgevingswet voor de leges verwerkt? Zo nee, wanneer krijgt de 
raad inzicht in deze financiele consequenties?

De invoering van de Omgevingswet is wederom uitgesteld. Minister de Jonge heeft 1 juli 2023 genoemd als nieuwe datum. De 
ontwikkeling irt de omgevingswet worden dan ook nog niet meegenomen in de leges. De financiële consequenties volgen in een 
begrotingswijziging zodra bekend is wat de financiële consequenties zijn.

60 D66 59 1.14 leegstandswet: bedragen ontbreken, wel is een percentage vermeld. Welke bedragen 
dienen hier te staan?

bedragen zijn lager dan 1.000 vandaar dat er 0,00 staat. baten; 146,00       lasten; 90,00 

61 D66 59 1.16 kansspelen: bedragen ontbreken, wel is een percentage vermeld. Welke bedragen dienen 
hier te staan?

bedragen zijn lager dan 1.000 vandaar dat er 0,00 staat; baten; 407,00  lasten 339,00

62 D66 68 Is er nog bezwaar aangetekend bij de belastingdienst over de boekhoudkundige 'winsten' van 
de grexen?

De gemeente doet jaarlijks aangifte, ook voor de vennootschapsbelasting. Daarnaast laat de gemeente via een externe adviseur de 
positie van het grondbedrijf voor vennootschapsbelastingplicht beoordelen (globaal). Voor het eerst lijkt het “gemeentelijk 
grondbedrijf” op basis van de globale beoordeling (grondexploitatiebegroting 2022 via MPG) Vpb-plichting te kunnen worden. De 
gemeenteraad is over dit risico geïnformeerd. Met fiscaal specialisten is een gedetailleerd advies in de maak. Belangrijk is dat de 
grondexploitatiebegroting 2022 voor Westergouwe wordt herzien (uitbreiding met volgende fase). Vooralsnog is er dus geen 
sprake van een definitieve Vpb-plicht en is er hiervoor dus ook nog geen belastingaangifte gedaan. De gemeenteraad wordt over de 
uitkomsten en de verdere keuzes inclusief gevolgen nader geïnformeerd. Derhalve is ook van “bezwaar maken” geen sprake.

63 D66 74 Als Sport.Gouda verantwoordelijk is voor de uitvoering van het Groot en 
dagelijks onderhoud, wat doen de sportclubs dan zelf aan het onderhoud van hun eigen 
locaties?

Sport.Gouda is verantwoordelijk voor het groot onderhoud. Met de verenigingen worden afspraken gemaakt over het dagelijks onderhoud, zoals schoonhouden, onkruidbestrijding, bladen verwijderen etcetera.

64 D66 86 Welke (voorbereidende) maatregelen neemt ODMH en gemeente om de bodemtaken goed te 
kunnen ontvangen en te gaan uitvoeren?

INA: Een ander project valt wel in de scope van het programma: het handmatig overzetten van de te bewaren stukken van het 
oude RIS (oude www.gouda.nl) naar het nieuwe RIS (iBabs). De uitvoering en eigenaarschap van dit project valt onder de afd. INA. 
Door ziekte op de afd. INA is dit project naar achteren geschoven. Dit programma (het overzetten van deze gegevens) zal alsnog in 
2023 door de afd. INA worden gerealiseerd.

65 D66 105 Kunt u toelichten hoe deze tabel tot stand komt? Er lijken zaken niet in te staan en de herkomst 
van datgene wat is ingevuld, is ons niet duidelijk.

Dit betreffen autonome aanpassingne (een verandering ten opzichte van de huidige situatie op basis van vastgesteld beleid) zoals:  
de actualisatie van de bedrijfsvoeringskosten (incl. indexatie), actualisatie van de kosten van rente en afschrijvingen, de actualisatie 
van de kostentoerekening aan afval/ riolering en grexen, de actualisatie van de bijdragen aan gemeenschappelijke regelingen en 
diverse overige kleine mutaties. Daarnaast zijn de administratieve aanpassingen (per saldo 0) aangegeven. 

66 D66 119 Enkele reserves staan vanaf nu langjarig op 0. Wanneer worden die opgeheven? In 2023 willen we de Nota "Reserves & voorzieningen" actualiseren. Hierbij wordt bekeken of een reserve nog in stand moet 
blijven, of kan worden opgeheven.

67 D66 120 Welke opvatting heeft het college over het wel/niet doorgaan met implementeren van de 
verschillende initiatieven behorende bij het nieuwe stelsel Omgevingswet nu opnieuw de 
inwerkingtreding is uitgesteld?

Dit is geen verhelderende technische vraag in het kader van de begroting.
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68 D66 133 Indicator vroegtijdig schoolverlaters: Gouda scoort hier 10x het landelijk gemiddelde… is hier 
een komma vergeten?

Er is hier een komma weggevallen, het moet zijn 1,9% schooluitval voor de gemeente Gouda, gelijk aan het landelijke percentage.

69 D66 - Wanneer bent u van plan om met de Gemeenteraad te spreken over de 
doelen en kengetallen die voor deze periode gaan gelden in de financiele cyclus?

Zie antwoord 73

70 D66 - Veel van de actiepunten uit het bestuursakkoord zitten nu nog verstopt achter
een algemeen financieel punt "Bestuursakkoord" in de begroting. Bent u van plan om deze 
nader uit te splitsen, zodat de Gemeenteraad in staat wordt gesteld de voortgang op de 
afspraken uit het bestuursakkoord te volgen?

Op pagina 106 van de begroting staan de financiële effecten van het Bestuursakkoord "Geef Gouda door!" 2022 – 2026 
weergegeven. Dit is een nadere opsplitsing zodat de gemeenteraad kan zien hoe de afspraken uit het bestuursakkoord financieel 
zijn verdeeld. De voortgang op de afspraken uit het bestuursakkoord kunnen worden gevolgd door de op te stellen indicatoren. Zie 
vraag 73.

71 D66 - Waarom wilt u een aparte voorziening in het leven roepen voor de Martenssingel 50? Dat kan 
toch ook gewoon in de reguliere voorziening worden
geregeld?

Een aparte voorziening is voorzien voor de burg. Martenssingel 15. Deze was er altijd al, maar is komen te vervallen na 
opmerkingen van de accountant dat het MJOP voor het gebouw niet tijdig geactualiseerd was. Inmiddels is dit wel gebeurd en kan 
de voorziening weer worden heropend. Er zijn structurele middelen nodig voor het groot onderhoud binnen de budgetten van 
onderwijshuisvesting. Omdat de uitgave voor groot onderhoud niet gelijkmatig verloopt (pieken en dalen in de uitgaven), is het 
wenselijk om jaarlijks een dotatie te doen aan een onderhoudsvoorziening (egalisatie). Op deze wijze kan het onderhoud de 
komende jaren op een planmatige wijze worden uitgevoerd, zonder dat jaarlijks de exploitatiebegroting moet worden bijgesteld.

72 D66 _ Kunt u toelichten hoe u bij de WMO en de zorg tot lagere uitgaven komt, terwijl
wij die uitgaven feitelijk en trendmatig alleen maar zien toenemen en niet afnemen?

De uitgaven nemen inderdaad toe. We houden hier in het kader van de realistische reeks ook rekening mee. 

73 VVD 7 het college geeft aan nog te werken aan betere indicatoren. 
- In hoeverre gaat de gemeente daarmee aansluiten op internationale ontwikkelingen, zoals de 
Sustainable Development Goals van de VN?
- In hoeverre gaat het college daarmee SMART ambities voor te bereiken resultaten vastleggen 
in de P&C cyclus?

* De Raad wordt meegenomen in de indicatoren bij de Kadernota 2024 (Q2-2023).  Dan krijgt de Raad de ruimte om mee te denken 
en te besluiten. Voordat deze worden verwerkt in de begroting 2024.

* Bij het bepalen van de indicatoren worden meerdere opties onderzocht.

*  De indicatoren worden vastgelegd in de begroting en de jaarrekening. Indicatoren maken het mogelijk om de voortgang op het 
beleid te monitoren. Uiteraard worden de indicatoren zorgvuldig opgesteld en wordt getracht deze zo SMART mogelijk te 
formuleren. NB: Indicatoren geven altijd een indicatie voor de te bereiken resultaten. Het zijn streefwaarden die vaak van 
meerdere factoren afhankelijk zijn, waaronder ontwikkelingen van de conjuctuur. 

74 VVD 9 Wat betekent het saldo van +2,6 miljoen en wat gaan we hiermee doen? Dit betreft het begrotingsoverschot van het jaar 2023. Dit bedrag is nog "vrij besteedbaar". Als dit bedrag niet wordt benut, vloeit 
dit bij het bestemmen van het resultaat (jaarrekening 2023) terug naar de algemene reserve. 

75 VVD 10 Op pagina 10 staat: " De dienstverlening aan de inwoners is integraal en gaat uit van de 
menselijke maat.". Welke definitie van de 'menselijke maat' wordt hier bedoeld? Kunt u 
uitleggen wat het college verstaat onder 'menselijke maat'.

Dienstverlening vanuit de menselijke maat houdt in dat we oog hebben voor wat mensen echt nodig hebben om vooruit te komen. 
En dat we hardvochtigheden proberen te voorkómen. Dat we gebruik maken van de ruimte om uitzonderingen te maken, om 
maatwerk te leveren, en daarmee recht te doen aan individuele gevallen zónder dat de rechtsgelijkheid in het geding komt. 
Menselijke maat in de dienstverlening zit ook in onszelf en onze manier van doen:
Dat we rekening houden met de individuele omstandigheden van de inwoner;
o Dat we aansluiten bij de behoeften en wensen van de mensen om wie het gaat
o Dat we cliënten snel duidelijkheid geven, en goed uitleggen waarom je tot een afweging bent gekomen. 
o Dat we empathisch zijn, kijken vanuit de ogen van een ander. 
Daaruit volgt dat er bijvoorbeeld ruimte moet zijn om vergissingen en slordigheden van mensen op te lossen zonder dat hier direct 
een sanctie aan wordt verbonden.
o Dat we ons kunnen inleven in mensen die bang en boos zijn. 
o Dat we in persoonlijk contact met de inwoner meer samen naar oplossingen komen
o Dat we kijken naar de geest van de wet, niet naar de letter van de wet

76 VVD 12 De contractwissel van Gazprom kost volgens tabel D onder 05 276.000,- per jaar. Waarom 
lopen deze kosten door tot en met 2026? Hoe zijn deze kosten begroot? 

Aangenomen is dat de gas- en energiekosten ook bij een nieuwe aanbesteding gelijk blijven. Ingeval de kosten dalen levert dat een 
voordeel op. Het bedrag gaat uit van prijspeil 20 juli 2022.

77 VVD 17 Hoe waarborgt de gemeente de bereikbaarheid van de industrieterreinen en de binnenstad en 
de bruikbaarheid van het Goudse wegennet voor bedrijven? Welke soort bedrijven heeft het 
college in gedachten als er wordt geschreven over nieuw ondernemerschap?

Het VCP voorziet in een goede bereikbaarheid van de stad voor gemotoriseerd verkeer. Dit door de randwegen op orde te krijgen. 
Zie blz 26 en 27 van het VCP, en blz 47/48/49 waar de effecten op de reistijd omschreven staan , bij een situatie "niets doen" en bij 
de situatie "realisatie van het VCP". Hierin zijn de positieve effecten van het VCP op de bereikbaarheid van de stad per auto 
aangegeven.
De gemeente stuurt niet actief op branchering en type bedrijvigheid bij nieuwe ondernemingen. Nieuw ondernemerschap wordt 
ondersteund door het nieuwe netwerk StartUp Gouda en het organiseren van bijeenkomsten zoals het Startersevent.

78 VVD 21 “… extra vierkante meters bio divers groen in de stad”. Wat zijn de kwantitatieve doelstellingen 
inzake de aanplant van schaduw gevende bomen in de stad? Hoeveel schaduw gevende bomen 
komen er per jaar bij?

Er zijn geen kwantitatieve doelstellingen voor schaduwgevende bomen in de stad.
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79 VVD 21 "De doelstelling is het verbeteren van de biodiversiteit en waterkwaliteit". Op welke aspecten 
baseert u de doelstelling als de resultaten van de nulmeting nog niet beschikbaar zijn? Wanneer 
is sprake van voldoende biodiversiteit? In hoeverre voldoet het Goudse oppervlaktewater aan 
de Kader Richtlijn Water?

Het verlies van biodiversiteit is een (inter)nationaal probleem. Er is bijvoorbeeld wereldwijd een grote afname van insecten. 
Klimaatverandering en versnippering van leefgebieden zijn twee van de vele redenen die zorgen voor deze afname. Gouda is hierin 
geen uitzondering. Er is voldoende biodiversiteit wanneer systemen weer in balans zijn. Biodiversiteit zuivert water en lucht, regelt 
het klimaat en waterzuivering, breekt organisch afval af, bestuift planten en beschermt tegen ziektes.
Vanuit de KRW heeft het Hoogheemraadschap van Rijnland (HHR) de verplichting om de waterkwaliteit te verbeteren. Hiervoor 
heeft HHR 40 waterlichamen (oppervlakte > 50 ha) aangewezen. Binnen de gemeentegrenzen van gemeente Gouda zijn geen 
waterlichamen aanwezig.

80 VVD 21 “De ambitie is dat de leefomgeving in 2050 bestand is tegen klimaatveranderingen.” Precies 
welke kwantitatieve gevolgen van klimaatveranderingen vallen binnen deze ambitie? Hoeveel 
natter/droger? Hoeveel kouder/warmer? Hoeveel meer/minder zon? Hoeveel meer/minder 
neerslag? En op welke manier weegt de gemeente het feit dat Gouda in een waterrijk 
veengebied ligt en dat vernatting van de bodem in combinatie met hogere temperaturen in de 
zomer kan leiden tot een bijzonder onaangenaam vochtig leefklimaat als er geen maatregelen 
worden genomen die extra schaduw creëren? Welke pro actieve maatregelen kan de gemeente 
nemen tegen het oprukken van uitheemse insecten door klimaatverandering die gevaarlijke 
ziekten overbrengen?

Dit is geen verhelderende technische vraag
In de eind 2019 vastgestelde klimaatadaptatiestrategie en uitvoeringsagenda, en het begin 2019 vastgestelde GRP staat de ambitie 
beschreven. Inmiddels is de voorbereiding gestart voor het opstellen van een nieuw GRP, waarin de huidige weersverwachtingen 
van het KNMI worden meegenomen. 
Het creëren van (extra) schaduw wordt zowel in de projecten in de openbare ruimte als bij ruimtelijke ontwikkelingen altijd 
meegenomen. De hittestresskaarten dienen ook als input voor het selecteren van locaties om te vergroenen vanuit het 
Groenfonds. Door het planten van een grotere diversiteit aan groen wil de gemeente de biodiversiteit in de openbare ruimte te 
verbeteren. Op deze manier worden plaaginsecten zoveel mogelijk op een natuurlijke manier (met natuurlijke vijanden) bestreden. 

81 VVD 21 Warmtenet Plaswijck en Middenwillens. De aanleg van een warmtenet is aantrekkelijk als er 
een goedkope restwarmtebron beschikbaar is zodat verouderde warmtepompen daar warmte 
aan kunnen onttrekken. Warmtenetten raken overbodig door de snel voortschrijdende 
technische ontwikkeling van warmtepompen. Is de gemeente Gouda op de hoogte van het 
bestaan van warmtepompen die een aanzienlijk groter temperatuur verschil kunnen 
overbruggen dan voorheen mogelijk was? Is de gemeente Gouda op de hoogte van de 
mogelijkheid dat hierdoor warmtenetten in Gouda overbodig worden? Wat doet de gemeente 
met deze bevindingen wanneer men hiervan op de hoogte is?

De gemeente is op de hoogte van de ontwikkelingen op het gebied van warmtepompen en andere individuele en collectieve 
oplossingen. De gemeente volgt in het kader van de energietransitie alle relevante ontwikkelingen om per gebied een duurzame, 
betaalbare en toekomstbestendige keuze te kunnen voorleggen over de mogelijke warmte- en koudeoplossingen. Hierbij worden 
de mogelijkheden van zowel hoge als zeer lage temperatuur warmtenetten betrokken. Een advies over de kansrijkheid van een 
warmtenet wordt naar aanleiding van de verkenning in Plaswijck naar verwachting medio 2023 aan de raad voorgelegd.

82 VVD 21 “… in 2040 wil Gouda CO2 neutraal en aardgas vrij zijn” . Nederland heeft de ambitie om in 
2050 en niet in 2040 van het aardgas af te gaan. Als het niet waait en als de zon niet schijnt 
vindt de productie van elektriciteit in Nederland plaats in gasgestookte energiecentrales. Het 
duurt nog jaren voor andere milieu- en klimaatvriendelijke alternatieven zoals kernenergie en 
grootschalige opslag van energie gerealiseerd kunnen worden. Wat gaat de gemeente doen om 
de Goudse ambitie om al in in 2040 CO2 neutraal en aardgas vrij zijn te realiseren?

Dit is geen verhelderende technische vraag.
De Transitievisie Warmte (TVW) en het Gouds Isolatieprogramma (GIP) zijn zo opgesteld dat (de gebouwde omgeving van) Gouda 
in 2040 CO2 neutraal en aardgasvrij is. In 2024 zal de TVW worden herzien. Eind 2024 zal ook de voortgang van het GIP 
geëvalueerd worden, zodat kan worden bijgesteld indien nodig. Verder zal het integrale duurzaamheidsplan inzicht bieden in de 
route naar een CO2-neutraal en aardgasvrij Gouda in 2040.

83 VVD 21 Het aanbod aan stroom uit zon en wind is nu al zo groot dat er congestie optreedt waardoor 
terug levering van elektriciteit vanuit fysiek en financieel oogpunt problematisch wordt en dat 
is niet bevorderlijk voor het draagvlak. Het  geïnstalleerde vermogen aan windturbines en 
zonnepanelen in Nederland en aan zonnepanelen in Gouda neemt toe. Welke acties neemt de 
gemeente die gericht zijn op aanpassing van de elektrische infrastructuur zodat inwoners van 
Gouda die investeren in zonnepanelen daar ook daadwerkelijk profijt van hebben? 

Dit is geen verhelderende technische vraag.
Tot nu toe is er nog genoeg ruimte op het net om zonnepanelen van particulieren aan te sluiten. Bij grote aantallen zonnepanelen 
op bijv. bedrijfsdaken kan het gaan knellen. Gouda heeft regelmatig overleg met Stedin over de beschikbare netcapaciteit, waar 
mogelijk wordt bij onderhoud meteen de capaciteit verruimd. Grote investeringen doet Stedin op het moment dat duidelijk is wat 
de warmteoplossing in een buurt wordt en wat dit betekent voor de elektriciteitsvraag.

84 VVD 21 Is al duidelijk hoe de gelden in het Klimaatfonds zullen worden toegewezen aan projecten of 
ontwikkelingen? Welke concrete projecten of ontwikkelingen komen daarvoor nu al in 
aanmerking? Wat zijn de criteria voor toewijzing van gelden uit het Klimaatfonds?

Er ligt een agenderingsverzoek bij de raad om met hem de kaders te bepalen. Daarna kan uitwerking plaatsvinden in Q1 2023.

85 VVD 21 Hoe verhouden de duurzaamheidsambities van de gemeente voor de korte termijn zich tot de 
schaarste of capaciteitsproblematiek in het duurzaamheidsdomein zoals de grondstofkosten, 
het tekort aan vakmensen, de netcapaciteit en de uitdagingen binnen de RES?

Dit is geen verhelderende technische vraag.
Een strategie hoe de doelen te bereiken en in welk tempo wordt in het duurzaamheidsplan opgenomen. De gemeente zal zich 
inzetten deze doelen te bereiken binnen de mogelijkheden die de gemeente heeft.

86 VVD 21 Is er bekend wat de kosten of baten zijn/worden van het versnellen van verduurzamen 
gemeentelijk vastgoed

Nee. Uit de op te stellen routekaart zal moeten blijken of versnelling mogelijk is en wat de eventuele extra kosten daarvan zijn.

87 VVD 21 'Investeren in de kwaliteit en toegankelijkheid van de openbare ruimte'' Wordt er hier gericht 
op het op orde brengen naar een acceptabel niveau of gaat het hier om uitbreiding naar een 
hoger/beter niveau (van voor bezuinigingen op de openbare ruimte)?

Het betreft hier maatregelen in de openbare ruimte om (gefaseerd) te voldoen aan het VN verdag voor mensen met een handicap. 
Waar deze maatregelen worden uitgevoerd gaat de kwaliteit er op vooruit
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88 VVD 21 Doel college is om voor heel Gouda in 2040 CO2-neutraal en aardgasvrij te zijn. Waarom wordt 
hier een uitzondering gemaakt voor sportvelden en onderwijsgebouwen?

Omdat schoolbesturen als juridisch eigenaar zelf aan zet zijn voor onderhoud en verduurzaming, zijn onderwijsgebouwen niet 
meegenomen in de routekaart. In het Uitvoeringsplan IHP zijn middelen gekoppeld aan verduurzamingsmaatregelen. Voor de sport 
geldt dat de sportgebouwen worden onderhouden door Sport.Gouda dat daarvoor budget ontvangt van de gemeente vanuit de 
dienstverleningsovereenkomst (DVO). Tot dat onderhoud behoren ook reguliere verduurzamingsmaatregelen die als werk met 
werk uitgevoerd worden. Als er een versnelling in verduurzaming van sportgebouwen gerealiseerd moet worden, moet het DVO-
bedrag opgehoogd worden.

89 VVD 25 Fonds betaalbaar wonen: wanneer en in welke vorm komt dit onderwerp voor besluitvorming 
naar de gemeenteraad?

Het voornemen is om begin Q2 2023  een voorstel voor een Fonds betaalbare wonen aan de raad te verzenden.

90 VVD 25 'De Huisvestingsverordening maakt het mogelijk de schaarse betaalbare woningen zo eerlijk 
mogelijk te verdelen.'' Wat wordt hiermee bedoelt en in welke mate kan dit als 
sturingsmechanisme gebruikt worden?

Met "zo eerlijk mogelijk" wordt in het kader van de Huisvestingsverordening bedoeld dat ernaar  gestreefd wordt de slaagkansen 
voor verschillende doelgroepen binnen een bandbreedte niet te veel te laten uiteenlopen.

91 VVD 25 'Bij nieuwbouw hanteert de gemeente een vaste norm voor sociale huur (33%) en gereguleerde 
middeldure huur en betaalbare koop (samen 20%).'' Is dit een harde norm of een ondergrens, 
en hoe handhaaft de gemeente het stadsbrede percentage van 33%?

Dit zijn minimumpercentages. Stadsbrede percentages worden daarbij betrokken, maar ook het uitgangspunt van gemengde 
wijken is hierbij van belang.

92 VVD 25 'Ontwikkelaars moeten een bijdrage in het fonds storten als zij niet voldoen aan de norm voor 
betaalbare woningen.'' Hoe wordt ervoor gezorgd dat bij selectieprocedures of andersoortige 
inschrijvingen op projecten door ontwikkelaars dergelijke eisen niet als vertragend of 
verstorend werken?

De ervaring met de verordening middenhuur leert dat ontwikkelaars vooral blij zijn met duidelijkheid aan de voorkant en 
vroegtijdig het gesprek kunnen aangaan en niet zo zeer afhaken, maar vooral creatiever moeten denken. 

93 VVD 25 Op welke manier wordt woningbouwontwikkeling in Gouda aantrekkelijk gemaakt voor 
ontwikkelende partijen?

De gemeente maakt woningbouw aantrekkelijk door vroegtijdig duidelijk te zijn over de eisen die de gemeente stelt en op 
transparante wijze het gesprek aan te gaan, creatief mee te denken en indien nodig middelen vanuit de lokale pot versnelling 
woningbouw beschikbaar te stellen. 

94 VVD 25 Kan inzichtelijk worden gemaakt op welke wijze de budgetten voor de versnelling woningbouw 
zijn ingezet en wanneer bijvoorbeeld keuzes zijn gemaakt om dit niet te doen?

De gemeenteraad ontvangt regelmatig bestedingsoverzichten van de reserve Versnelling Woningbouw. Een laatste overzicht werd 
in juni van dit jaar beschikbaar gesteld. De gemeente heeft inmiddels voor 7 projecten een subsidiebeschikking afgegeven en voor 2 
projecten wacht de gemeente nog op een formele aanvraag. Voor die 2 projecten is er wel een collegebesluit (voornemen tot 
subsidieverstrekking) genomen. Met de subsidie uit de reserve worden hogere projectkosten gedekt. Dat kunnen hogere 
bouwkosten zijn (bijvoorbeeld als gevolg van spoorweglawaai of dubbelruimtegebruik), maar ook hogere locatiekosten (sanering, 
extra kosten zoals een brug etc.). Ook kan de subsidie worden ingezet om onrendabele toppen te verlagen (bijvoorbeeld door 
beperkte exploitatieduur of lagere huren). De subsidieaanvrager legt hierover verantwoording af via projectbegrotingen vooraf en 
facturen achteraf. De reserve is vooral ingezet bij projecten met sociale huur en middenhuur. Bij de subsidieverlening wordt een 
verlengde exploitatietermijn geëist (25 jaar). Tot slot is er geld nodig geweest voor het inzetten van extra ambtelijke capaciteit om 
meer projecten te kunnen ondersteunen. Er zijn geen aanvragen afgewezen. 

95 VVD 25 Wat is de status met betrekking van de aanpak van de gedifinieerde gevaarlijke locaties inzake 
verkeer en mobiliteit?

In de achtergrondrapportage van het VCP, is in hoofdstuk 4.4 omschreven hoe het VCP bijdraagt aan de verhoging van de 
verkeersveiligheid. En ook hoe de gevaarlijkste punten van Gouda worden aangepakt. Deze vallen in de meeste gevallen samen met 
de projecten in het uitvoeringsprogramma.

96 VVD 25 In hoeverre wordt bij de diverse verkeersmaatregelen gemonitord wat de gevolgen zijn voor de 
bereikbaarheid en verkeerscirculatie?

In  het Monitoring- en evaluatieplan VCP (raadsmemo van feb 2022) is omschreven hoe de monitoring en evaluatie van de 
uitvoering van het VCP gaat plaatsvinden.

97 VVD 25 Kan het college de planvorming delen waarin is geborgd dat onderhoud aan waterbouwkundige 
werken, wegwerkzaamheden, herinrichtingswerkzaamheden en andersoortige werkzaamheden 
die invloed hebben op de verkeerscirculatie in de stad?

Bij projecten in de openbare ruimte wordt verkeerscirculatie altijd meegenomen. Als nodig worden er omleidingsroutes ingesteld. 
Andersom is het uitvoeringsprogramma VCP afgestemd met de planning van groot en vervangingsonderhoud openbare ruimte

98 VVD 25 Begin 2022 is door het kabinet de regeling ontmoetingsruimten in ouderenhuisvesting 
opengesteld. Gaat Gouda hier gebruik van maken?

De gemeente kan zelf geen gebruik maken van deze regeling. De regeling is wel onder de aandacht gebracht bij het te ontwikkelen 
Oudenhuis en Knarrenhof. De initiatiefnemers dienen zelf de aanvraag in te dienen.

99 VVD 25 In de Rijksbegroting 2023 heeft het kabinet 475 miljoen beschikbaar gesteld voor de NOVEX 
gebieden. Het Groene Hart is één van die gebieden. Hoe is dit in de programmabegroting 
verwerkt?

Op 19 mei 2022 is de bestuursovereenkomst Groene Hart gesloten, als uitvloeisel van de aanwijzing van het NOVI-gebied Groene 
Hart in de Nationale Omgevingsvisie (NOVI).  Hierin is afgesproken dat een regionale investeringsagenda wordt opgesteld.  Hier 
wordt op dit moment in regionaal verband verder aan gewerkt. Bij het inrichten van de governance en het toedelen van middelen 
(bestuurlijke en ambtelijke capaciteit, financiën) wordt door gemeente Gouda, eerst nog een afweging gemaakt in hoeverre dit 
aansluit bij de inhoudelijke en strategische agenda van Gouda en of de benodigde inzet mogelijk is (zie het raadsmemo van 17 mei 
2022). Inmiddels heeft de minister de Nationale Omgevingsvisie aangescherpt en zogenoemde NOVEX-gebieden aangewezen.  Het 
Groene Hart is een van deze gebieden. Voor de NOVEX-operatie heeft het Rijk inderdaad substantieel geld vrijgemaakt. Zodra een 
helder beeld bestaat over een regionale investeringsagenda zal duidelijk worden welke middelen daarvoor vanuit de gemeente 
Gouda nodig zijn en in welke mate het Rijk kan bijdragen. 

100 VVD 25 In de Rijksbegroting 2023 heeft het kabinet 6 miljard beschikbaar gesteld voor de ontsluiting 
van nieuwbouw binnen de NOVEX gebieden. Het Groene Hart is één van die gebieden. Hoe is 
dit in de programmabegroting verwerkt?

Het betreft hier subsidiemogelijkheden. Ook in 2022 waren dit soort subsidies beschikbaar.  De gemeente probeert waar mogelijk 
deze subsidies aan te vragen en heeft dat ook in 2022 gedaan. Omdat nog onzeker is of deze worden gehonoreerd, kan daar in de 
begroting van 2023 nog geen rekening mee worden gehouden. 
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101 VVD 28 Kunt u uitleggen wat er met deze zin wordt bedoeld: "Daarom worden gezinnen met een laag 
inkomen ondersteund die dat nodig hebben met specifieke aandacht voor kinderen."?

Huishoudens met een laag inkomen komen in aanmerking voor diverse minimaregelingen. In het Goudse beleid gericht op aanpak 
van armoede en schulden, zijn kinderen een prioritaire doelgroep. Hiervoor is gekozen omdat uit diverse onderzoeken is gebleken 
dat met name huishoudens met kinderen het financieel moeilijker hebben en dat ondersteunen van kinderen die opgroeien in 
armoede helpt bij het voorkomen van de overerving van armoede. Kinderen uit gezinnen met een beperkt inkomen komen 
bijvoorbeeld in aanmerking voor het Kindpakket waardoor zij onder andere gratis kunnen sporten of een tegoed ontvangen voor 
de aanschaf van (sport)kleding. De beschikbare regelingen hebben als doel er voor te zorgen dat ook de kinderen uit deze gezinnen 
kunnen meedoen, net zoals kinderen uit gezinnen met voldoende inkomen en daardoor zich zo optimaal mogelijk kunnen 
ontwikkelen.

102 VVD 29 Bij doelstelling 3 staat dat de instroom huishoudelijke hulp moet worden gestabiliseerd en 
mogelijk moet worden afgeremd door middel van het invoeren van de inkomensafhankelijke 
bijdrage. Wordt dit echt een doelstelling of wordt het gezien als een 'positief' bijwerkend effect 
van de inkomensafhankelijke bijdrage?

Het doel is het stabiliseren van de instroom en de verwachting is dat de invoering van de inkomensafhankelijke bijdrage hieraan 
een belangrijke bijdrage levert.

103 VVD 29 Welke maatregelen worden er genomen om te zorgen dat iedereen kan blijven meedoen als de 
inkomensafhankelijke bijdrage van de hbh wordt ingevoerd?  

Inwoners kunnen gebruik blijven maken van de hulp bij het huishouden via de Wmo mits er een noodzaak in het kader van de 
Wmo aanwezig is. Afhankelijk van het inkomen zal de inwoner bij moeten dragen aan de kosten van de hulp in het huishouden.

104 VVD 29 Voor de invoering van het abonnementstarief werd het saldo van de hulp bij huishouding soms 
positief. Als het inkomensafhankelijke tarief voor de hbh wordt ingevoerd en het blijkt dat de 
baten boven de lasten uitstijgen, wat gebeurd er dan met het positieve saldo? Met het geld wat 
dan dus verdiend wordt op de hbh?

Het Rijk legt vanaf 2025 een structurele taakstelling op van € 322.000.  Dit komt ongeveer overeen met de geraamde besparing 
door de invoering van de inkomensafhankelijke eigen bijdrage.

105 VVD 29 Welke doelstelling van pagina 29 zijn het directe gevolg van het nieuwe bestuursakkoord? En 
welke doelstelling vloeien niet voort uit de huidige doelstellingen, met andere woorden: wat is 
er nieuw"?

De vier doelstellingen sluiten aan bij de doelen en ambities zoals vastgesteld in de nota sociaal domein "Iedereen kan meedoen" en 
ook bij de lokale Inclusieagenda en de Woonzorgvisie. Het bestuursakkoord houdt vast aan de ingezette koers. Nieuwe elementen 
zijn het werken met de menselijke maat en kansengelijkheid. Op het niveau van activiteiten (wat gaan we doen) gaat het veelal om 
intensivering of doorontwikkeling van bestaande acties met waar nodig een nieuw accent. Nieuw vanuit het bestuursakkoord zijn: 
de buurtaanpak; de verruiming van inkomensgrenzen bij armoedebeleid; bieden van bredere toegang tot huiswerkbegeleiding en 
voorbereiding op de inkomensafhankelijke bijdrage HbH.

106 VVD 29 Vanuit het Rijk wordt op vijf grote trajecten ingezet: het Gezond en Actief Leven Akkoord 
(GALA), het Integraal Zorgakkoord (IZA), het programma Wonen, Ondersteuning en Zorg voor 
Ouderen (WOZO), een toekomstbestendige Wmo en de Hervormingsagenda Jeugd. Op welke 
wijze verstevigt en verdiept Gouda de inzet op preventie en volksgezondheid door middel van 
deze programma's? 

We grijpen alle landelijke trajecten aan om uitvoering te geven aan onze lokale ambities en verantwoordelijkheden op het gebied 
van preventie en volksgezondheid. Bij alle trajecten is de samenwerking tussen de gemeente en de maatschappelijke partners en 
tussen de maatschappelijke partners onderling een essentieel onderdeel. De verschillende trajecten kennen onderling ook diverse 
raakvlakken, hierin leggen we verbindingen. De inzet per traject is als volgt:
 •Gezond en Ac ef Leven Akkoord (GALA):
 •Integraal Zorgakkoord (IZA): NB, pas op 2 dec as besluiten gemeenten in een ALV van de VNG of zij instemmen met de 

ondertekening van het IZA. We staan dus nog aan het begin van de uitvoering, hoewel erkend wordt dat er de afgelopen jaren al 
veel is ontwikkeld en ingezet, wat behouden en uitgebreid kan worden. Het doel hierbij is het behoud en verbeteren van de 
toegankelijkheid, betaalbaarheid en de kwaliteit van de zorg, in het licht van het toenemende beroep op de zorg en de vergrijzing. 
Van gemeenten wordt verwacht dat zij in overleg met de gemeenten in de regio, VGZ, maatschappelijke partners en cliënten-
/patiëntenorganisaties vaststellen hoe het sociaal en publiek domein optimaal kunnen samenwerken met de eerstelijnszorg, 
huisartsenzorg en GGZ, om een overmatig en onnodig beroep op de zorg te voorkomen onder meer door de inzet op gezond leven 
en preventie en het waar mogelijk voorkomen van andere problemen die kunnen leiden tot gezondheidsproblemen. Gemeenten 
ontvangen extra geld voor preventie (zie GALA) en voor goede plannen zijn er transformatiemiddelen beschikbaar. Gouda zal een 
actieve rol pakken in het invulling geven aan het IZA.
Dit leidt uiteindelijk tot ketenafspraken met alle betrokken partijen.
 •Programma Wonen, Ondersteuning en Zorg voor Ouderen (WOZO): Met het WOZO-programma leggen de verschillende par jen 

uit de ouderenzorgsector een nieuwe norm vast: zelf als het kan, thuis als het kan en digitaal als het kan. Het realiseren van deze 
norm zal de inspanning van vele partijen en meerdere jaren vergen. Samen maken we aan de hand van deze norm in het WOZO-
programma een omslag. 
Toekomstbestendige Wmo: We werken aan de hand van de landelijke bouwstenen aan de ontwikkeling van een meer collectieve 
en inclusieve samenleving, het optimaliseren en verduurzamen van netwerken met alle partners en innovatie en het vergroten van 
de betrokkenheid en besef van urgentie om de huidige situatie voor zorg en ondersteuning te veranderen.
 •Hervormingsagenda Jeugd: Eén van de onderwerpen in de hervormingsagenda Jeugd is het inze en op een stevige lokale toegang 

met een goede verbinding met preventieve jeugdhulp.

107 VVD 28-31 Het sociaal domein is goed voor 43% van de totale uitgaven. Deze uitgaven worden op vier 
pagina's begroot en bij veel posten is het niet uitgelegd waaraan het bedrag specifiek wordt 
uitgegeven. Waarom is er gekozen om de uitleg over de kosten zo summier te bespreken? 

Door middel van een krachtig en overzichtelijke verantwoording willen we op deze wijze de begroting presenteren in lijn met het 
bestuursakkoord. Dit helpt de raad om op hoofdlijnen kaders te stellen en hun controlerende taak uit te voeren. De "Rapportage 
sturen op Sociaal Domein" gaat meer de diepte in.
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108 VVD 31 De lasten van het programma Sociaal Domein gaan de komende 3 jaar met 13 miljoen hoger 
worden dan in de programmabegroting 2022 werd verwacht. Kan het college aangeven welke 
concrete additionele acties hiervoor worden uitgewerkt (a) a.g.v. taakmutaties van het rijk en 
(b) a.g.v. uitwerkeingen van de hoofdlijnen uit het bestuursakkoord? 

Zie apart overzicht in de bijlagen.

109 VVD 31 Op pagina 31 staat Taakveld 3.4.3.3 met de uitleg dat het saldo van kosten en baten is 
weergegeven. In de tabel staat bij elke post en ieder jaar een bedrag en geen gespecialiseerde 
uitleg van kosten en baten. Hoe moet de tabel gelezen worden, als kosten minus baten met in 
de tabel het bedrag wat het gaat kosten? Hoe zijn die bedragen berekend? Is het mogelijk om 
bij elke post de kosten en baten op te nemen? 

De tabel betreft het saldo van lasten en baten per taakveld. Een "plus" bedrag betekent dat het saldo van lasten per taakveld hoger 
is als de baten. (zie voetnoot onder de tabel) Het bedrag per taakveld is gesaldeerd weergegeven in de tabel. Het is mogelijk om per 
taakveld de lasten en de baten weer te geven. 

110 VVD 31 In taakveld 3.4.3.3 staat onder 6.71a het bedrag voor de hbh. Is dit nog het oude bedrag met 
het abonnementstarief of is hier de inkomensafhankelijke bijdrage al meegenomen?

De inkomensafhankelijke bijdrage is hier niet in meegenomen.

111 VVD 33 Wat wordt er bedoeld met het uitvoeren van de kerkenvisie? In de Kerkenvisie (Geef Gouds religieus cultureel erfgoed door, 2021) staan acties benoemd die in samenwerking door betrokken 
partijen opvolging moeten krijgen. Voor de gemeente betreft het:

 1)Informa e uit de opstelde Kerkendossiers opnemen in de CultuurHistorische BasisKaart;
 2)Op verzoek en in samenspraak met eigenaren afspraken maken over omgang met onbeschermd erfgoed. En mogelijk maken om 

desgewenst roerend religieus cultureel erfgoed te beschermen via (actualisatie) Verordening op de Fysieke Leefomgeving;
 3)Het planologisch handelingskader met de ladder voor passend gebruik gebedshuizen betrekken bij uitvoering beleid en 

betrekken bij het opstellen van het Omgevingsplan;
 4)De gemeente zal in het kader van de Uitvoeringsagenda SamenLeven samen religieuze organisa es de sociaal-maatschappelijke 

meerwaarde van religieus erfgoed bij het vormgeven en versterken van burgerschap, respect, identiteit, pluriformiteit, vrijheid en 
een inclusieve samenleving verkennen.

 5)De gemeente sluit op verzoek van de eigenaren aan bij overleggen over de uitvoering en voortgang van “Geef Gouds religieus 
cultureel erfgoed door’.

112 VVD 33 Wordt er met het uitvoeren van de nulmeting voor kunst in de openbare ruimte ook contact 
geweest met organisaties die al jaren bezig zijn met de kunst in de openbare ruimte?

Ja, dit zal conform eerder ook aangegeven in de raad in overleg met de betrokken mensen en organisaties worden opgepakt. 

113 VVD 34 Op welke manier wil de Groenalliantie haar gebieden beter bereikbaar maken voor mensen 
met een beperking?

De laatste jaren is de bereikbaarheid van de gebieden voor mensen met een beperking verbeterd. Er is geïnvesteerd in goede 
geasfalteerde paden en parkeerterreinen. Groenalliantie inventariseert de komende tijd verder waar barrières worden ervaren in 
de gebieden en bekijkt hoe deze kunnen worden opgeheven. Op de website publiceert Groenalliantie de routes en voorzieningen 
die toegankelijk zijn voor rolstoelen en rollators. Het gaat hierbij om wegen, paden, parkeervoorzieningen, toiletvoorzieningen en 
(picknick)banken die vanaf de paden bereikbaar zijn. Dit project lost kleine knelpunten met een groot effect op. Denk bijvoorbeeld 
aan verhardingen tussen bankjes en het pad dat er langs loopt of het verharden van kleine stukken onverhard pad om de route 
compleet begaanbaar te maken. De toiletvoorzieningen, die zijn en worden aangelegd, beschikken allen ook over een mindervalide 
toilet. Qua vormgeving wordt ook vandalismebestendigheid hierin meegenomen als afwegingsfactor. Daarnaast zijn op diverse 
plekken picknicktafels geplaatst waar ook rolstoelgebruikers gebruik van kunnen maken.  Dit alles gebeurt in nadrukkelijke 
samenwerking met belangenorganisatie voor mensen met een beperking.rolstoelgebruikers gebruik van kunnen maken.  Dit alles 
gebeurt in nadrukkelijke samenwerking met belangenorganisatie voor mensen met een beperking. 

114 VVD 35 In taakveld 3.5.3.3 staat onder 5.4 dat de bijdrage aan musea vanaf 2025 gaat dalen, wat is hier 
de reden voor?

Dit heeft te maken met de incidentele middelen die in het bestuursakkoord beschikbaar zijn gesteld voor archeologie. En dan 
specifiek voor het digitaliseren en ontsluiten van de archeologische collectie (data) van het gemeentelijk depot. In 2023 en 2024 
gaat het om € 45.000. In 2025 en 2026 betreft dit € 20.000.-. Deze indeling van het taakveld is conform landelijk voorschrift (IV3).  

115 VVD 37 'Het blijven inzetten op en doorontwikkelen van het interventieteam.'' Wat wordt er verstaan 
onder het doorontwikkelen en in hoeverre worden hier onconventionele maatregelen bij 
meegenomen?

Doorontwikkeling van het proces waarin signalen worden opgepakt, gewogen en waarbij wordt ingezet op integrale samenwerking 
met ketenpartners. Interventies die door of via het interventieteam worden ingezet, vinden plaats binnen de reikwijdte van 
geldende wet-en regelgeving. 

116 VVD 37 De aangehaalde motie omtrent handhavingscapaciteit kende het volgende dictum: ''Een 
onderzoek uit te voeren naar de nut, noodzaak en mogelijkheden om extra capaciteit (2-4 fte) 
voor de gemeentelijke handhaving vrij te maken zodat er voor de uitvoering van de kerntaken 
alsmede voor de veiligheidsprioriteiten een toereikende handhavingscapaciteit beschikbaar 
komt ''. Kan dit onderzoek, of de analyse achter het capaciteitsvraagstuk met de raad gedeeld 
worden?

Uit het onderzoek, dat intern is uitgevoerd, kwam naar voren dat de huidige capaciteit van de afdeling stadstoezicht onvoldoende 
kon worden ingezet op de stadsbrede jeugdoverlast.  Destijds is dit ondergebracht bij de verschillende wijkboa's. Hierdoor stonden 
beide zaken onder druk. Door de huidige aanvulling kunnen twee teams permanent ingezet worden op jeugdoverlast en kunnen de 
wijkboa's zich volledig richten op hun wijk. In Q2 komt er een eerste evaluatie richting de raad.
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117 VVD 37 In de Plan MER behorend bij de omgevingsvisie scoorde Gouda zeer zorgelijk op 
omgevingsveiligheid. In de begroting ziet de VVD hieromtrent niets terug. Zijn er concrete 
plannen of maatregelen om dit te verbeteren? Zo ja, graag zien wij deze plannen, zo nee, op 
welke objectieve gronden is besloten dit niet nader te doen?

In de planMER bij de Omgevingsvisie was omgevingsveiligheid één van negen aspecten waarbij sprake is van een autonoom 
verslechterende trend (zie H4). Ook wordt toegelicht dat dit met name een relatie heeft met verdichting (woningbouw) langs spoor- 
en snelwegen en met de energietransitie. Dit aspect vraagt en krijgt de nodige aandacht in de bouwontwikkeling van de Spoorzone, 
het uitvoeringsprogramma van het Verkeerscirculatieplan en de beleidsontwikkeling voor de energietransitie, waaronder de RES, 
zoals is aanbevolen in de planMER bij de Omgevingsvisie.
In de Foto voor de leefomgeving bij bovengenoemd planMER is over sociale veiligheid de volgende tekst opgenomen: De 
indicatoren voor sociale veiligheid liggen onder het landelijk gemiddelde. Het gaat onder andere om diefstal, inbraak en 
geweldsmisdrijven wat leidt tot een lagere veiligheidsbeleving. Daarbij wordt opgemerkt dat de sociale veiligheid in Gouda de 
afgelopen jaren is verbeterd. Met de Kadernota integraal veiligheidsbeleid 2019-2022 richt de gemeente zich op het voorkomen 
van nieuwe en het oplossen van bestaande knelpunten met betrekking tot sociale veiligheid. Daarom wordt een lichte verbetering 
in 2030 verwacht.

118 VVD 37 VNG reactie op de Rijksbegroting 2023: De basis van de politie(capaciteit) moet op orde moet 
komen met 2.400 fte in de komende jaren en 700 wijkpolitiemedewerkers. Wat gaat Gouda 
doen om een zo toereikend als mogelijk deel van deze capaciteitstoename voor het basisteam 
Gouda te verkrijgen?

Dit is bekend en een terugkerend thema in de bestuurlijke overleggen met politie. Gemeente Gouda en de teamleiding van politie 
Gouda volgen de toekomstige (her)verdelingssystematiek van politiecapaciteit binnen de eenheid en districten nauwgezet. 

119 VVD 37 VNG reactie op de Rijksbegroting 2023: Er wordt ingezet op een programma ‘Versterking 
Crisisbeheersing en Brandweerzorg’. Welke inspanningen zal Gouda hierop leveren?

De VRHM neemt de uitkomsten van het programma mee in de voorbereiding van het nieuwe regionaal beleidsplan VRHM 2024-
2027 dat in 2023 aan de gemeenteraden wordt aangeboden voor wensen en bedenkingen. De verdere uitwerking van de plannen 
vindt plaats via de jaarplancyclus.

120 VVD 37 VNG reactie op de Rijksbegroting 2023: ''Doordat de capaciteit bij het OM versterkt wordt, 
komen er mogelijkheden in de samenwerking om in de lokale driehoek digitale en 
gedigitaliseerde criminaliteit aan te kunnen pakken. Dit vraagt echter ook versterking aan de 
kant van gemeenten in dit deel van de digitale veiligheidsketen.'' In hoeverre is dit mogelijk ook 
in Gouda nodig of zelfs noodzakelijk?

Het tegen gaan van cybercrime en gedigitaliseerde criminaliteit zijn thema's waar de gemeente de komende jaren meer inzet op wil 
gaan plegen. Waar nodig wordt de samenwerking en afstemming gezocht op deze thema's met politie en OM.   

121 VVD 37 Wat wordt er bedoeld met het bieden van tegenwicht aan radicalisering? Tegenwicht bieden betekent invloed uitoefenen op het gedrag van personen die in het radicaliseringsproces zitten. Denk aan 
gedragsbeïnvloeding door de inzet van jongerenwerkers, docenten en rolmodellen. Maar ook preventieve inzet op jongeren door 
het creëren van  bewustwording en inzetten op kennis van fenomenen. Hiervoor werken we nauw samen met interne en externe 
partners. 

122 VVD 37 'Dat doen we door ruimte te bieden voor tegengeluiden, het versterken van ‘het stille midden’ 
en het oppakken van signalen''. Prachtige zinssnede. Maar vervolgens wordt alleen aangegeven 
dat dit door contact met inwoners tot stand komt. Zit er concretere planvorming achter dit 
voornemen? Zo ja, hoe ziet dit eruit?

We bieden ruimte voor tegengeluiden door bijvoorbeeld het faciliteren van demonstraties (bijvoorbeeld fakkeloptochten tegen 
coronamaatregelen). We willen ‘het stille midden’ versterken door op basis van concrete signalen mensen uit te nodigen om in 
gesprek te gaan. Zie ook het antwoord op vraag 338.

123 VVD 41 'Ruimte voor burgerinitiatieven'' er worden 2 specifieke zaken genoemd. Wordt er ook op een 
meer op hoofdlijnen wijze naar de ruimte gekeken? Zo ja, op welke wijze?

Nee. In het bestuursakkoord Bijlage 1 wordt aangegeven dat de raad zal komen tot een verdere afbakening van het onderwerp 
(burger)participatie. De genoemde initiatieven zijn voorbeelden van zaken die nog lopen of worden gecontinueerd.

124 VVD 49 Volgens het ministerie van SZW is de Wet Inburgering in 2022 ingegaan. In de 
programmabegroting wordt uitgegaan van 2023. Daarnaast komt het woord inburgering maar 
1 keer voor in de hele begroting.
- Welke resultaten heeft het college in 2022 bereikt t.a.v. de nieuwe wet Inburgering en welke 
uitgeven zijn hiervoor in 2022 begroot?
- Welke resultaten wil het college in 2023 bereiken t.a.v. de nieuwe wet Inburgering en welke 
uitgeven zijn hiervoor in 2023-2026 begroot?

In 2021 is hard gewerkt aan de implementatie van de wet Inburgering zodat vanaf 2022 met de nieuwe werkwijze gestart kon 
worden. De eerste statushouders die onder de nieuwe wet vallen, zijn inmiddels gestart met hun inburgeringstraject. De begroting 
in 2022 voor inburgering (oude en nieuwe wet) komt uit op (afgerond) ruim 6 ton. Daarnaast is een aantal extra budgetten die naar 
aanleiding van de nieuwe wet zijn ingevoerd bij de tweede bestuursrapportage toegevoegd aan de bestaande budgetten (zie 
pagina 15 2e bestuursrapportage). In de septembercirculaire 2022 zijn nogmaals extra middelen toegevoegd aan het 
gemeentefonds. In 2022 zijn tot op heden 48 personen gestart onder de nieuwe wet. 
Voor 2023 is het begrote budget (vooralsnog) ruim een miljoen. Dit bedrag fluctueert aangezien het Rijk de jaarlijkse budgetten 
aanpast aan het werkelijk aantal statushouders. 

125 VVD 55 Hoeveel procent van de hondenbelasting wordt daadwerkelijk gebruikt als 'vergoeding voor het 
beschikbaar stellen van collectieve voorzieningen'?

Hondenbelasting betreft een belasting. Dat betekent dat de opbrengst in de algemene middelen terecht komt. De opbrengst hoeft 
niet te worden besteed aan hondenbeleid. 80% van de hondenbelasting komt ten goede aan de collectieve voorzieningen. 

126 VVD 60 Kwijtschelding van de afvalstoffenheffing is bedoeld voor mensen met een laag inkomen of 
mensen met extra afval vanuit een beperking. Om welke vorm van kwijtschelding gaat het hier? 
En waarom vallen die toch onder de noemer afvalstoffenheffing of kunnen die bedragen vanuit 
bijvoorbeeld het armoedebeleid worden gecompenseerd? 

Kwijtschelding van de afvalstoffenheffing is bedoeld voor mensen met een laag inkomen. Voor mensen die extra afval afvoeren ivm 
een beperking is VRIJSTELLING opgenomen in de verordening reinigingsheffingen. Hier is dus geen sprake van kwijtschelding maar 
van vrijstelling. indien een persoon extra veel afval afvoert als gevolg van een medische aandoening (bijv. luiers) dan is er een 
mogelijkheid om vrijstelling te ontvangen (tot een maximum bedrag van € 75,00). Aangezien het hier gaat om een vrijstelling voor 
afvalstoffenheffing valt dit onder de noemer afvalstoffenheffing.  Indien iemand recht heeft op kwijtschelding omdat hij de 
belastingaanslag niet kan betalen dan ontvangt hij of zij kwijtschelding voor afvalstoffenheffing en/of rioolheffing. De raad heeft 
eerder gekozen om de kwijtschelding vanuit de heffing te betalen. DIt onderbrengen bij armoedebeleid kan ook, dit heeft wel 
financiele gevolgen voor het perspectief. 

127 VVD 60 Waarom wordt er geen overhead meer toegerekend aan rioolheffing? De overhead die in het verleden aan de rioolheffing is toegerekend, is in deze begroting in de post 'kosten taakveld' opgenomen 
omdat het reguliere uren voor dit taakveld betreft. In het kader van de verbetering van de financiële functie dient de overhead 
toerekening systematiek in het komend jaar te worden bekeken. 
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128 VVD 62 Waarom is frauderisico niet verzekerd? En hoe is die 10% kans berekend? De te betalen premie voor een verzekering weegt niet op tegen de te dekken risico's. Vaak zijn ook clausules van toepassing 
waardoor niet alle frauderisico's zijn gedekt. Voor elk risico wordt de afweging gemaakt wat de beste wijze van beheersing is. Dit 
kan verzekeren zijn maar kan ook door het treffen van andere beheersmaatregelen.

De 10% is een inschatting. Dit betekent dat de kans als zeer laag wordt ingeschat. Bij het inschatten van de kans wordt rekening 
gehouden met de beheersmaatregelen. (Dit zijn o.a. een  goede AO/IC  bij financiën en functiescheiding). En op basis van 
ervaringen uit het verleden. 

129 VVD 64 Bij de categorie aansprakelijkheid en nadeelcompensatie staat dat de verzekering tot een 
bepaald bedrag dekt en schade daarboven voor de gemeente zelf zijn, hoe hoog is die drempel? 

Die drempel bedraagt € 5 miljoen per gebeurtenis bij aansprakelijkheid. Nadeelcompensatie is niet te verzekeren omdat het geen 
onzeker voorval is maar een gevolg van rechtmatig overheidshandelen. In de voorbereidingsfase van dergelijk handelen wordt 
rekening gehouden met wensen en belangen van ondernemers en anderen die nadeel van het handelen kunnen ondervinden, 
teneinde dit nadeel zo klein mogelijk te houden en te voorkomen dat nadeelcompensatie dient te worden betaald.

130 VVD 64 Bij de categorie aansprakelijkheid en nadeelcompensatie staat: "De drempel om in aanmerking 
te komen voor nadeelcompensatie is relatief hoog zodat de kans van optreden laag wordt 
ingeschat en het risico niet wordt meegenomen in het berekenen van de 
weerstandscapaciteit." Wat betekent dit? Dat schade als gevolg van rechtmatig handelen niet 
als risico wordt opgenomen? 

Op grond van geldend recht komt alleen schade in aanmerking die onvoorzienbaar was en uitstijgt boven het normaal 
maatschappelijk of ondernemersrisico. Dit is dus niet vaak aan de orde. De gemeente krijgt per jaar 1 à 2 verzoeken om 
nadeelcompensatie naar aanleiding van uitgevoerde infrastructurele werken. Een deel van die verzoeken wordt toegekend en een 
deel afgewezen. Bij toewijzing gaat het over het algemeen over enkele duizenden euro’s. Gezien de drempels, het beperkte aantal 
verzoeken en de beperkte hoogte van de toegekende schadebedragen is er geen sprake van een risico dat meegenomen wordt in 
het berekenen van de weerstandscapaciteit.

131 VVD 64 De opvang van Oekraïense vluchtelingen wordt uitsluitend in de risico-paragraaf benoemd.
- Betekent dit dat het college ervan uit gaat dat de opvang van Oekraïense vluchtelingen voor 1 
januari 2023 wordt beëindigd? Zo nee, waarom zien hiervoor dan geen acties, resultaten en 
budgetten voor in de begroting gealloceerd?
- De rijksbegroting trekt 2 miljard uit voor de opvang van deze doelgroep. Welk gedeelte zal 
voor Gouda beschikbaar komen en hoe is dit in de begroting verwerkt?
- Daarnaast wordt in 2023 voor de onderwijshuisvesting en noodlocaties voor Oekraïense 
leerlingen in 2023 het landelijk budget met € 318 miljoen verhoogd. Welk gedeelte zal voor 
Gouda beschikbaar komen en hoe is dit in de begroting verwerkt? Welke onderwijshuisvestings- 
en noodlocatieplannen zijn er voor deze doelgroep?

Het rijk vergoedt de kosten van opvang. De kosten om de opvanglocatie geschikt te maken voor opvang worden (op 
declaratiebasis) voor 100% vergoed. Voor de reguliere kosten (bijvoorbeeld exploitatie, huur, beveiliging, onderhoud, leefgeld) kent 
het rijk een bekostigingsregeling. Op dit moment is niet duidelijk hoe deze regeling er voor 2023 uit ziet. Ook is onduidelijk tot welk 
moment de opvang ontheemden Oekraine noodzakelijk is. Aanpassing van de Gouda-begroting zal bij het eerste en/og tweede 
ijkmoment plaatsvinden op basis van de dan bekende gegevens. Het Rijk heeft aangegeven dat gemeenten geen nadeel zullen 
ondervinden van de opvang ontheemden Oekraine. Voor onderwijs en onderwijshuisvesting wordt gebruik gemaaakt van 
factliteiten en kennis van de ISK (Internationale Schakel Klas). Het rijk vergoedt ook deze kosten van bijvoorbeeld inrichting / 
aanpassing schoolgebouwen tbv de tijdelijke onderwijshuisvesting ontheemden Oekraine

132 VVD 65 Open einde regeling WMO kan veranderen door de afschaffing van het abonnementstarief. Is 
de 250.000,- berekend met of zonder het abonnementstarief?

De opbouw van Toegang en eerstelijnsvoorzieningen is gewijzigd. Sinds 2023 is de BBV regelgeving aangepast. Hierdoor hoort 
Veilig thuis nu bij taakveld 6.2 waar het tot en met 2022 nog bij taakveld 6.82 Ge-escaleerde zorg 18- hoorde. Daarnaast vallen ook 
het Sociaal Team en nog een onderdeel van het bestuursakkoord hieronder.

133 VVD 65 De Cheese Experience is door de gevolgen van Corona begonnen met een moeilijke start, hoe 
groot is de kans dat we door de kredietverstrekker worden aangesproken? In de tabel staat een 
kans van 25%, maar deze is ook van toepassing op de Schouwburg. Is de kans per risicoprofiel 
afzonderlijk berekend?

De kans per risicoprofiel/afgegeven borgstelling wordt niet apart berekend. De 25% ziet derhalve op alle verstrekte borgstellingen. 
Met de Cheese Experience wordt intensief contact onderhouden. De start van het initatief tijdens corona deed de exploitatie geen 
goed. Inmddels gaat het beter. De GCE is weer open. Huurachterstanden zijn weer ingelopen. Maar aandacht blijft nodig, ook 
gezien allerhande nieuwe ontwikkelingen zoals prijssstijgingen die ook van invloed zijn op bezoekersgedrag. Op basis van de 
huidige inzichten is er geen acute zorg dat wij door de kredietverstrekker zullen worden aangesproken op onze borgstellingspositie.  

134 VVD 73 Op welke wijze is de beginstand van de rioolvoorziening op 1/1/2023 tot stand gekomen? De beginstand 2023 is opgebouwd vanuit de eindstand 2021 en de verwachte dotaties en onttrekkingen in 2022. De eindstand 
2022 is de beginstand 2023.

135 VVD 73 In 2023 wordt in totaal 12 miljoen onttrokken uit de rioolvoorziening. Welke concrete 
projecten worden hiermee gefinancierd?

Dit zijn oa. de in 2021 en 2022 opgestarte projecten Vogelbuurt, Kort Haarlem en div. rioolreparaties en nieuw op te starten 
projecten zoals Ouwe Gouwe zuid en Kadenbuurt.

136 VVD 81 Voor de jaarschijf 2023 zien we de investeringen oplopen van 44 miljoen naar 90 miljoen. Je 
zou verwachten dat de kapitaallasten (rente+afschrijvingen) hierdoor komende jaren met 2 
miljoen stijgen. Klopt dit?

De kapitaallasten zijn afhankelijk  van de afschrijvingstermijn, het bedrag en het jaar wanneer de werkzaamheden gereed zijn. De 
oplopende investeringen hebben inderdaad effect op de kapitaallasten. Hoeveel dit is in de begroting 2023 - 2026 is te vinden op 
pagina 105 onder de naam "Actualisatie kapitaallasten".

137 VVD 81  Investeringen in dubbelzijdig fietsbadverbinding Jamessingel is verdubbeld t.o.v. begroting 
2022. Wat is de reden daarvoor?

In de begroting 2022 is de bruto investering, verminderd met een bijdrage derden als netto investering opgenomen.
De bijdrage derden betreft een subsidie, waarvoor nog geen beschikking is afgegeven, daarmee is de bijdrage nog niet definitief.
Vanuit het voorzichtigheidsbeginsel is het onverstandig deze subsidie alvast te verrekenen.
Daarom is in de begroting 2023 het bruto bedrag opgenomen. Zodra er een subsidiebeschikking wordt ontvangen, zal het bedrag 
alsnog worden aangepast. De definitieve subsidie is zo een "positief risico" 

138 VVD 81 Kruising Jamessingel/Rijsselseweg stond eerst voor 2022 in CIP en nu voor 2023. Wat is reden 
voor vertraging?

De verkeersmaatregelen die als totaal nodig zijn voor de Spoorzone zijn opnieuw bepaald op basis van de ruimtelijke 
ontwikkelingen. Er is meer voorbereidingstijd nodig dan aanvankelijk gedacht. Momenteel is een integraal plan in voorbereiding 
voor alle benodigde infrastructurele ingrepen in het gebied. 
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139 VVD 81 Voor het IHP staat voor 2023 een bedrag van totaal 18 miljoen aan investeringen.
- Welke projecten worden in 2023 opgeleverd en vallen onder deze 18 miljoen?
- Kunt u per project aangeven of (a) de voorbereidingsfase inmiddels is afgerond, (b) de 
aanbesteding is afgerond en (c) de bouw reeds is begonnen

In iedere afsprakenbrief is vastgelegd dat het investeringskrediet in termijnen beschikbaar wordt gesteld afhankelijk van de 
afronding van de projectfases. In de raadsmemo van 5 juli 2022 (dossiernummer 6332) is de Raad geïnformeerd over de stand van 
zaken van alle lopende projecten van onderwijshuisvesting. De planning voor 2023 is op dit moment: 
 •Nieuwbouw Auris Taalplein – de Triangel: Sloop en Afronden DO-fase en start realisa efase. 
 •Renova e en uitbreiding Kespercollege: afronden DO-fase en aanbestedingsfase. 
 •Uitbreiding Johannes Calvijnschool: realisa efase en oplevering
 •Nieuwbouw Livingstoneschool: afronden VO-fase en DO-fase.
 •Renova e Casimirschool – loca e Herpstraat: afronden VO-fase en DO-fase. 
 •Uitbreiding Al Qalam: Afronden VO-fase, DO-fase, aanbesteding en start realisa e. 
 •Sloop Hoogenburg.

140 VVD 81 In de begroting 2022 stond ddat de renovatie van de DGW Heemskerkstraat in 2022 zou 
worden afgerond. Wij hebben begrepen dat het gebouw pas begin 2023 in gebruik gemaakt 
gaat worden. Schuiven de 20 miljoen investeringen dan ook door naar 2023?

Ook voor De Goudse Waarden geldt dat het investeringskrediet in termijnen beschikbaar wordt gesteld. Het gebouw wordt naar 
actuele planning opgeleverd in najaar 2022 waardoor de kapitaallasten gaan lopen in 2023. Onder andere door vertragingen in de 
levering van bouwmaterialen loopt het project uit.

141 VVD 81 Worden er op programma 4 geen investeringen gedaan? Waarom wel/niet? De constatering is juist. De enige investering afgelopen jaren is Lekkenburg 1 - ontmoetingscentrum van Noord. De gemeente geeft 
subsidies waardoor locaties door 3e partijen gekocht, verhuurd of gehuurd kunnen worden.

142 VVD 82 Investeringen voor Automatisering zijn in 2024/2025 1 miljoen toegenomen. Wat is verklaring? Nee, de investeringen zijn in 2024 en 2025 niet met 1 miljoen toegenomen. Dit is een meerjarig vervanginskrediet en is afhankelijk 
van de hardware vervangingscyclus. De kredieten voor 2024 en 2025 zijn 5 jaar van tevoren opgenomen. In het ene jaar kan meer 
worden vervangen dan het andere jaar. In de meerjarenbegroting van 2021 - 2025 waren deze bedragen reeds opgenomen in het 
meerjarig vervangingskrediet.

143 VVD 84 Wat is status van implementatie van de Single Digital Gateway in Gouda en welke activiteiten 
staan hier voor 2023 voor ingepland en welke uitgaven zijn hiermee gemoeid?

Single Digital Gateway (SDG) is een Europese verordening waar alle gemeenten aan moeten voldoen. De eerste fase (Annex I) is dat 
uiterlijk 12 december 2022 informatie over 82 producten en diensten beschikbaar moeten zijn op YourEurope.eu. Hiervoor heeft 
de VNG de SDG Invoervoorziening ter beschikking gesteld. De vulling van de SDG invoervoorziening voor gemeente Gouda loopt op 
schema en zal voor 12 december zijn afgerond. De tweede fase (Annex II) van de SDG is dat EU-burgers en bedrijven toegang 
hebben tot online procedures. Conform eIDAS loggen Europese inwoners of ondernemers in, om met hun eigen toegangsmiddel 
toegang te krijgen tot deze formulieren. Daarnaast stelt de verordening dat er in de formulieren (minimaal) Engelstalige 
helpteksten aanwezig zijn. De deadline voor deze fase is december 2023. In het vierde kwartaal van dit jaar (2022) wordt door de 
VNG onderzocht of dit ook op een centrale manier kan worden ingericht. Deze informatie is de input voor de nog vast te stellen 
activiteiten. De uitgaven zijn daardoor nog niet bekend. Eventuele implementatiekosten (inhuur) wordt betaald vanuit het 
bestaande programmabudget.

144 VVD 84 Op welke wijze is de gemeente voornemens om aan te sluiten op MijnZaken van VNG? Er zijn op dit moment geen concrete plannen om aan te sluiten op MijnZaken van de VNG. De ontwikkelingen worden nauwlettend 
gevolgd. De Persoonlijke InternetPagina van de gemeente https://www.gouda.nl/mijn-gouda/ kan al track & trace informatie van 
veel gemeentelijke zaken tonen. Samen met de leverancier van ons zaaksysteem wordt bekeken of wij ons in 2023 aanmelden als 
pilotgemeente.

145 VVD 106 In het bestuursakkoord is 500.000 per jaar bestemd voor het Goudse Isolatieprogramma. Nu 
stelt het rijk in de Rijksbegroting 2023 voor 2023 en 2024 € 300 miljoen extra beschikbaar. 
Waarom is er niet voor gekozen het goudse deel hiervan aan het Goudse Isolatieprogramma 
toe te voegen?

Voor de uitvoering van het Gouds Isolatieprogramma (GIP) is meer budget nodig dan € 500.000 per jaar. Afgelopen jaar zijn 
namelijk ook verschillende rijksbudgetten ingezet. Bij het opstellen van het GIP was de rijksbijdrage van € 300 miljoen nog niet 
bekend. Het is ook nog niet duidelijk is hoeveel daarvan voor Gouda zal zijn en wat de voorwaarden voor besteding zijn. In 
december wordt het GIP ter besluitvorming voorgelegd aan de raad, inclusief voorstel over de financiën. 

146 VVD 106 In het bestuursakkoord is extra geld uitgetrokken voor duurzaam inkopen. Deze term wordt 
echter in de programmabegroting niet uitgewerkt. Welke concrete resultaten gaan hier bereikt 
worden en aan welke taakvelden wordt dit budget toegerekend?

Er wordt 2 fte toegevoegd aan de organisatie, 1 inkoopadviseur die zich zal toeleggen op duurzaam inkopen en 1 collega beheer 
openbare ruimte. Hierdoor wordt duurzaam inkopen beter geborgd in de aanbestedingen en wordt vanuit de vakafdeling de 
technische kennis die daarvoor nodig is vergroot.

147 VVD 106 Waarom is er gekozen voor de term Duurzaam Inkopen en niet voor de bredere term 
Maatschappelijk Verantwoord Opdrachtgeven en Inkopen (MVOI)? Gouda heeft het Manifest 
MVOI 2016 immers ondertekend? Heeft Gouda het nieuwe Manifest MVOI 2022 al 
ondertekend?

Duurzaam inkopen ziet toe op de ’enge versie’ van maatschappelijk verantwoord inkopen. Dus de impact op milieu van dat wat we 
inkopen. Maatschappelijk verantwoord opdrachtgeven en inkopen betrekt ook sociale aspecten. Dit is binnen Gouda al verder 
ontwikkeld, zo nemen we in onze aanbestedingen vaak de verplichting op om een deel van de opdrachtsom in te zetten op Social 
Return, e.e.a. in overleg met onze social return deskundige. Het Manifest MVOI 2022 wordt november 2022 getekend.

148 VVD 106 Waarom wordt er in 2023 geen geld uitgegeven aan het toegankelijk maken van de openbare 
gebouwen? 

De tabel op blz 106, geeft inzicht in het financieel effect van het bestuursakkoord. Specifiek betreft het de kapitaallasten die 1 jaar 
na investering beginnen te lopen. Op pagina 81 ziet u het verloop van de investeringen vanaf 2023.

149 VVD 107 Waarom wordt er in 2026 gestopt met vroegsignalering in de schuldhulpverlening? Vroegsignalering is een wettelijke taak die de gemeente Gouda zal blijven uitvoeren. Het huidige college zet in op de intensivering 
van vroegsignalering, door bijvoorbeeld extra budget vrij te maken om huisbezoeken af te kunnen leggen. Er is structureel € 
200.000,- beschikbaar voor vroegsignalering (dus ook in 2026), totdat hier anders over besloten wordt.

150 VVD 107 Waarom wordt er in 2025 opeens veel meer uitgegeven aan cultuur (brede culturele veld)? Dit heeft te maken met de incidentele middelen die in het bestuursakkoord beschikbaar zijn gesteld voor cultuur. In 2023 en 2024 
gaat het elk om een bedrag van € 150.000. In 2025 is dit incidenteel bedrag € 300.000. In de financiele paragraaf van de 
Cultuurnota "Gouda sterker met Cultuur!" 2023-2027 vindt u een nadere toelichting op de beschikbare middelen en de inzet 
daarvan. 
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151 VVD 111 Voorraden bouwgrond neemt in 2023 af van 22.9 naar 4.3 miljoen. Wat is daar de verklaring 
van? Is deze afname mede veroorzaker van de toename van de materiele vast activa?

De omvang van de voorraden bouwgrond per balansdatum (=boekwaarde) is het op dat moment bestaande saldo van gemaakte 
kosten en gerealiseerde baten.  In 2023 verwachten we veel gronden te verkopen, zodanig dat de boekwaarde in 2023 substantieel 
daalt. 

152 VVD 111 Het totaal voorraden gaat komende jaren voor 4 miljoen in min
- Wat is daar de verklaring van?
- Is dit boekhoudkundig juist? 

Zie reactie op vraag 151. Dit alles is conform BBV. 

153 VVD 120 Reserve versnellen woningbouw. In de reactie op technische vragen van CU d.d. 15 juni 2022 
heeft het college aangegeven dat er begin 2023 € 3 miljoen in de reserve zou moeten zitten. 
Dat blijkt nu ook in de programmabegroting overgenomen te zijn (3,2 miljoen). In 2019 t/m 
2022 is in totaal 6,2 miljoen gestort (excl wonen boven winkels) en 3,2 miljoen onttrokken. 
Komt ook op 3 miljoen over. In totaal aan claims is 4.3 nodig,, dus nog 1.1 miljoen nodig vanaf 
2023. In de programmabegroting is echter sprake van in totaal 2 miljoen onttrekking komende 
4 jaar.
-  Welke woningbouw projecten worden extra versneld a.g.v. deze extra 1 miljoen onttrekking?
-  Als er concrete plannen zijn voor de onttrekking van 2 miljoen, er nog 3 miljoen in de reserve 
zit. Waarom is het dan nodig om nogmaals 6 miljoen toe te voegen aan de reserve? Dit ook in 
het licht van de verwachting dat eind 2026 nog 7 miljoen in deze reserve over blijft.
-   € 140.000 van deze reserve is besteed aan het versnellen van de Winterdijk 14. Wat was de 
verwachte oplevering van dit project voordat deze versnellingsinvestering werd gedaan en wat 
is de feitelijke datum van oplevering geweest?
-  € 610.000 van deze reserve is besteed aan het versnellen van de Van Heuven 
Goedhartlocatie. Wat was de verwachte oplevering van dit project voordat deze 
versnellingsinvestering werd gedaan en wat is de feitelijke datum van oplevering?

De gemeenteraad ontvangt regelmatig bestedingsoverzichten van de reserve Versnelling Woningbouw. De gemeente heeft 
inmiddels voor 7 projecten een subsidiebeschikking afgegeven en voor 2 projecten wacht de gemeente nog op een formele 
aanvraag. Voor die 2 projecten is er wel een collegebesluit (voornemen tot subsidieverstrekking) genomen. Naast het subsidiëren 
van projecten, wordt er geïnvesteerd in de buitenruimte van Spoorzone. Tot slot is er geld nodig geweest voor het inzetten van 
extra ambtelijke capaciteit om meer projecten te kunnen ondersteunen. Het budget uit de periode 2019 t/m 2022 is daarmee 
volledig gereserveerd / benut. Winterdijk 14: in 2019 is de intentieovereenkomst gesloten – partijen hoopten de haalbaarheid van 
tijdelijke woningbouw rond 1 januari 2020 te hebben afgerond. Uiteindelijk is in oktober 2020 een realisatieovereenkomst 
gesloten. Daarna is uitvoering gegeven aan de technische uitwerking, vergunningverlening en bouwvoorbereiding. In oktober 2021 
zijn de wooneenheden geplaatst. De subsidie was noodzakelijk vanwege de hoge onrendabele top: tijdelijke woningen hebben een 
minimale levensduur van 25-40 jaar. De termijn van plaatsing op de winterdijk 14 is 10 tot 15 jaar. Zonder subsidie zou plaatsing 
door de woningcorporatie te duur zijn geweest. Op deze locatie was permanente woningbouw op dit moment nog niet logisch 
(verkeer, spoorregelgeving etc.). Versnelling is in deze casus: tijdelijk woningbouw (extra huureenheden) tot aan definitieve 
herbestemming. Het is overigens, gelet op de kwaliteit van de woningen, niet ondenkbaar dat deze langer (of zelfs permanent) 
kunnen blijven staan. Voor de locaties Van Heuven Goedhartsingel en Oostvogel is in 2015 een overeenkomst met de 
woningcorporatie gesloten. De school Oostvogel is in 2016 gesloopt. Op 19 juni 2019 is het bestemmingsplan door uitspraak van de 
Raad van State onherroepelijk geworden. Daarna is de bouwvoorbereiding gestart (aanbesteding, engineering, 
vergunningverlening). Parallel is uitvoering gegeven aan sloop van de woningen en voorbelasting van de grond. De 
woningcorporatie is financieel verantwoordelijk voor zowel bouw van het vastgoed als bouwrijp en woonrijp maken van de 
openbare ruimte. In 2021 heeft de woningcorporatie financiële steun gevraagd vanwege tegenvallers zoals hogere saneringskosten, 
hogere bouwkosten etc. Met financiële steun kan de realisatie van het project doorgang vinden en wordt vertraging voorkomen. 
Op de locaties Van Heuven Goedhartsingel en Oostvogel is inmiddels gestart met de bouw van sociale huurwoningen en de 
huisvesting van een woongroep voor jongeren met een verstandelijke beperking. 

154 VVD 130 Bij het taakveld 3.2. Fysieke bedrijfsinfrastructuur zijn zowel baten als lasten voor de jaarschijf 
2023 veel hoger dan we in 2022 dachten. Wat is hier de verklaring achter?

Op deze begrotingspost worden de effecten van de grondexploitatie Spoorzone verwerkt. Deze sluit aan bij het vastgestelde MPG 
2022. Via het meerjarenperspectief grondexploitaties is de geactualiseerde projectbegroting gepresenteerd (juni 2022). Deze 
begroting betreft een meerjarenbegroting. De laatste jaren is het eindsaldo van het project Spoorzone ongewijzigd: wel zijn er 
wijzigingen binnen de jaarschijven. Werkzaamheden worden soms iets eerder of later uitgevoerd. Dat zelfde geldt voor inkomsten 
uit grondverkoop. Voor het eindsaldo (negatief) is conform het Besluit Begroting en Verantwoording een verliesvoorziening 
gevormd. Daarmee verlopen de wijzigingen budgettair neutraal met de voorraadpositie van de gemeente.

155 VVD Memo 
septemb
ercirculai

re

Er is een stel post WOZ/inflatie opgenomen. Welke specifieke uitgaven kunnen (indien zij 
ontstaan) uit deze stelpost gedekt worden? Is dit strikt beperkt tot de in de memo genoemde 
posten? Hoe en op welk moment beslist de raad daarover? Waarom is er niet gekozen voor het 
vormen van een reserve? Of, in het geval van een verwachting van correctie in de 
decembercirculaire: waarom is er niet voor gekozen om dit bedrag toe te voegen aan de 
algemene reserve.

Het voorstel van het college is om de stelpost (alleen) te gebruiken voor de aangegeven onderwerpen, dus voor de effecten van de 
correctie op de WOZ-waarden en voor toekomstige loon- en prijsontwikkelingen. De septembercirculaire maakt deel uit van de 
besluitvorming door de raad over de programmabegroting 2023-2026. Naar verwachting bij de eerste bestuursrapportage 2023 cq 
bij de kadernota/begroting 2024 volgt een voorstel aan de raad voor de exacte aanwending.
Vanwege het structurele karakter van de aangegeven onderwerpen is het gebruik van een bestemmingsreserve niet toegestaan. 
Evenmin is gekozen voor de algemene reserve omdat de gemoeide bedragen in dat geval niet meer inzichtelijk zijn. Met een 
stelpost lukt dat wel. 

156 CU 111 In de geprognotiseerde balans is onder de vlottende activa de voorraad bouwgrond 
opgenomen onder aftrek van een voorziening. Deze voorziening is volgens de jaarrekening 
2021 met name bestemd voor ontwikkeling van de spoorzone. Nu lijkt het er op dat in de 
meerjarenbalans dit verlies in 2025/2026 wordt genomen gelet op de negatieve waarde van de 
bouwgrond in die jaren. Als dat zo is zou de voorziening grondexploitatie groot € 4.201.000 
moeten vrijvallen en onderdeel worden van het resultaat. Is deze conclusie juist?

Op het moment dat de grondexploitatie waar in het verleden een voorziening voor is genomen wordt gesloten zal de boekwaarde 
van die betreffende grondexploitatie naar verwachting positief zijn (gerealiseerde kosten overschrijden de gerealiseerde baten). Op 
dat moment wordt de voorziening hiervoor aangewend.  De voorziening is bij de totstandkoming daarvan reeds als resultaat 
genomen. Bij het sluiten van de grondexploitatie wordt het verschil tussen de laatste boekwaarde en de voorziening ten gunste of 
ten laste van het resultaat gebracht.  Dus, niet de gehele huidige voorziening wordt t.z.t. weer ten gunste of ten laste van het 
resultaatgebracht  maar slechts genoemd verschil.
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157 CU 121 Reserve Grex Westergouwe: De tekst bij de toelichting op deze reserve in de begroting luidt: ---. 
De jaarlijkse resultaten in de grex Westergouwe worden ingezet ten gunst/ten laste van deze reserve. 
dat is de oude tekst van het raadsbesluit bij de jaarrekening 2021.  Bij de vaststelling van de jaarrekening 
is de tekst van het betreffende raadsbesluit over de vorming van deze reserve door middel van een 
raadsbreed aangenomen amendement gewijzigd in: Het instellen van een nieuwe reserve GREX 
Westergouwe waarbij de raad in de gelegenheid wordt gesteld om over de toevoegingen of 
onttrekkingen aan deze reserve een geïnformeerd besluit te nemen; Wij nemen aan dat het opnemen 
van de oude tekst een technische omissie is die moet worden gecorrigeerd. Graag een antwoord daarop.

Een belangrijk karakter van een reserve is dat de raad altijd een besluit neemt over dotaties en onttrekkingen van een reserve. Zo 
geldt dit ook voor deze reserve. In de toelichting hebben we dit niet expliciet omschreven, maar zullen uiteraard te allen tijde de 
raad de gelegenheid geven om op basis van een onderbouwing hier geld aan toe te voegen dan wel te onttrekken. Bij de 
eerstvolgende P&C document, zullen we de toelichting dan ook uitbreiden met de tekst van het aangenomen amendement (‘Het 
instellen van een nieuwe reserve GREX Westergouwe waarbij de raad in de gelegenheid wordt gesteld om over de toevoegingen of 
onttrekkingen aan deze reserve een geïnformeerd besluit te nemen’. )

158 CU diverse Uit de wetsgeschiedenis bij het tot stand komen van de het BBV blijkt dat bij 
bestemmingsreserves onderscheid moet worden gemaakt tussen reserves waarvoor de 
investering al is gedaan en de kapitaalslasten uit de bestemmingsreserves worden bestreden en 
bestemmingsreserves waarvoor nog geen verplichtingen bestaan. Voor die laatste categorie 
kan de Raad immers zonder gevolgen voor de lopende begroting de bestemming wijzigen. 
(Notitie BBV op hoofdlijnen verklaard van februari 2020 en de Toelichting op artikel 43 bij 
invoering van het besluit op 17 januari 2003). Kunt u bij alle in de begroting opgenomen 
reserves in bedragen aangeven in hoeverre daarvoor al verplichtingen zijn aangegaan en/of ze 
zijn beklemd door gedane investeringen

In het overzicht reserves zijn alle reserves ingedeeld in structurele reserves (pagina 116 + 117) of incidentele reserves (pagina 118 - 
124). De structurele reserves zijn er voor structurele dekking van kapitaallasten; hiervoor is al een verplichting aangegaan. De 
overige reserves zijn incidentele reserves. Hier kunnen wel plannen aan ten grondslag liggen, echter worden de toevoegingen en 
onttrekkingen pas bij vaststellen van de begroting 2023 voor dat jaar ook beschikbaar gesteld, waarmee ze dan feitelijke voor dat 
jaar ook beklemd worden. De raad kan inderdaad bij de bestemmingsreserves de daadwerkelijke bestemming nog aanpassen. 
Het bedrag aan beklemde toevoegingen/onttrekkingen is opgenomen op pagina 117. 

159 GBG 7 Krijgt de gemeenteraad vroegtijdig de ruimte om over deze indicatoren mee te kunnen 
denken?

Zie antwoord op vraag 73

160 GBG 8 Valt de financiering van aanpak/herstel/vernieuwing van de kunst in de openbare ruimte ook 
onder de werking van dit fonds? (cultuur/ innovatiefonds)

Nee, voor onderhoud van kunst in de openbare ruimte is bij het vaststellen van de cultuurnota separaat budget voor gereserveerd. 
Vanaf 2023 wordt dit bedrag opgehoogd. Tot en met 2022 was hier € 23.000.- voor beschikbaar. In 2023 en 2024 is hiervoor een 
budget van  €67.000.- beschikbaar, onder andere om de nulmeting mogelijk te maken.  Vanaf 2025 is hiervoor een budget van 
40.000.- opgenomen. Kunstprojecten (los van onderhoud) vallen wel onder de scope van het cultuurinnovatiefonds, maar e.e.a. 
moet komende tijd nader worden uitgewerkt. 

161 GBG 8 Welke bevoegdheden hebben de jeugdboa's? De bevoegdheden van de jeugdboa zijn gelijk aan die van een  "normale" Wijkboa. Deze is echter aangevuld met de bevoegdheid 
om in die gevallen direct te mogen verwijzen naar Halt.

162 GBG 8 Wat wordt onder buurtaanpak verstaan? Een meerjarige integrale buurtaanpak waarbij problemen in samenhang worden opgepakt. Dit met als hoofddoel kansengelijkheid 
te realiseren en het algehele gezondheidsniveau te verhogen. Bij de buurtaanpak gaat het om de mix en samenhang van 
fysieke/ruimtelijke opgaven en sociaal/maatschappelijke opgaven.

163 GBG 8 Welke inbreng wordt verwacht van de buurtaanpak, daar bij dit onderwerp enige professionele 
inbreng relevant is?

 Samen met de relevante stakeholders en inwoners wordt er een analyse van de stad en buurt gemaakt en wordt bepaald wat de 
aanpak is voor de komende jaren om het doel te realiseren. Door de combinatie van professionals en buurtbewoners wordt 
verwacht dat er een duidelijk beeld ontstaat wat er leeft in de buurt, welke problemen aangepakt moeten worden en welke aanpak 
hiervoor nodig is.

164 GBG 13 Waaruit kan het verschil van twee ton verklaard worden tussen beschikbaar 
weerstandsvermogen per (31/12) in 2024 en de algemene reserve per (31/12) in 2025?

Dit betreft de "spaaroptie" zoals besloten in de Kadernota 2022. In de Kadernota destijds is een intensivering opgenomen van € 
200.000 per 2025, om de algemene reserve op pijl te houden. Vanwege de huidige ontwikkeling wordt deze intensivering mogelijk 
in de toekomst herzien. 

165 GBG 13 Heeft dit mogelijk te maken met de vergoeding grondexploitaties (bladzijde 78)? Zie antwoord op vraag 164. 
166 GBG 14 Gesteld wordt € 976.000 miljoen structureel. Moet dat niet zijn € 976.000 structureel ..? Correct; dit had € 976.000 moeten zijn. 

167 GBG 17 Wordt de raad aan de voorkant betrokken bij het opstellen van het plan van aanpak 
Laaggeletterdheid om kaders mee te geven?

De aanpak zal zich focussen op meer taalaanbod (zowel voor de NT1 als de NT2 doelgroep). De raad wordt uitgenodigd voor een 
werkbezoek aan het Taalhuis. Dit zal ook het moment zijn dat er aan de voorkant aandachtspunten kunnen worden meegegeven.

168 GBG 21 Valt ook de melding van niet-toegankelijke gemeentelijke en andere gebouwen met een 
openbare functie hieronder?

Ja. op pagina 81 is de investering voor toegankelijkheid in de tabel 'investeringen' nader aangegeven.

169 GBG 25 Op welke wijze zal er participatie plaatsvinden bij het opstellen en vaststellen van de diverse 
wijkmobiliteitsplannen?

Op https://www.gouda.nl/gouda-werkt-aan-de-stad/wijkmobiliteitsplannen/ is de wijze van participatie rond de 
wijkmobiliteitsplannen omschreven.

170 GBG 25 Is een inventarisatie gemaakt van deze panden die in aanmerking komen voor transformatie tot 
woningen?

Nee. De afgelopen jaren zijn diverse panden getransformeerd die relatief eenvoudig waren te transformeren. De gemeente is voor 
transformatie afhankelijk van wat pandeigenaren willen. In het kader van wonen boven winkels is wel een inventarisatie gemaakt 
van panden die daarvoor in aanmerking komen.

171 GBG 25 Wanneer kan die tegemoet worden gezien? Zo nee, wat is daarvan de reden? Het maken van een dergelijke inventarisatie staat niet op onze planning. Gezien de beschikbare ambtelijke capaciteit heeft dit geen 
prioriteit.

172 GBG 25 Welke capaciteit vergrotende maatregelen staat het college voor ogen voor de 
kruising Goudkade-Industriestraat alsmede voor de Goudse Poort en de toeleidende wegen?

In het VCP staan deze projecten omschreven in het uitvoeringsprogramma onder cluster 2 (nummer 4 en7) en 18. Voor de 
Goudkade - Industriestraat gaat het om de ombouw van het kruispunt naar een layout met verkeerslichten. Voor de Goudse Poort 
e.o. gaat het om een serie van maatregelen die nodig zijn om de autonome en Spoorzone ontwikkelingen op te vangen. Dit zijn 
kruispuntaanpassingen zodat meer capaciteit ontstaat

Beantwoording technische vragen begroting 2023 - 2026



Nr Partij Blz. Vraag Antwoord

173 GBG 25 In hoeverre is het mogelijk om een onderzoek te doen naar een brugverbinding tussen 
Westergouwe (Voltaweg) en het industrieterrein Kromme Gouwe of een brugverbinding tussen 
het industrieterrein Kromme Gouwe en de Nieuwe Gouwe O.Z. ter hoogte van de kruising met 
de Keerkring. Zo ja, kunnen dergelijke maatregelen bijdragen aan de vermindering van 
verkeersoverlast op de KW-weg?

Het onderzoek tussen Westergouwe (Voltaweg) en Kromme Gouwe heeft al plaatsgevonden. De raad is in juni 2021  geinformeerd 
over de uitkomsten hiervan. De inzet is nu een nieuwe brug over de Gouwe ten zuiden van het spoor. Over de verdere uitwerking 
van dit project wordt de raad in Q4 2022 geinformeerd. Overigens gaat het hier om nieuwe fietsverbindingen. Een nieuwe brug 
tussen Kromme Gouwe en Nieuwe Gouwe OZ is tijdens de sessies rond het opstellen van het VCP wel aan de orde geweest, maar is 
geen onderdeel geworden van het wensbeeld auto/fiets. 

174 GBG 25 Welke capaciteit vergrotende maatregelen wilt het college doorvoeren op de Burgemeester 
Jamessingel alsmede de Burgemeester van Reenensingel?

In het VCP staan deze projecten omschreven in het uitvoeringsprogramma.

175 GBG 25 Denkt het college hierbij bijvoorbeeld, om capaciteit vergrotende maatregelen, de 
Burgemeester van Reenensingel te voorzien van vier rijstroken met rotondes ten behoeve van 
een snelle verkeersafwikkeling?

Nee, op de Van Reenensingel liggen kruispunten met verkeerslichten en/of voorrangspleinen voor de hand. Zie ook pagina 27 van 
het VCP. 

176 GBG 25  Hoe denkt het college op de Goudse Houtsingel een goede doorstroming te realiseren en aldus 
voor de oostelijke en westelijke zijde van de stad een goede bereikbaarheid te organiseren in 
combinatie met de aanleg van veilige oversteekplaatsen?

Op pagina 27 van het VCP staat dit toegelicht. Het gaat om de aanleg van voorrangspleinen en/of van de auto gescheiden 
oversteekvoorzieningen voor langzaam verkeer. Dit in combinatie met gepaste snelheidsregulerende maatregelen.

177 GBG 25 Zijn de huidige snelheidsbeperkende maatregelen op de Goudse Houtsingel zodanig dat 
bestuurders een andere route, zoals de Joubertstraat, prefereren te gebruiken?

De huidige snelheidsremmende maatregelen op de Goudse Houtsingel zijn tijdelijk en worden eind 2023/begin 2024 vervangen 
door definitieve maatregelen.

178 GBG 25 Is het mogelijk om de Goverwellesingel en de Goudse Houtsingel meer uitnodigend te maken 
voor automobilisten om het verkeer op de Joubertstraat, de Fluwelensingel en de Blekerssingel 
sterk te verminderen?

Zie de toelichting op pagina 27 van het VCP.

179 GBG 25 Zijn er voor een goede doorstroming op de bovengenoemde wegen in combinatie met veilige 
oversteekplaatsen niet meer rotondes benodigd?

Zie de toelichting op pagina 27 van het VCP.

180 GBG 25 Hoe verhoudt de VCP zich met een goede bereikbaarheid (onbetwistbare kracht) van de stad 
voor met name de automobilist en vrachtverkeer?

Het VCP voorziet in een goede bereikbaarheid van de stad voor gemotoriseerd verkeer. Dit door de randwegen op orde te krijgen. 
Zie blz 26 en 27 van het VCP, en blz 47/48/49 waar de effecten op de reistijd omschreven staan , bij een situatie "niets doen" en bij 
de situatie "realisatie van het VCP". Hierin zijn de positieve effecten van het VCP op de bereikbaarheid van de stad per auto 
aangegeven.

181 GBG 25 Is het mogelijk om, middels een onderzoek voorafgaand, een weg aan te leggen vanaf de N207 
tussen Stolwijkersluis en Beierse bocht met aansluiting op de N228 ter hoogte van de 
Goverwellebrug, mede in verband met het terugdringen van de verkeersdrukte in, 
bijvoorbeeld, de Jouberstraat?

Deze wegen zijn in beheer van Provincie Zuid-Holland. Eerdere ideeën hierover zijn nog niet concreet geworden. Als binnenkort de 
constructieve gesprekken met de provincie en gemeente Krimpenerwaard worden opgepakt, in reactie op het raadsbesluit 
"Evaluatie pilot autoluwe Nieuwe Veerstal" van 19 oktober 2022, is dit een optie die kan worden ingebracht in de zoektocht naar 
een robuust regionaal randwegennet.

182 GBG 33 Is er momenteel sprake van wachtlijsten bij de verschillende sportverenigingen in Gouda? Behalve van twee verenigingen hebben we geen signalen dat er sprake is van wachtlijsten. Daar onderzoek naar doen, heeft dan 
niet direct prioriteit. Wel kan Sport.Gouda uiteraard een oproep in een verenigingsnieuwsbrief doen.

183 GBG 33 Kan hier onderzoek/navraag naar gedaan worden? Zie 182.
184 GBG 33 Zo nee, is het mogelijk hier een bijeenkomst (participerend) met de sportverenigingen te 

beleggen?
Zie 182.

185 GBG 36 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de uitslag van het destijds gehouden onderzoek 
naar druggebruik en drughandel?

De aanbevelingen uit de onderzoeken zijn binnen de afdeling VenW zo goed als mogelijk geïmplementeerd. De aanpak van 
drugscriminaliteit en drugshandel is hoog binnen de ondermijningsaanpak geprioriteerd en er is ingezet op preventieve aanpak van 
jonge aanwas en jeugdgroepen.

186 GBG 36 Heeft de politie nader onderzoek gedaan en tot welk resultaat heeft dit geleid? Politie heeft in Gouda uitgebreid onderzoek  gedaan naar dealen op straat. Een aantal dealers is aangehouden.  Dit heeft nog niet 
geleid tot het goed in beeld krijgen van (grotere) criminele netwerken in Gouda. 

187 GBG 36 Waartoe heeft de inzet van het interventieteam geleid zoals vermeld in 3.6.1? De inzet van het interventieteam levert een bijdrage aan de integrale aanpak van ondermijnende criminaliteit, onder andere door 
inzet van bestuursrechtelijke interventiemaatregelen, uitvoering van integrale controles en integrale aanpak middels Riec-
casuistiek. 

188 GBG 36 Welke resultaten zijn er geboekt in het kader van de integrale aanpak op domein overstijgende 
casuïstiek?

In de aanpak jeugd is er op casuïstiek niveau met buurgemeenten afstemming geweest om overlastgevend gedrag van jongeren 
collectief aan te pakken. Dit heeft ertoe geleid dat er minimale overlast was van Goudse jongeren. Daarnaast wordt er bij 
belangrijke momenten (bijv. Ramadan, oud-en nieuw, kermis), actief op casuïstiek niveau samengewerkt met ketenpartners om 
potentiele overlastgevende jongeren actief te monitoren. In de ramadanperiode, zomervakantie en kermis zijn er geen excessen 
geweest met jeugd. 

189 GBG 36 Is een stadsbrede nulmeting inzake het veiligheidsgevoel van de Goudse inwoner technisch 
mogelijk? Zo ja, kan de raad hier kaders voor meegeven? En, aansluitend, kan hier zo snel 
mogelijk invulling aan gegeven worden?

Ieder jaar wordt een Stadspeiling uitgevoerd in Gouda. Daarin worden ook vragen gesteld over het veiligheidsgevoel.  Via de 
website Gouda.incijfers.nl zijn de resultaten van de afgelopen jaren in te zien.  

190 GBG 37 Wat wordt verstaan onder partners op buurt- en wijkniveau en, aansluitend, hoe zal deze 
integrale samenwerking eruit komen te zien?

Partners op buurt- en wijkniveau zijn o.a. gebiedsregisseurs, wijkagenten en woningcorporaties. Integrale samenwerking en inzet 
van bestuursrechtelijke interventies is casusafhankelijk en wordt in afstemming en overleg met de betrokken partners bepaald. 

191 GBG 37 Wat voor participatietraject is er nodig om een spreekuur in de wijk, om verrommeling en 
verpaupering tegen te gaan, succesvol te maken?

Het wijkspreekuur is bedoeld om voorafgaande aan eventuele participatie signalen op te halen. 

192 GBG 37 Valt met een spreekuur in de wijk te concluderen dat, o.a. de investering in, de SlimMelden app 
is mislukt?

Nee, alleen hebben we gemerkt dat een hoeveelheid bewoners toch behoefte heeft aan een fysiek contact om sommige meldingen 
beter te duiden. Dan is dit een aanvulling.
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193 GBG 40 Op welke wijze worden burgers, ondernemers en organisaties bij burgerparticipaties 
geattendeerd/geïnformeerd? 

Participatie met belanghebbenden en de omgeving is een vast onderdeel binnen ieder project of beleidsadvies. Op welke wijze 
bewoners, ondernemers en organisaties betrokken worden verschilt per traject. Bij bewonersinitiatieven ligt het initiatief om de 
omgeving te betrekken bij de initiatiefnemer. De initiatiefnemer bepaalt ook de manier van communicatie met de 
belanghebbenden. Twee jaar geleden heeft de gemeente het participatiebeleid: ´Participatiestrategie Fysieke Leefomgeving´ 
ontwikkeld en laten vaststellen door de raad. Dit beleid is een handreiking voor initiatiefnemers om participatie vorm te geven. 

194 GBG 54 Waarom worden het opruimen van zwerfafval en de kosten reinigingsinspectie vanaf 2023 niet 
meer ten laste gebracht van de afvalstoffenheffing?

De toerekeningen zijn geactualiseerd op basis van de meest actuele richtlijnen en regelgeving hiervoor.  

195 GBG 54 Er staat dat in 2022 het eigenarentarief en het gebruikerstarief met het inflatiepercentage 
worden verhoogd. Moet 2022 niet 2023 zijn?

Dat klopt, 2022 moet zijn 2023 

196 GBG 56 Rond de decentralisatie van bodemtaken hangen nog financiële onzekerheden. Kan 
aangegeven worden welke financiele onzekerheden hiermee bedoeld worden? 

Zoals aangegeven in de paragraaf verbonden partijen onder 4.7.3.2. ODMH wordt de gemeente met de inwerkingtreding van de 
Omgevingswet  bevoegd gezag over de bodem. Verschillende taken worden van de provincie overgedragen naar gemeenten. Dat 
heeft financiële en juridische gevolgen. Een indicatie voor het benodigde bedrag voor de nieuwe bodemtaken in 2023 is af te lezen 
in de programmabegroting ODMH die de raad op 1 juni 2022 heeft vastgesteld. Het gaat in 2023 om € 79.077.

197 GBG 63 Is in kaart gebracht wanneer de investeringsmiddelen wel toereikend zijn om de verzakkingen 
tegen te gaan, gelet op de urgentie en een kanspercentage van 70%?

Op de Goudkade is afgelopen jaar geinvesteerd in het openbaar gebied om de afwatering van regenwater te verbeteren. Komende 
periode wordt bekeken of dit voldoende is of dat aanvullende maateregelen nodig zijn op de standplaatsen. Zodra een keuze is 
gemaakt of geplande koopstandplaatsen op de 1e Moordrechtse Tiendeweg worden ingericht als (zettingsvrije) huurstandplaatsen 
wordt de investering hierop aangepast.

198 GBG 67 Er wordt aangegeven dat het gebudgetteerde bedrag niet toereikend is voor het onderhoud 
van de sportaccommodaties. Wat zijn de kaders voor het wel of niet toekennen van budget 
voor de sportverenigingen?

Dit gaat niet om budget voor sportverenigingen, maar om budget voor gemeentelijke sportaccommodaties. Sport.Gouda voert dat 
onderhoud uit op basis van door de gemeente vastgestelde onderhoudsniveaus. Jarenlang was dat budget ontoereikend waardoor 
er achterstallig onderhoud is ontstaan. Sinds 2018 wordt dat met door colleges extra beschikbaar gestelde middelen ingehaald.

199 GBG 67 Wat is het financiele effect van meerdere aanvragen van verenigingen om aanspraak te maken 
op een vergoeding voor het onderhoud van de sportaccommodaties?

Verenigingen kunnen geen aanspraak maken op een vergoeding voor onderhoud van hun sportaccommodaties.

200 GBG 107 Op welke onderdelen van het Sociaal Domein moet er worden bezuinigd om een totale baat 
van 450.000 euro te realiseren over de periode 2023-2026?

Dit bedrag is opgebouwd uit oa eigen bijdrage hulp bij huishouden en inzet POK middelen.

201 GBG 107 Voor het Sportaccomodatiefonds is er over de periode 2023-2026 een budget beschikbaar 
gesteld van 400.000 euro. Gouda kent diverse sportverenigingen. Hoe verhoudt dit budget zich 
tegenover de behoeften van deze sportverenigingen?

De voorwaarden waaronder verenigingen een beroep kunnen doen op het Sportaccommodatiefonds moeten nog opgesteld 
worden. De behoeften zullen mogelijk het beschikbare budget overstijgen en dus moeten er dan keuzes gemaakt worden.

202 GBG 127 Wat is de reden dat er voor deze pensioenvoorziening een bedrag van meer dan 6 miljoen per 
jaar wordt aangehouden?

In de voorziening dient het bedrag opgenomen voor alle toekomstige te verwachten lasten van alle jaren. Het betreft dan ook niet 
een bedrag van 6 miljoen per jaar, maar van 6 miljoen in de voorziening. De werkelijke lasten van het betreffende boekjaar worden 
ten laste gebracht van de voorziening. Elk jaar wordt een actualisatie gemaakt van het benodigde bedrag voor alle komende jaren 
in totaal.

203 GBG 127 Waarom wordt aan deze voorziening een jaarlijks bedrag van € 500.000,00 toegevoegd, gelet 
op de jaarlijkse vermindering van € 178.000,00?

De benodigde dotaties en onttrekkingen vloeien voort uit de bij vraag 202 benoemde jaarlijkse update.

204 GBG 127 Is het juist dat de vermindering van € 178.000,00 op jaarbasis de daadwerkelijke 
pensioentoekenning van voormalige wethouders betreft?

Dat klopt.

205 GBG 127 Indien het vorenstaande juist is, kan dan niet volstaan worden met een voorziening 
pensioenaanspraken van ongeveer € 250.000,00 op jaarbasis?

Zie het antwoordd op vraag 202

206 PvdD 9 Wordt er ruimte gegeven in de begroting aan raadsbrede thema’s als circulaire economie en 
participatie? Zo ja, waar kunnen wij dit vinden? 

De onderwerpen burgerparticipatie, circulaire economie en omgevingsvisie/ wet worden als vrije onderwerpen omarmd en aan de 
raad aangeboden om verder uit te werken. In de begroting is niets anders of aanvullends opgenomen dan in het bestuursakkoord. 
Bijlage 1 van het bestuursakkoord en hoofdstuk 5.3.3 van de begroting geeft hiervan een overzicht. 

207 PvdD 16 Welk deel van het budget ‘Economie, werk en onderwijs’ wordt besteed aan het verduurzamen 
en het circulair maken van de economie? 

De vasttleggingseisen (BBV) schrijven voor dat de verantwoording op taakveldniveau plaatsvindt. Die verantwoording is niet 1 op 1 
te koppelen aan de doelstellingen zoals beschreven op pagina 16 en paragraaf 3.1.1.

Onderdeel van de Economische Agenda is het betrekken van het bedrijfsleven bij zowel de energietransitie als bij het nemen van 
klimaatadaptieve maatregelen op bedrijventerreinen. Daarnaast volgen we de ontwikkelingen op het gebied van circulariteit. Met 
het duurzaamheidsplan volgt meer inzicht hoe de gestelde doelen te bereiken.  Er is een jaarlijks budget voor het uitvoeren van de 
Economische Agenda. Bovendien is er vanaf 2023 een apart budget opgenomen om een begin te maken met het klimaatadaptief 
maken van de Goudse bedrijventerreinen in samenwerking met pandeigenaren en ondernemers.

208 PvdD 17 Welke voorwaarde ten aanzien van klimaat en milieu stelt de gemeente bij het versterken van 
het vestigingsklimaat?

De gemeente hanteert de wettelijke eisen ten aanzien van klimaat en milieu. De ODMH speelt daarin een adviesrol. De gemeente 
zet daarnaast in op het klimaatadaptief maken van bedrijventerreinen en verduurzamen van bedrijven in samenwerking met de 
DPG als onderdeel van de Economische Agenda.

Beantwoording technische vragen begroting 2023 - 2026



Nr Partij Blz. Vraag Antwoord

209 PvdD 17 Kent het stimuleren en ondersteunen van (nieuw) ondernemerschap en het 
ondernemersklimaat in Gouda ook voornemens gericht op circulair en duurzaam ondernemen?

We sturen niet actief op branchering en type bedrijvigheid bij nieuwe ondernemingen. We stimuleren en ondersteunen het 
bedrijfsleven bij het nemen van zowel duurzame als klimaatadaptieve maatregelen, bijvoorbeeld door subsidies voor zonnepanelen 
op het dak, het Servicepunt Energietransitie Bedrijven Midden-Holland en vergroenen van bedrijventerreinen. Op het Ecopark 
wordt ruimte geboden specifiek aan ondernemingen gericht op circulair en duurzaam ondernemen.

210 PvdD 25 Welk deel van het budget voor nieuwe woningbouw is bestemd voor duurzaamheid? Neemt 
het college circulair en modulair bouwen mee als ‘duurzaamheid’? 

Binnen de budgetten voor woningbouw wordt geen apart budget opzij gezet voor duurzaamheid of andere aspecten. Elk bouwplan 
wordt in zijn context bekeken om nadere afspraken te maken over de gemeentelijke ambities. Vanzelfsprekend zijn de thema’s 
duurzaamheid, biodiversiteit en klimaatadaptief bouwen daar onderdeel van. 

211 PvdD 73 Wordt een deel van het budget vGRP gebruikt voor duurzaamheid, bijvoorbeeld voor het 
opruimen van de overvolle bodem? Wordt hierbij ook rekening gehouden met 
ophoogprojecten om kosten en energie te besparen?

Projecten worden gecombineerd uitgevoerd, dwz. dat rioolwerkzaamheden en ophogingen in één project zitten. Indien loze 
leidingen in de wegliggen/belemeren om het werk uit te voeren worden deze opgeruimd.

212 PvdD 24 Is overwogen om budget apart te zetten om stikstofvrij aan te besteden in de openbare ruimte 
of bij grote woningbouw?

In het bestuursakkoord is afgesproken om te investeren in de kwaliteit en duurzaamheid van de openbare ruimte. Onderdeel 
daarvan is het versterken van duurzaam en emissiearm aanbesteden. Dit krijgt in 2023 verder vorm.

213 PvdD 21  Er wordt diverse malen gesproken over een revolverend klimaatfonds. Een kenmerk van zo’n 
fonds is, dat het ook weer inkomsten genereerd. Waar komen die inkomsten vandaan?

De inkomsten moeten komen uit terugbetaling van leningen die uit het fonds zijn verstrekt.

214 PvdD 53 Bij het onderwerp ‘afval’ wordt voornamelijk gesproken over afvalinzameling en 
afvalstofheffingen. Welke mogelijkheden ziet het college om uitvoering te geven aan 
afvalvermindering? En hoe draagt afvalvermindering bij aan het verlagen van de woonlasten? 

Afval verminderen wordt nu bevorderd door de invoering van de Ja Ja sticker. Het aantal reclamefolders is daarmee verminderd. 
Verder wordt een proef gedaan met een innamepunt voor kringloopgoederen bij het afvalbrengstation.  De effecten op de kosten 
voor afval zijn beperkt, o.a. doordat afvalvermindering niet alleen leidt tot lagere kosten voor afvalverwerking maar ook tot lagere 
opbrengsten voor aanbieden restafval.

215 PvdD 33 Op welke manier draagt ‘het versterken van toerisme’ bij aan de duurzaamheidsambities van 
dit college? 

Ook bij toerisme krijgt duurzaamheid steeds meer aandacht. In de koers voor toerisme is opgenomen dat de gemeente 
duurzaamheid wil stimuleren door het positief ondersteunen van aanbieders die voldoen aan duurzaamheidseisen of op andere 
wijze duurzaamheid breed omarmen in hun bedrijfsvoering. Het gaat hierbij dan niet om duurzaamheid om in op een duurzame 
manier in Gouda te komen, maar duurzame initiatieven in de stad. Hiermee wil de gemeente duurzame ondernemers een groter 
podium bieden. Daarnaast heeft de gemeente de doelstelling van kwantitatieve groei van het aantal bezoekers los gelaten in het 
nieuwe Koersdocument Toerisme. De gemeente streeft nu naar kwalitatief toerisme en o.a. stimuleren meerdaags bezoek. Dit 
zorgt ook voor meer revenuen van toerisme.  De inzet is ook om meer dan voorheen lokale en regionale bezoekers naar Gouda te 
trekken. 

216 LG - 1. Kan, in het kader van controle en vergelijking, in een apart overzicht de resultaten van de 
september circulaire worden weergegeven voor de hoofdstukken van de begroting 2023 e.v.?

In de tabel in de bijlage bij deze antwoorden is de weerslag van de september-circulaire op de programma's in de begroting te zien. 
Na de besluitvorming door de raad op 9 november zal uiterlijk half december een aangepaste versie van de begroting worden 
opgesteld, inclusief het raadsbesluit van de begroting (incl. septembercirculaire) + amendementen.

217 LG - De energietoeslag bedraagt voor het jaar 2022 in totaal € 1.300 voor mensen die leven van 
120% van het sociaal minimum. Tijdens de augustusbesluitvorming is besloten om in 2023 
nogmaals € 1.300 aan deze doelgroep uit te keren. Dit is opgenomen in de Miljoenennota 2023. 
Om huishoudens in 2022 nog beter te ondersteunen, wordt gemeenten de mogelijkheid 
geboden om € 500 hiervan al in 2022 uit te keren. Gemeenten hebben onder de huidige 
wetgeving de tijd om de toeslag tot 1 juli 2023 uit te keren. Vraag: kan worden aangegeven wat 
de uitvoering van dit besluit voor Gouda betekent in aantallen over 2022.?

Voor de eenmalige energietoeslag 2022 heeft het college beleidsregels vastgesteld. Inwoners met een inkomen tot 130% van het 
sociaal minimum (de van toepassing zijnde bijstandsnorm) kunnen in aanmerking komen voor deze energietoeslag. Het college 
heeft de hoogte van de energietoeslag conform richtbedrag rijk vastgesteld op € 1.300,-. Een aanvraag kan tot en met 31 december 
2022 worden ingediend. Voor het jaar 2023 stelt het rijk andermaal budget beschikbaar, waardoor gemeenten nogmaals een 
energietoeslag kunnen verstrekken. Deze verstrekking zal in de gemeente Gouda in 2023 plaatsvinden. Voor de energietoeslag 
2023 zullen nog beleidsregels worden opgesteld.

218 LG - 3. Energietoeslag studenten. Individuele studenten kunnen in ernstige financiële problemen 
kunnen komen als gevolg van de stijgende prijzen. Studenten kunnen in die gevallen terecht bij 
de individuele bijzondere bijstand.
Vraag: Hoeveel studenten hebben een beroep gedaan voor deze bijzondere bijstand en hoeveel 
verzoeken zijn er gehonoreerd?

Op 5 augustus 2022 heeft de rechtbank Gelderland bepaald dat studenten niet categoriaal mogen worden uitgesloten van de 
energietoeslag. Het college heeft bij besluit van 20 september 2022 deze categoriale uitsluitingsregel geschrapt uit de beleidsregels. 
In de uitvoeringspraktijk van de gemeente Gouda is eerder aan studenten die als gevolg gestegen energieprijzen te maken kregen 
met een hoge energierekening in incidentele gevallen de energietoeslag uitgekeerd op grond van de hardheidsclausule. Door het 
schrappen van deze categoriale uitsluitingsregel worden de beleidsregels in overeenstemming gebracht met de rechterlijke 
uitspraak en is meer duidelijk wie voor de energietoeslag in aanmerking komt. Er is geen registratie over het aantal studenten dat 
de energietoeslag en/of individuele bijzondere bijstand heeft aangevraagd. 

219 LG - 4. Als gevolg van een hogere instroom van inburgeraars is op Rijksniveau afgesproken het 
budget voor de inburgering voor de jaren 2022, 2023 en 2024 op te hogen met respectievelijk € 
20, 40 en 30 miljoen. Hiermee worden gemeenten in staat gesteld alle inburgeraars passende 
ondersteuning te bieden.  
Vraag; Kan worden aangegeven waar en in hoeverre (bedragen voor Gouda) dit is verwerkt in 
de begroting voor Gouda 2023 e.v.?

Verschillende budgetverhogingen en nieuwe budgetten in het kader van inburgering worden (deels) bij de huidige 
bestuursrapportage verwerkt. Door de fluctuatie van het aantal statushouders zal het bedrag jaarlijks bijgesteld worden.  
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220 LG - 5. Kwijtschelding van riool- en afvalstoffenheffing moet worden geboekt onder taakveld 
inkomensregelingen en naar onze mening niet als kosten van het riool- en de afvalverwijdering 
bij de inwoners in rekening worden gebracht. Vraag: Als deze opvatting juist is betekent dit dan 
niet dat de heffing welke wordt verhaald bij de inwoners omlaag kan worden gebracht en met 
hoeveel?

Het klopt dat de kwijtschelding wordt toegerekend aan de rioolheffing (en afvalstoffenheffing). Dit is een politieke keuze. Inderdaad 
zou bij een andere keuze het tarief voor bewoners omlaag gaan. Echter zou dit wel betekenen dat voor de kosten van 
kwijtschelding een nieuwe dekking gevonden moet worden in de begroting. Voor 2023 bedragen de begrote kosten voor riolering 
ca. € 720.000.

221 LG - 6. Compensabele BTW is BTW die je terug kunt krijgen. Dat kan in het ene jaar wat minder en in 
het andere jaar wat meer zijn. Het zijn feitelijk dus geen echte kosten aangezien deze BTW 
bedragen (compensabel) terugvloeien. Vraag: Is aan te geven hoe groot dit bedrag voor 2023 
wordt begroot en of dit bedrag niet in mindering moet worden gebracht op de 
heffingen/belasting die inwoners opgelegd krijgen?

De compensabele BTW in 2023 voor rioolwerkzaamheden is begroot op € 2,965 mln. en voor afval op € 2,244 mln. Voor de 
compensable BTW worden we gekort op de Algemene Uitkering (AU) van het gemeentefonds. Het is dus kostprijsverhogend. In de 
financiele verordening 2019 is daarom vastgelegd dat deze post onderdeel uitmaakt van de kosten voor afval en riool. E.e.a. is 
gebaseerd op art. 229b, lid 2b van de Gemeentewet.

222 LG - 7. Kan impliciet en expliciet worden aangegeven wat in de begroting is opgenomen voor de 
rioolheffing van bedrijven?

zie bijlagen.

223 LG - 8. Moet de dotatie in het Gemeentelijk Rioleringsplan voor 2023 e.v. niet worden verhoogd 
naar 9.5 miljoen opdat de eindstand per 31 december 2026 9.7 miljoen bedraagt.

Komend jaar wordt een nieuw GRP vastgesteld met evaluatie en planning voor komende planperiode incl. daarbij horende 
investeringsplanning en tarieven.

224 LG - 9. Niet duidelijk is de uitkomst van de berekening voor het verwerken van de inflatiecorrectie 
voor de OZB. Bij de actuele waarde van de woning/bedrijfspand vermenigvuldigd met het tarief 
zit ‘verkapt’ al een inflatie n.l. die van de prijzen van woningen uit voorgaande jaren. Vraag: is 
het correct dat bij het opnemen van deze inflatie in de begroting sprake is een vertroebeld 
beeld aangezien de algemene inflatie nog eens extra wordt meegenomen?

De 'opbrengst' van de OZB wordt opgehoogd met het inflatiepercentage van 2,3%. Aan de hand van de opbrengst wordt berekend 
wat het uiteindelijke tarief voor OZB zou moeten worden. Het tarief wordt als volgt berekend:   totale opbrengst/totale WOZ-
waarde = tarief OZB.  De uiteindelijke tarieven OZB kunnen pas worden bepaald als de WOZ-waarde van de woningen/niet 
woningen bekend is. Als de WOZ-waarde stijgt zal het OZB tarief lager worden vastgesteld. De totale opbrengst OZB staat vast 
(opbrengst 2022 + inflatiepercentage 2,3%). Er is dus geen sprake vertroebeld beeld; de algemene inflatie wordt slechts 1x 
meegenomen (bij de opbrengst) . Stijging (inflatie) bij de WOZ-waarde wordt gecorrigeerd door het OZB tarief daarop aan te 
passen. 

225 LG - 10. Naar wij hebben vernomen zijn er technische problemen rond de constructie van het 
zwembad Groenhovenpark. Informatie die wij extern hebben verkregen duiden op een 
constructiefout met alle gevolgen van dien voor de bouwkundige staat van het zwembad 
(scheurvorming vanwege mogelijk verzakking van een gedeelte van het pand).
Vraag: kan deze informatie wel of niet worden bevestigd?  En is in de begroting van Sportpunt 
Gouda een post opgenomen voor herstel van deze constructiefout en welke is de hoogte van 
deze post.

Er loopt inderdaad een juridische kwestie met de bouwer van het zwembad. In de begroting van Sport.Gouda is geen budget 
opgenomen voor herstel. De afgelopen jaren zijn herstelwerkzaamheden wel door Sport.Gouda betaald.

226 LG - 11. Financieel bent u op de hoogte van het feit dat nu al wordt gesproken over een veel lagere 
bijdrage uit het gemeentefonds na 2026 het zgn. “Ravijn”. Gelet op deze ontwikkeling is de 
vraag of het niet verstandig is om al nu daarvoor financiële maatregelen te treffen in de vorm 
van het treffen van voorzieningen om de meerjarenbegroting gezond te houden. Vraag; 
waarom wordt niet gekozen voor maatregelen om dit ‘Ravijnjaar’ op te vangen? 

De programmabegroting 2023-2026 toont voor alle jaren een begrotingsoverschot, dus ook voor het eerste ravijnjaar 2026. 2027 
valt buiten deze reeks.
In de Kadernota 2024 wordt het financieel perspectief voor 2024-2027 in beeld gebracht. Zo nodig zullen maatregelen worden 
genomen om eventueel een ravijnjaar voor Gouda te voorkomen. Tevens vinden er nog gesprekken plaats tussen VNG en Rijk over 
het opvangen van het Ravijn. 

227 LG - 12. In de begroting lees wij niets over het afsluiten van een regionale woondeal (Midden-
Holland) tussen Provincie en gemeente. Als sprake is van zo’n deal welke zijn dan de afspraken 
en waar wordt extra gebouwd, hoeveel woningen voor jongeren, gezinnen en ouderen?

Dit voornemen vanuit het Rijk is pas onlangs met de regiogemeenten gedeeld. Het voorstel voor de begroting was toen al aan de 
raad verzonden. 
Alle regio's moeten een regionale woondeal sluiten met de provincie. Die deal betreft afspraken over de 
woningbouwprogrammering voor de periode t/m 2030. De komende weken wordt meer duidelijk over wat er wel en niet in deze 
"deals" komt te staan. 

228 LG - 13. Welk is naast de extra woningen ons financieel voordeel? M.a.w.; hoeveel draagt het Rijk 
extra bij wanneer wij de ‘deal’ uitvoeren al dan niet in samenwerking met de regio?

Het hebben van een regionale woondeal gaat voorwaarde worden om in aanmerking te kunnen komen voor evt bijdragen vanuit 
het Rijk zoals bijvoorbeeld de Woningbouwimpuls. Wat verder de bijdrage van het Rijk gaat worden aan deze deal is op dit moment 
nog onduidelijk. 

229 LG - 14. Welke zijn de regionale afspraken over de verdeling tussen koop- en huurwoningen? En hoe 
ziet het beeld voor Gouda eruit?

In de regionale afspraken staat het streven naar 2/3e betaalbaar, waarvan 1/3e sociale huur, zoals benoemd door de minister, 
centraal. In Gouda is van 2021 t/m 2030 volgens de huidige planregistratie 48% huur, circa 33% betreft sociale huur en het overige 
is een mix van middenhuur en vrije huur. Een klein deel van de koopsector betreft betaalbare koop.

230 LG - 15. Tijdens de verkiezing wordt vanuit het College nog aangegeven dat sprake was van 
ongeveer 10.000 ingeschreven mensen voor een woning in Gouda. Dat werd onderbouwd met 
een overzicht verstrekt naar aanleiding van schriftelijk gestelde vragen. Kan worden 
aangegeven hoe het door het College genoemde getal van 7000 woningzoekenden tot stand is 
gekomen naar leeftijdscategorie (graag aanpassing van het eerder verstrekte schema)? En als 
deze 7000 correct is op welke manier zijn de 3000 woningzoekenden dan gehuisvest? 

In de beantwoording op de motie is destijds aangegeven dat er circa 3.500 actief woningzoekenden die nu woonachtig zijn in 
Gouda, hier ook daadwerkelijk in de gemeente op zoek zijn naar een woning. Daarnaast zijn er nog eens bijna 5.800 actief 
woningzoekenden van buiten de gemeente die ook in Gouda reageren. In de praktijk vinden zij (wel) een woning in een andere 
gemeente, in een ander woonsegment of wachten zij op een andere kans. Deze gegevens zijn via een aanvullende vraag uit het 
woonruimteverdeelsysteem gehaald ten behoeve van de technische vraag en zijn niet standaard te reproduceren. In de 
uitvoeringstabellen die doorgaans worden gedeeld met de raad, worden de 7.000 actief woningzoekenden aangehaald die ingaan 
op de verhuringen. Deze twee getallen zijn niet met elkaar te verbinden.
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231 LG - 16. Als wij als gemeente willen groeien (met schaarste aan ruimte) en de inwoners willen 
voorzien van woningen in hoeverre wordt in de begroting meegenomen dat meer behoefte is 
aan ruimte.  Vraag; wordt in het meerjarenperspectief rekening gehouden met nieuwe 
bouwontwikkelingsgebieden en zo ja welke en waar?

Via het meerjarenperspectief grondexploitaties legt de gemeente verantwoording af over de financiële resultaten van lopende 
grondexploitatieprojecten. Dit zijn projecten waarmee de gemeenteraad eerder heeft ingestemd. Toekomstige projecten horen in 
deze rapportage niet thuis. Uw vraag over de kansrijke toekomstige projecten hoort thuis bij kader stellende omgevingsplannen, 
masterplannen en gebiedsvisies en de daarbij door de gemeenteraad te kiezen strategie. Het is belangrijk te beseffen dat het door 
de gemeente benoemen van kansrijke locaties de waarde van die locaties opdrijft. Mede daarom is het wenselijk om als gemeente 
vooraf de haalbaarheid ervan in beeld te brengen en te bepalen of de markt dit kan oppakken. Als de gemeente hierin een eigen 
taak ziet moet tijdig naar instrumenten in het kader van actief grondbeleid worden gekeken: wet voorkeursrecht etc. Het huidige 
grondbeleid gaat uit van actief voor eigen grond en passief-gestuurd voor andere locaties. Bij de herziening van de nota 
grondbeleid (2023) wordt deze strategie herijkt. 

232 LG - 17. Het ziekteverzuim neemt toe en daarmee ook de loonkosten. Kan worden aangegeven wat 
het percentage van arbeidsongeschikt nu is voor ambtenaren die in dienst zijn van de 
gemeente Gouda?  Welk bedrag van de loonsom is daarmee gemoeid? 

Het percentage van arbeidsongeschiktheid voor de ambtenaren is tot en met september gemiddeld 5,75% met een loonsom (ook 
t/m september 2022) van € 1.804.000. 

233 LG - 18. Kan worden aangegeven wat het bedrag is aan kosten externe inhuur en om hoeveel 
personen/Fte’s het daarbij gaat?  

Het begrote bedrag aan inhuur is 5.437.000 euro.  Dit is inclusief 953.000 euro aan inhuur voor investeringen. Dit is naar 
verwachting ongeveer 53 fte. 

234 LG - 19. Wordt in het kader van het reduceren van het ziekteverzuim externe hulp ingeroepen en zo 
ja bij wie en welke zijn de kosten hiervan?

Er kan voor 2023 geprognotiseerd worden dat we betreft externe hulp circa 96.000 aan bedrijfsgeneeskundige zorg zullen uitgeven. 
We maken gebruik van onze ARBO dienst Salude voor zowel preventieve als curatieve zorg, van het bedirjfsmaatschappelijk werk 
en we beden fysiotherapeutische ondersteuning aan de medewerker

Dit n.a.v. de 3 partijen die zijn aangegeven:
-Kosten Salude 94000 (Prognose o.b.v. 2022)
-Kosten GIMD 2000 (prognose n.a.v. 2021 en 2022)
-Kosten fysiovisiq 0 (kosten vergoed door inidividuele zorgverzekeringen)

235 LG - 20. In hoeverre maakt de gemeente Gouda gebruik van de expertise van het A&O-fonds 
(Arbeidsmarkt Opleidingsfonds van de gemeente) en welk bedrag is daarmee gemoeid?

De gemeente Gouda  maakt gebruik van het A&O fonds Gemeenten (Stichting Arbeidsmarkt en Opleidingsfonds Gemeenten). Het 
fonds biedt praktische tools, insipratie en handvatten om de organisatie vitaal en wendbaar te houden en te ondersteunen in een 
veranderende samenleving. Ook biedt het een platform voor uitwissleing tussen de professonals van verschillende gemeenten.  Het 
bedrag voor 2022 bedraagt 27.996,01.

236 LG - 21. De opbrengst van de parkeerbelasting blijft voor de komende jaren redelijk op peil in 
vergelijk met de inzet van onder meer mens en parkeer-registratieauto. Wat is de reden dat dit 
bedrag niet wordt aangepast?

De kosten van de zgn. scanauto worden deels gedekt doordat de begrotingspost "inhuur fiscalisten" daarvoor ingezet kan worden. 
Voorzichtigheidshalve worden de meer-inkomsten als gevolg van de inzet van de scanauto conservatief geraamd. De 
begrotingspost "Inkomsten naheffingsaanslagen" is verhoogd. Op basis van gegevens over een langere periode kan de begroting 
verder aangepast worden. 

237 LG - 22. Kan worden aangegeven waarom tijdens de renovatie van de Groenhovenweg niet direct 
de aanleg van een trottoir is meegenomen tussen de Wilde Wingerdlaan en de Burgemeester 
van Reenensingel aangezien voetgangers met gevaar voor eigen leven het fietspad moeten 
nemen?

Aan de overzijde van de Wilde Wingerdlaan ligt een looproute vanaf de flats over het parkeerterrein naar het reeds bestaande 
voetpad langs de Gornehovenweg naar het kruispunt. Een extra voetpad zou ten koste van een behoorlijk aantal m2 groen gaan

238 LG - 23. De gemeentelijke gymnastiekzalen zijn in de dienstverleningsovereenkomst met Sport Punt 
Gouda ondergebracht. Controleert de gemeente of het onderhoud op peil is?

We hebben met Sport.Gouda afgesproken dat het MJOP gevolgd wordt. Bij knelpunten wordt dat gemeld in de 
kwartaalrapportages.

239 LG - 24. Maakt de gemeente Gouda concrete afspraken met Sport Punt Gouda over de 
verduurzaming van deze gymnastiekzalen/

Nee. Verduurzamingsmaatregelen zijn impliciet meegenomen in de onderhoudsplannen. In het kader van het IHP Onderwijs wordt 
ingezet op vernieuwing van gymzalen, waarbij duurzaamheid wordt meegenomen conform de door de raad vastgestelde 
strategische uitgangspunten. 

240 LG - 25. Wanneer een huurder van een gymnastiekzaal vindt dat zijn klacht en/of klachten over de 
staat van het onderhoud van de gehuurde accommodatie niet serieus wordt genomen, kan de 
huurder van een klacht indienen bij de gemeente Gouda?

Klachten dienen in eerste instantie bij exploitant Sport.Gouda ingediend te worden. De gemeente heeft hier geen apart 
klachtenloket voor, maar een huurder kan dit uiteraard melden bij de gemeente (als er geen overeenstemming met Sport.Gouda 
gevonden kan worden.

241 LG - 26. De sportverenigingen die financieel afhankelijk zijn van Sport punt Gouda worden die in de 
gelegenheid gesteld een begroting in te dienen bij Sport punt Gouda en in hoeverre vindt dan 
beoordeling en verdeling plaats van de inhoud en financiële bijdrage plaats?

Verenigingen zijn niet financieel afhankelijk van Sport.Gouda. Ze betalen huur aan Sport.Gouda maar ontvangen geen subsidie.

242 LG - 27. Ontvangt Sport Punt Gouda jaarlijks van deze verengingen een verantwoording over de 
besteedde middelen in b.v. de vorm van een jaarrekening?

Verenigingen zijn niet financieel afhankelijk van Sport.Gouda. Ze betalen huur aan Sport.Gouda maar ontvangen geen subsidie.

243 LG - 28. Kan worden aangegeven hoe het afgelopen is met de door Sport Punt Gouda te veel (door 
de Rijksoverheid vastgestelde bedrag) ontvangen vergoeding(en) in het kader van het Corona 
beleid?

Als gemeente hebben we bezwaar ingediend tegen het besluit van de rijksoverheid en dat bezwaar is ook gegrond verklaard. De 
raad is hier op 23 augustus 2022 over geïnformeerd met raadsmemo 6356.

244 LG - 29. Hebben wij als gemeente Gouda bij de Rijksoverheid daar bezwaar tegen gemaakt en hoe is 
dit afgelopen, wel of niet ‘ontvankelijk’?

Zie antwoord 243
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245 LG - 30. Kan worden aangegeven hoeveel ondernemers in het MKB zich hebben gemeld voor al dan 
niet (financiële) steun vanuit de gemeente in verband met de gevolgen van de energiecrisis?

Vragen van inwoners en ondernemers over financiële steun ivm de sterk gestegen energiekosten zijn op diverse afdelingen 
binnengekomen. Maar er zijn meerdere redenen waarom mensen financiële vragen hebben, die onderling ook nog kunnen 
samenhangen. Uw vraag om de aantallen kan daarom niet worden beantwoord. Inwoners (met een inkomen tot 130% van de 
bijstandsnorm; of ze nu zelfstandig ondernemer zijn of niet) zijn en worden door de gemeenten geholpen met de energietoeslag.

246 LG - 31. Als dat het geval is op welke wijze heeft de gemeente hulp en of, al dan niet, financiële 
steun verleend?

Inkomenssteun voor ondernemers komt van het Rijk en betreft het aangekondigde prijsplafond voor gas en elektriciteit voor 
kleinverbruikers (niet alleen voor huishoudens, maar ook voor zzp’ers en kleinere kantoren). Daarnaast komt er voor het MKB de 
Tegemoetkoming energiekosten-regeling (TEK). Deze financiële steun kan waarschijnlijk vanaf het tweede kwartaal van 2022 
aangevraagd worden bij de Rijksdienst voor Ondernemend Nederland (RVO). https://www.kvk.nl/advies-en-
informatie/innovatie/duurzaam-ondernemen/regelingen-voor-ondernemers-bij-hoge-energierekening/ en 
https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2022/10/14/kabinet-vergoedt-vanaf-1-november-kosten-energie-intensief-mkb. 
 Deze tegemoetkoming is bedoeld voor energie-intensieve bedrijven met maximaal 250 medewerkers, die staan ingeschreven in 
het Nederlandse Handelsregister, zoals bv. bakkers, productielocaties/werkplaatsen en onder voorwaarden ook landbouwbedrijven 
zoals tuinders.

247 SGP 11 Het totaalbedrag aan baten en lasten neemt de komende jaren af van (ongeveer) 325 miljoen 
naar 310 miljoen. Daarbij speelt ook nog eens de huidige hoge inflatie. Stoten we taken af als 
gemeente?

Het is inderdaad correct dat zowel de lasten als de baten afnemen met +/- 15 miljoen. Dit heeft betrekking op taakveld 8.2/ 
Grondexploitatie en specifiek: de grex Westergouwe. Zowel de lasten als de baten dalen met 15 miljoen. (de grexen verlopen 
neutraal op ons begrotingsresultaat en worden verrekend met de boekwaarde van de grex).

248 SGP 12 Er wordt gesteld dat de stelpost looncompensatie waarschijnlijk onvoldoende is, en herzien 
wordt n.a.v. de septembercirculaire. Ik zie die bijstelling daarin niet terug?

Klopt. De septembercirculaire biedt op dit moment nog onvoldoende informatie om tot concrete bijstelling van de stelpost 
looncompensatie over te gaan. Ook heeft het Rijk aangegeven in december met bijstellingen van de circulaire te komen vanwege 
een fout in de rekenmodellen. Daarom stellen wij nu voor de extra middelen te reserveren en komen later met een nader voorstel. 
(zie ook antwoord op vraag 155).

249 SGP 14/53 In hoeverre is de stijging van de ASH (afvalstoffenheffing) het gevolg van het toenemen van het 
aantal kwijtscheldingen? En kunnen de overige benoemde stijgende kosten gekwantificeerd 
worden?

De afvalstoffenheffing is gebaseerd op volledige kostendekkendheid. 
De huidige stijging van afvalstoffenheffing is enerzijds het gevolg van de de huidige markt/loonontwikkelingen en anderzijds van 
het wegvallen van de eenmalige dekking (€ 1 mln.) vanuit de algemene middelen. 

250 SGP 17 Aan welke concrete maatregelen denkt het college om het vestigingsklimaat voor Kromme 
Gouwe en Goudse Poort te versterken?

Momenteel is een projectleider aan de slag met de uitwerking van de zgn. schuifpuzzel. Het doel van deze opdracht is dat de 
ruimte op de twee bedrijventerreinen beter benut wordt (intensiveren), watergebonden kavels benut worden voor bedrijven die 
het water daadwerkelijk gebruiken; HMC-bedrijvigheid op HMC kavels; en het bedrijf op de juiste plek (verplaatsing perifere 
detailhandel Goudkade naar de Goudse Poort en/of binnenstad. Hierdoor ontstaan in potentie sterke clusters. Ook wordt gekeken 
naar verplaatsings- en/of uitbreidingsmogelijkheden van Goudse bedrijven.

251 SGP 21 Komen de investeringen voor kademuren en brugconstructies voort uit een 
meerjarenonderhoudsplan of betreft het onvoorziene uitgaven?

De investeringen komen voort uit het meerjarig beheerplan groot- en vervangingsonderhoud. Deze wordt jaarlijks geactualiseerd 
en indien nodig bijgesteld. Daarnaast kan sprake zijn van onvoorziene uitgaven welke niet in het beheerplan zjn opgenomen, bijv. 
een calamiteit of als na nadere inspectie blijkt dat de toestand enstiger is dan ingeschat. Daarnaast zien we momenteel dat de 
marktprijzen veel harder stijgen dan waarmee gerekend is in het beheerplan.

252 SGP 22 Leidt het uitstel van de invoering van de Omgevingswet naar 1 juli 2023 tot financiële 
consequenties in de begroting?

Er zijn extra middelen beschikbaar gesteld vanuit het Rijk om de extra inzet voor de komst van de Omgevingswet te bekostigen. 
Doelstelling is om die werkzaamheden in de loop van Q1-Q2 2023 naar de lijn te brengen. Eventuele extra kosten worden vanuit de 
rijksinkomsten gedekt. Dit nemen we mee in de tussentijdse rapportages 2023.

253 SGP 30 De BSGR wordt als verbonden partij benoemd v.w.b. de kwijtscheldingsverzoeken. Maar op dit 
moment vallen zowel de baten als de lasten hiervan toch binnen een ander programma van de 
begroting?

Kwijtscheldingen worden verantwoord onder Programma 4, Taakveld 6.3 - Inkomensregelingen.

254 SGP 31/51 De baten binnen het programma Sociaal Domein dekken bij lange na niet de lasten. Mijn 
inschatting is dat dit komt doordat veel rijksuitkeringen bedoeld voor het sociaal domein 
worden geboekt bij overige uitkeringen gemeentefonds, klopt dat? Kan van deze overige 
uitkeringen en de bedragen een opsomming  gegeven worden?

Onderscheid moet worden gemaakt tussen specifieke uitkeringen en de uitkeringen uit het gemeentefonds. De Specifieke 
uitkeringen van het Rijk MOETEN aan het betreffende doel worden besteed en worden in het geval van het sociaal domein 
geraamd op programma 4, zoals bijvoorbeeld de middelen voor de bijstandsontvangers en de ook de middelen voor 
onderwijsachterstanden, vroegtijdig schoolverlaten en volwasseneneducatie. De uitkeringen van het Rijk uit het gemeentefonds 
zijn formeel vrij aanwendbaar en MOGEN aan het doel worden besteed waarvoor zij beschikbaar worden gesteld. Binnen de 
algemene uitkering uit het gemeentefonds zijn de middelen voor het sociaal domein niet te herleiden. De overige uitkeringen uit 
het gemeentefonds (decentralisatie- en integratieuitkeringen) worden hierna opgesomd. De gemeenteraad heeft in het verleden 
besloten deze middelen beschikbaar te houden voor het sociaal domein zolang deze specifiek aanwijsbaar zijn binnen de uitkering 
uit het gemeentefonds.
De overige uitkeringen uit het gemeentefonds in 2023 zijn de decentralisatieuitkeringen voor maatschappelijke opvang (€ 2,1 
miljoen) en vrouwenopvang (€ 2,6 miljoen) en de integratieuitkeringen voor o.a. beschermd wonen (€ 16,1 miljoen) en de Wet 
sociale werkvoorziening (€ 9,0 miljoen) (binnen de Participatiewet), in totaal ongeveer € 30 miljoen. 
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255 SGP 53 Wat is de reden dat Gouda tot nu toe geen gebruik heeft gemaakt van de in art. 229, 1c 
geboden mogelijkheid tot het heffen van rechten op vermakelijkheden? Bieden deze rechten 
de mogelijkheid om daardoor de subsidies aan culturele instellingen te verlagen?

De gemeenteraad kan beslissen of een dergelijke retributie wordt ingevoerd. Een dergelijk besluit is niet genomen door de 
gemeente Gouda. De Vermakelijkheden-retributie biedt geen mogelijkheid om de subsidies te verlagen. De retributie legt juist een 
beslag op de culturele instellingen; de retributie dient te worden betaald door degene die een amusement of vermaak aanbiedt. 

256 SGP 53 Welke mogelijkheden heeft het college om de kostenstijgingen (los van benoemde 
kwijtschelding) Afvalstoffenheffing te verminderen?

De afvalstoffenheffing is gebaseerd op volledige kostendekkendheid. 
De huidige stijging van afvalstoffenheffing is enerzijds het gevolg van de de huidge marktontwikkelingen en anderzijds van het 
wegvallen van de eenmalige dekking vanuit de algemene middelen. Het college heeft hier geen invloed op.

257 SGP 54 Kan een overzicht worden gegeven van de woonlasten (respectievelijk OZB, Afval, Riool) over 
de afgelopen 5 jaar?

Zie hiervoor het overzicht in het tabblad "bijlagen". 

258 SGP 54 Is het juist dat een verlaging van de OZB ook incidenteel voor 1 jaar kan worden verlaagd en 
niet per se structureel?

Ja, er kan een eenmalige afwijking in een structurele baat worden opgenomen.

259 SGP 55 Welk deel van de €276.000 aan hondenbelasting worden daadwerkelijk aan 
hondenuitlaatplekken en hondenpoep zakjes uitgegeven?

Dergelijke kosten worden niet specifiek geregistreerd. Er wordt ongeveer € 86.000 ingezet voor onderhoud hondenuitlaatplekken, 
ledigen afvalbakken en poepzakjes. 

260 SGP 58 Kwijtschelding is mogelijk bij een inkomen op bijstandsniveau. Betekent dit dat werkenden 
alleen in aanmerking komen als zij het minimumloon verdienen?

Kwijtschelding is mogelijk indien iemand onder de inkomens- en vermogensnorm zit. Elk half jaar worden de normbedragen op 
landelijk niveau vastgesteld. Deze normbedragen zijn  gebaseerd op de normen die het ministerie van SZW tweemaal per jaar 
vaststelt. Werkenden kunnen in aanmerking komen voor kwijtschelding als het inkomen op of onder het bijstandsniveau is en als er 
onvoldoende vermogen (conform de norm) is. 

261 SGP 58 Is het mogelijk om te differentiëren in de kwijtschelding? (Om te voorkomen dat iemand gelijk 
het volle pond moet betalen als hij/zij iets meer dan het minimumloon gaat verdienen)

Hoofdregel bij de uitvoering van de kwijtscheldingsregels is dat  gemeenten de kwijtscheldingsregels van de rijksoverheid volgen. Er 
wordt geheel of gedeeltelijk kwijtschelding verleend afhankelijk van het vermogen en de betalingscapaciteit die iemand heeft. 
Indien echter iemand boven de inkomens- en vermogensnorm zit, wordt geen kwijtschelding verleend.

262 SGP 60 Zijn er mogelijkheden om door efficiency toe te werken naar 100% kostendekkendheid bij Titel 
1 van de leges?

Uitgangspunt voor individuele leges is niet 100% kostendekking. Voor sommige onderdelen zijn we gehouden aan wettelijke 
maximum tarieven. 100% kostendekking kan op onderdelen leiden tot extreme stijging van tarieven die we de burger in rekening 
brengen. Of we dit willen is een politieke afweging. 

263 SGP 64 Kan inzichtelijk gemaakt worden wat de verwachte kosten voor de opvang van Oekraïners in 
2023 is, en wat het rijk heeft toegezegd aan middelen om deze kosten te dekken?

Voor het antwoord: zie antwoord op vraag 131

264 SGP 69 Kan een opsomming gegeven worden van de investeringen die ertoe leiden dat de gemeente 
na 2027 boven het schuldenplafond uitkomt? Zijn dit allemaal al door de raad gemaakte 
keuzes, of zitten hier verwachtingen bij?

Het schuldenplafond is vastgesteld tot en met 31-12-2026. De grafiek op bladzijde 76 geeft aan dat naar verwachting vanaf 2027 
het dan niet meer geldende schuldenplafond wordt overschreden. De toename van de schuld vanaf 2027 wordt  veroorzaakt door 
financieringsbehoefte als gevolg van reeds door de raad gemaakte keuzes, zoals verduurzaming gemeentelijk vastgoed, het IHP, 
Westergouwe, bovenwijkse voorzieningen Spoorzone e.d. 

265 SGP 81 Is het rioleringskrediet voldoende om de investeringen de komende jaren te dekken? Deze 
investeringen zouden na de forse inhaalslag van de afgelopen jaren, afnemen? En worden deze 
kosten in totaliteit omgeslagen in het rioolheffingstarief?

Voor 2023 zijn voldoende middelen beschikbaar voor de gepande projecten. Eind 2023 wordt een nieuw water en rioleringsplan 
vastgesteld. Hiervoor wordt begin 2023 een evaluatie uitgevoerd. Hierin worden onder meer de benodigde middelen voor het 
Kaderplan Binnenstad (peilverlaging) en recente marktprijsontwikkelingen  meegenomen in een meerjarige doorrekening. De totale 
kosten worden omgeslagen in het rioolheffingstarief. 

266 SGP 81 Wat is de reden dat de investeringen voor de verduurzaming van gemeentelijk vastgoed in de 
komende jaren, allemaal onder de 50 miljoen in 2026 geschaard worden? Is het niet 'gewoon' 
een structurele reeks van 3,3 miljoen? En vertekent dit niet enorm de schuldpositie?

Hierover gaat de opmerking onder "*" Het is dus inderdaad een meerjarige reeks. Omdat de tabel slechts tot en met 2026 loopt 
zijn de resterende jaarbedragen van na 2026 bij 2026 gezet. Hiermee blijft het totaalbedrag volgbaar.  Dit heeft geen gevolgen voor 
de schuldpositie. Voorgenomen investeringen staan niet op de balans.

267 SGP 82 In 2023 is het de ambitie om voor ruim 90 miljoen te investeren in de stad. Is dit haalbaar 
gezien de krapte op de arbeidsmarkt en gezien het feit dat het de afgelopen jaren vaak niet 
gelukt is om alle investeringen die beoogd waren te realiseren?

De genoemde bedragen zijn deels volledig financieel in het startjaar gepland, waarbij de realisatie meerjarig is. De exacte planning 
van de uitgaven wordt echter pas duidelijk nadat het project of programma verder is uitgewerkt. Indien dit leidt tot een bijstelling 
wordt dit meegenomen in komende PenC-documenten.

268 SGP 88 Levert de verwachte opheffing van de Grondbank tot een baat of last voor de gemeente 
Gouda?

De voorziening grondbank is reeds vrijgevallen en via de besluitvorming jaarstukken toegevoegd aan de algemene reserve van 
Gouda

269 SGP 90 Is de inschatting dat er snel landelijke maatregelen genomen worden om bezwaarschriften 
door no-cure-no-pay bureaus tegen te gaan?

Dit is geen verhelderende technische vraag ihkv de Begroting 

270 SGP 107 Aan het sportaccomodatiefonds wordt twee keer 50k en twee keer 150k toegevoegd. Vanwaar 
dat verschil? En zet dit bedrag wel zoden aan de dijk?

De verdeling van het budget over de jaren heeft een begrotingstechnische achtergrond.

271 CDA 10 In hoeverre nemen drugscriminaliteit en criminele netwerken/families in Gouda toe of af in 
vergelijking met voorgaande jaren en andere gemeenten?

De politie geeft aan dat toe -of afname van drugscriminaliteit in Gouda in relatie tot voorgaande jaren en andere gemeenten 
kwantitatief moeilijk meetbaar is. De aanpak van drugscriminaliteit en criminele netwerken is - evenals voorgaande jaren - hoog 
geprioriteerd binnen de afdeling VNW. Meldingen en signalen van burgers en professionals worden in afstemming en in 
samenwerking met ketenpartners (politie, OM) opgepakt. In samenwerking met het Zorg-en Veiligheidshuis, politie en gemeente 
zijn specifieke afspraken gemaakt met betrekking tot integrale familie-aanpak. 
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272 CDA 10 Wat zijn de belangrijkste vormen van jeugdoverlast waar de jeugdboa's op worden ingezet? Jeugdboa's kunnen worden ingezet bij (risico)jeugd, met aanhoudend overlastgevend gedrag in de buitenruimte, maar juist ook op 
preventief en laagdrempelig niveau (praatje maken, signaleren, en herkennen van de jeugd). Ze zijn er voor het aanspreken van 
jongeren met antisociaal gedrag (vernielingen van objecten, geluidsoverlast, troep maken, straatintimidatie, gebruik van alcohol en 
drugs etc.). Daarnaast ondersteunt de jeugdboa de ketenpartners bij de monitoring van overlastgevende, dan wel criminele 
jeugdgroepen. 

273 CDA 10 Welke (groepen) Gouwenaars worden het vaakst slachtoffer van cybercrime en gedigitaliseerde 
criminaliteit? En wat wordt hierbij gedaan aan preventie om hun (digitale) veiligheid te 
vergroten?

Jongeren worden vaker slachtoffer van gedigitaliseerde criminaliteit dan ouderen. Eind vorig jaar is gemeente Gouda aangesloten 
bij de online cyber game Hackshield. Daarnaast wordt het komende jaar onderzocht welke interventies er verder nog moeten 
worden ingezet om Goudse inwoners en ondernemers weerbaarder te maken tegen gedigitaliseerde criminaliteit. 

274 CDA 14 Wat is a) de maximale en b) de veilige financiële ruimte in de begroting en het meerjarig 
perspectief om de woonlasten voor Gouwenaars structureel te verminderen, rekeninghoudend 
met het verbeterde perspectief in de 2e bestuursrapportage 2022 na de verwerking van de 
septembercirculaire? 

Het perspectief is na de verwerking van de septembercirculaire niet structureel verbeterd, met uitzondering van jaarschijf 2026. De 
maximale ruimte wordt bepaald door het jaar met het laagste structurele overschot (€ 2,613 miljoen in 2023). Wat veilig is, is een 
meer politieke afweging. Hoeveel ruimte wil men houden om toekomstige ontwikkelingen een plek te geven cq op te kunnen 
vangen? 

275 CDA 14 Wanneer / op welke termijn is het mogelijk met de raad de mogelijkheden voor de lange 
termijn in kaart te brengen?

De Kadernota 2024 is het eerstvolgende moment in de PenC-cyclus om met elkaar de meerjarige ontwikkelingen te bespreken.

276 CDA 18 BSGR: de nieuwe wijk Westergouwe valt onder een ander waterschap. De bewoners van die 
wijk krijgen daardoor twee verschillende aanslagen op verschillende momenten. In hoeverre is 
het mogelijk deze aanslagen voor de inwoners te vereenvoudigen door ze samen te laten 
voegen of in elk geval gelijktijdig te laten verzenden? 

Dat is niet mogelijk. De waterschapsheffingen van de inwoners uit Westergouwe worden door een andere organisatie opgelegd. 
Deze organisatie kent zijn eigen uitvoering en planning. Daarnaast is het niet mogelijk om aanslagen te combineren van 
verschillende heffings-/invorderingsambtenaren. De BSGR is bevoegd de aanslagen gemeentelijke belastingen van Gouda op te 
leggen maar mag geen aanslagen opleggen van het Hoogheemraadschap Schieland en Krimpenerwaard. 

277 CDA 20 Hoe worden bijvoorbeeld (sport)verenigingen aangemoedigd en ondersteund hun gebouwen 
(sneller) te verduurzamen? En hoe staat het er op dit moment voor wat betreft de 
verduurzaming van die gebouwen?

De ene vereniging is actiever in het verduurzamen van de eigen accommodatie dan de ander. Tot nu toe hadden we als gemeente 
geen middelen beschikbaar om verenigingen financieel te ondersteunen bij het realiseren van verduurzamingsmaatregelen. Dat 
wordt in de huidige bestuursperiode mogelijk anders. In de komende periode wordt dan ook gekeken hoe we verenigingen kunnen 
helpen met een versnelde verduurzaming. Gemeente en Sport.Gouda maken verenigingen ook attent op landelijke 
subsidiebronnen en ondersteuningstrajecten. 

278 CDA 22 In de laatste zin ontbreekt het laatste deel van de zin. Wat staat er in het deel van de zin dat is 
weggevallen? (Er staat overigens ook een taalfout in de zin: wordt verzorgt ipv worden 
verzorgd).

De zin moet zijn: De BSGR verzorgt de heffing en de invordering van de reinigingsheffingen en de rioolheffingen ter dekking van de 
kosten van het ophalen en verwerken van afvalstoffen en voor de werking van een adequaat rioolstelsel. Met ingang van 1 januari 
2023 treedt de omgevingswet in werking. De heffing en de invordering van milieuleges, die vanaf dat moment geheven mogen 
worden, wordt verzorgd door de BSGR ter dekking van de kosten voor het in behandeling nemen van de aanvraag en het 
verstrekken van een dergelijke milieuvergunning.

279 CDA 33 Wanneer komt de nieuwe sportnota naar verwachting naar de raad? De planning is dat die na het zomerreces van 2023 ter besluitvorming aan de raad wordt voorgelegd.
280 CDA 37 In hoeverre is het gevaar in Gouda reëel dat kinderen uit criminele families als het ware vanzelf 

het 'familiebedrijf inrollen'? En wat wordt hier preventief dan wel repressief aan gedaan?
In Gouda (net als in andere gemeenten) zal er sprake zijn van intergenerationele overdracht van criminaliteit. Gemeente Gouda 
heeft preventief veel inzet. Zo heeft de gemeente een familieaanpak en is er voor jongeren een signaleringsoverleg met 
ketenpartners om de jonge jeugd perspectief en hulp aan te bieden. Door de inzet van sociale voorzieningen (buurtwerk en sporten 
in de wijk) krijgen jongeren een zinvolle dagbesteding, krijgen zij vaardigheden aangeleerd en kunnen zij leren van positieve 
rolmodellen.  

281 CDA 37 Hoe wordt naast de gemeentelijke organisatie ook de raad geïnformeerd over en weerbaar 
gemaakt voor de risico's van cybercriminaliteit en gedigitaliseerde criminaliteit?

De raad krijgt in het kader van de P&C-cyclus gerapporteerd over informatiebeveiliging. Dat gebeurt in het jaarverslag van de 
gemeente en in de jaarlijkse ENSIA-rapportage. In de ENSIA- rapportage doet de gemeente verslag van de (zelf)audits op 
verschillende applicaties, zoals DigiD en Suwinet . Met de ENSIA-systematiek rapporteert de gemeente verticaal aan de landelijke 
toezichthouders en horizontaal aan de gemeenteraad als lokale toezichthouder. Als aanvulling hierop wordt de raad volgend jaar  
middels een aparte rapportage geïnformeerd over de status van informatiebeveiliging in Gouda.

282 CDA 37 & 56 De scanauto wordt inmiddels een half jaar ingezet: is het al mogelijk meer te vertellen over de 
resultaten van de scanauto, inclusief een overzicht van fouten en klachten / bezwaren?

Er is afgesproken de scanauto na een jaar te evalueren. We kunnen nu al wel melden dat de scanauto efficiënt werkt. Daardoor 
wordt foutparkeren, een van de grootste ergernissen van veel Gouwenaars, ontmoedigd. De scanauto kampt nog wel met 
kinderziektes. Daardoor kan het gebeuren dat iemand een onterechte aanslag krijgt. We werken er op dit moment hard aan om dit 
op te lossen.

283 CDA 37 Om verrommeling en verpaupering tegen te gaan, wordt gestart met een spreekuur in de wijk. 
Wanneer wordt hiermee gestart en wanneer is hiervan een eerste evaluatie en terugkoppeling 
aan de raad mogelijk?

Inmiddels is het eerste spreekuur in de wijk gestart. Q2 een eerste evaluatie.

284 CDA 49 Zijn de percentages voor de stelposten loon- en prijscompensatie met respectievelijk 3,3 en 2,3 
procent niet te laag begroot gelet op het huidige inflatiepercentage?

Conform een consistente gedragslijn hanteren we de indexcijfers uit de meicirculaire van het gemeentefonds. Deze cijfers zijn 
gebaseerd op de cijfers van het CPB. Het is mogelijk dat bijvoorbeeld de reservering voor de looncompensatie hoger uitvalt, door 
een hogere CAO looncompensatie. Vooruitlopend hierop hebben we al € 500.000 extra gereserveerd op de stelpost 
looncompensatie (zie pagina 12 / onderdeel 7); hiermee komt onze huidige reservering op +/- 4% in 2023. Daarnaast is er recent op 
basis van de septembercirculaire ook meer budget gereserveerd om loon- en prijsstijgingen (indien nodig) op te kunnen vangen. 
Voor de definitieve looncompensatie wachten we de lopende CAO onderhandelingen af.

285 CDA 53 Waardoor komt het dat de kosten van de inzameling van afval zo fors zijn gestegen? Afval verminderen wordt bevorderd door de invoering van de Ja-Ja sticker. Het aantal reclame folders is daarmee verminderd. 
Verder wordt een proef gedaan met een innamepunt voor kringloopgoederen bij het afvalbrengstation. De effecten op de totale 
kosten voor afval zijn beperkt doordat welliswaar minder afval wordt ingezameld, maar ook inzet nodig is en minder opbrengsten 
(bijv. papier.).
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286 CDA 53 Is er voor Gouda (recent) een vergelijkend overzicht gemaakt van de maatschappelijke kosten 
en baten van zowel het huidige systeem van voorscheiden van afval ten opzichte van een ander 
systeem van afvalinzameling met nascheiding?

In de bijlage bij de raadsmemo van 22 februari 2022 (nr 6007) heeft het college de voor- en nadelen van bron- en nascheiding 
uitgebreid behandeld. De conclusie is dat bronscheiding betere scheidingresultaten oplevert. Verder is uit een enquête gebleken 
dat de inwoners van Gouda in meerderheid voor bronscheiding zijn. 

287 CDA 55 Wat wordt er gedaan aan handhaving en reiniging van overlast door hondenpoep en wat zijn 
de kosten daarvan?

Tijdens ochtenduren worden op bekende plekken in de stad acties uitgevoerd. De kosten van handhaving zijn niet gespecificeerd 
met betrekking tot hondenoverlast welke een combinatie is van loslopen en uitwerpselen niet opruimen. 

288 CDA 63 Brandblusleiding Spoorzone: waarom is er geen rekening gehouden met onderhoud van de 
brandblusleiding in de Spoorzone?

Het betreft een unieke blusinstallatie (tbv. eventuele spoorcalamiteiten) die noodzakelijk is als veiligheidsvoorziening om in de 
spoorzone te mogen bouwen.
Cruciale onderdelen zijn ca. 10 jaar geleden ingeschat op een langere levensduur. Daarnaast vraagt de installatie meer inzet en 
monitoring om deze operationeel te houden.

289 CDA 74 Is het lumpsumbedrag dat SPG krijgt voor het onderhoud van sportaccommodaties toereikend? 
Valt groenonderhoud langs sportvelden hier ook onder? En welk niveau van onderhoud is het 
streven?

Dat bedrag is toereikend. Groenonderhoud langs sportvelden hoort hier in sommige gevallen wel en in sommige gevallen niet bij. Per sportpark zijn daar specifieke afspraken over. Het onderhoudsniveau van de gymzalen is niveau 4, dat van de sporthallen en zwembad 2.

290 CDA 84 Valt onder het opstellen van een plan voor vindbare informatie ook het 
Raadsinformatiesysteem (RIS)?

Griffie: Nee, het RIS valt niet onder dit 'plan vindbare informatie'. In opdracht van de gemeenteraad  ligt het beheer en uitvoering 
van het RIS bij de afd. Griffie. Het RIS bevat geen interne informatie, maar openbare informatie. Zie het antwoord op vraag 34 van 
de PvdA. Gezien de scheiding van systemen, valt het RIS dus buiten de scope van het 'plan vindbare informatie'.                                                                                                                   
INA: Een ander project valt wel in de scope van het programma: het handmatig overzetten van de te bewaren stukken van het 
oude RIS (oude www.gouda.nl) naar het nieuwe RIS (iBabs). De uitvoering en eigenaarschap van dit project valt onder de afd. INA. 
Door ziekte op de afd. INA is dit project naar achteren geschoven. Dit programma (het overzetten van deze gegevens) zal alsnog in 
2023 door de afd. INA worden gerealiseerd.

291 GroenLinks - De meeste vrije onderwerpen zijn opgenomen in de begroting behalve burgerparticipatie. 
Onder welk begrotingsartikel valt dit? Hoeveel is hiervoor gereserveerd? 

Een deel van raadsvrije onderwerpen zijn regulier begroot onder raadsbreed werken. Daar kan participatie een onderdeel van zijn. 
Als er extra inzet nodig is, dan moet de raad daarover in gesprek.

292 GroenLinks 9 Hoe groot deel van de begroting draagt bij aan verslechtering van de klimaatsituatie doordat 
het uitstoot van broeikasgassen stimuleert of faciliteert?  

Dit is geen verhelderende technische vraag. Weet dat meer inzicht in de uitstoot van CO2 wordt meegenomen in de 
totstandkoming van het duurzaamheidsplan. De rol van (vastgesteld) beleid in het bereiken van de gestelde doelen zal hier 
onderdeel van zijn.

293 GroenLinks 9 Hoeveel van alle aanbestedingen en inkoop wordt volledig duurzaam uitgevoerd? Volledig duurzaam inkopen betekent dat het effect op het milieu maximaal wordt geminimaliseerd en het maximale wordt gedaan 
op het sociale vlak. Het is binnen onze huidige budgetten niet altijd mogelijk 100% duurzaam in te kopen, maar binnen de 
mogelijkheden wordt dit wel gemaximeerd. Bij alle aanbestedingen die Gouda uitschrijft wordt gekeken naar de mogelijkheden van 
het toepassen van duurzaamheidscriteria en social return. Daar waar mogelijk wordt dit toegepast. Dit kan op verschillende 
manieren. Als eis, voorgeschreven door de gemeente, of als gunningscriterium (wens van de gemeente die bij invulling zorgt voor 
een grote kans op gunning van de opdracht). Een combinatie van eisen en wensen komt ook voor. Dan schrijven we een minimum 
voor en vragen we de Inschrijvers nog meer te bieden. Zo zetten we de kennis uit de markt in.                                               
Voorbeelden van opdrachten met een grote MVOI-component zijn: de opdracht aan Promen (SROI), het circulaire plastic fietspad, 
isolatie van de school Goudse Waarde met – door inwoners ingeleverde – spijkerbroeken, verduurzaming van gemeentelijk 
vastgoed, koffie en thee voorziening in het Huis van de Stad, elektrisch vervoer door de leverancier die de A0-borden exploiteert en 
groene daken op de bushokjes.

294 GroenLinks 10 Op welke manier wordt het tot stand komen van een distributiehub bevorderd? Door de invoering van de Zero-Emissiezone Stadslogistiek per 1 januari 2025 wordt het voor ondernemers in de binnenstad 
interessanter om goederen via een hub af te handelen. De logistiek makelaar van de gemeente inventariseert wensen van 
ondernemers ten aanzien van een hub. De gemeente informeert projectontwikkelaars van potentiële hublocaties, 
bedrijfsverenigingen, leveranciers en ondernemers over  de huidige en toekomstige uitbaters van stadsdistributiehubs.  De 
ondernemersverenigingen in de regio Midden-Holland onderzoeken momenteel -met ondersteuning vanuit de gemeente- de 
mogelijkheden om één of meerdere distributiehubs te starten. Op basis van dit onderzoek (Q1 2023) wordt bekeken welke 
aanvullende maatregelen de gemeente kan treffen.

295 GroenLinks 12 Welke maatregelen kunnen worden genomen als we onverhoopt toch over de voorziene 
percentages van de loon en prijsontwikkelingen heen gaan?

De meest voor de hand liggende opties zijn het inzetten van het begrotingssaldo en bezuinigen/ombuigingen op bestaande 
budgetten. Het inzetten van reserves kan niet omdat deze niet bedoeld zijn voor het opvangen van structurele lasten. 

296 GroenLinks 19 In de inleiding van hoofdstuk 3.1.1 (Doelstelling 3) gaat het over het tegengaan van 
laaggeletterdheid. Vallen de maatregelen die hierbij horen in de tabel 3.1.3.3? Zo nee, waar kan 
ik deze doelstelling 3 terugvinden in de tabellen?

Ja, dat klopt. Het tegengaan van laaggeletterdheid valt in tabel 3.1.3.3 (Taakvelden) onder 4.3 Onderwijsbeleid en leerlingzaken

297 GroenLinks 20 Hoeveel wordt uitgetrokken voor het algemene duurzaamheidsplan met tussendoelstellingen 
voor de hele gemeente Gouda (alle inwoners en bedrijven) en waar is dit in de begroting 
opgenomen?

Bij het voorstel voor het duurzaamheidsplan zal ook een voorstel voor de begroting van het plan worden betrokken.
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298 GroenLinks 20 en 21 De doelstellingen lopen niet gelijk met de onderdelen van het bestuursakkoord hoofdstuk 3; 
dat maakt het vergelijken lastig. Om welke reden is er gekozen voor herbenoeming van 
doelstellingen? De doelstellingen komen niet geheel overeen met de doelen van het 
bestuursakkoord. Zo ontbreekt bijvoorbeeld dierenwelzijn. Welk bedrag wordt voor 
dierenwelzijn begroot? En welk bedrag voor openbare ruimte (afvalbeleid)?

Voor de begroting is de keuze gemaakt om dezelfde indeling te hanteren als de voorgaande begrotingen. Op deze wijze zijn de 
programma’s logisch, herkenbaar en vergelijkbaar. Deze indeling wijkt inderdaad af van het bestuursakkoord. Daar is de keuze 
gemaakt voor een meer algemene indeling van Gouda duurzame en groene stad en Gouda inclusieve en sociale stad. 
Een voorstel voor dierenwelzijn n.a.v. het bestuursakkoord wordt naar verwachting medio 2023 aan de raad voorgelegd. Tot nu toe 
was er budget beschikbaar voor de uitvoering van dierennoodhulp (opvang en vervoer) en het opruimen van kadavers. Dit laatste 
(45.000) valt onder openbare ruimte.

299 GroenLinks 21 Op welk deel van de  totale Goudse CO2-uitstoot heeft de routekaart van doelstelling 4 eerste 
lid van toepassing? Graag een kwantitatieve onderbouwing.

De routekaart ziet uitsluitend op de gemeentelijke gebouwen. De verhouding CO-2 reductie in relatie tot de totale CO2-reductie 
van de hele gemeente is niet bekend.

300 GroenLinks 21 "We verdubbelen onze inspanningen op het gebied van groen" staat in het bestuursakkoord. 
Hoeveel meer geld wordt uitgetrokken voor 'groen' in vergelijking met voorgaande jaren? Aan 
welke activiteiten, naast de reeds genoemde kimaatadaptieve maatregelen en kwalitatieve 
beheersmaatregelen, wordt meér besteed dan voorgaande jaren?

Er is vanuit het bestuursakkoord deze bestuursperiode 2 mln. meer voor groenbeheer en -onderhoud gericht op kwalitatief en 
biodivers groen. Daarnaast komt er vanaf 2024 2,7 ton per jaar bij voor biodiversiteit. Ook is er opnieuw 2 mln. voor het 
Groenfonds, net als vorige bestuursperiode.

301 GroenLinks 24 De gemeente heeft het Schone Lucht Akkoord ondertekend. Waar zijn de maatregelen over het 
meten van de luchtkwaliteit en de maatregelen ter verbetering van de luchtkwaliteit te vinden? 
Als die verdeeld zijn over de programma's, kan een overzicht gegeven worden zodat we kunnen 
controleren wat de gemeente doet voor verbeterde luchtkwaliteit?

Het voorliggende programma is een programma op hoofdlijnen. Op 5 april 2022 is een overzicht van maatregelen uit het Schone 
Lucht Akkoord met de raad gedeeld (dossiernr 6104).

302 GroenLinks 24 In het bestuursakkoord is afgesproken de overlast door houtstook tegen te gaan. Waar is die 
actie terug te vinden in de begroting en hoe wordt die vormgegeven? 

Zie het antwoord onder 301.

303 GroenLinks 25 onder doelstelling 1, lid 1. Wat is de huidige verdeling tussen de regiogemeenten over het 
verdelen van betaalbare woningen onder kwetsbare inwoners? 

Binnen de regio zijn afspraken gemaakt in de vorm van een zogenaamd uitstroomconvenant. Daarvoor wordt een verdeelsleutel 
gehanteerd op basis van de samenstelling van de woningvooraad. Dit betreft het beschikbaar stellen van sociale huurwoningen 
voor mensen die uitstromen vanuit zorgvormen.

304 GroenLinks 25 Onder doelstelling 1, lid 1. Aangezien de verordening alleen over betaalbare woningen gaat, 
kan aangegeven worden hoeveel onbetaalbare woningen er zijn in de regiogemeenten?

De huisvestingsverdening (HVV) geldt op dit moment alleen voor sociale huurwoningen. Door wetswijzigingen kan dat volgend jaar 
worden uitgebreid met bijvoorbeeld middenhuurwoningen. Daarnaast zijn er nog duurdere huurwoningen en koopwoningen. Ook 
die zijn in feite betaalbaar zolang de woningen worden verkocht, maar dan voor huishoudens met een hoger inkomen. Er is geen 
beeld voorhanden wat dit op dit moment is. Per gemeente wordt een onderzoek uitgewerkt naar de foto van de huidige 
woningvoorraad. Daar is nu geen antwoord op te geven.

305 GroenLinks 25 Zijn er middelen beschikbaar om het deelmobilteit beleid op te doen en in 2023 en ook de 
invoering ervan in de vergunningensystemen door te voeren? Zo nee, waarom wordt dat deel 
van de ambitie uit pagina 24 niet uitgewerkt?

Er wordt momenteel gewerkt aan een beleidskader voor deelmobiliteit. De inzet op deelmobiliteit volgt uit het vastgestelde 
Verkeerscirculatieplan en sluit aan bij de ambities van het Klimaatakkoord dat is gericht op het terugdringen van uitstoot door o.a. 
minder en schoner verkeer en vervoer.

306 GroenLinks 25 Kan toegelicht worden hoe de samenwerking georganiseerd wordt met de regiogemeenten in 
het kader van de regionale woonbehoefte? Hoeveel middelen zijn hiervoor gereserveerd? 

Er is met de gemeenten in Regio Midden-Holland een regionale agenda wonen opgesteld (in 2019 vastgesteld), waarin onder 
andere de regionale woonbehoefte is bepaald. Deze wordt waarschijnlijk in 2023 geactualiseerd en ook verbreed naar een 
regionale woonvisie. Dit gebeurt met regionale middelen met behulp van lokale ambtekijk inzet. 

307 GroenLinks 25 Kan een overzicht gegeven worden (kwantitatief) betreft de huisvesting van bijzondere 
doelgroepen de afgelopen 3 jaar? Hoeveel bijzondere doelgroepen zijn er gehuisvest en hoe 
groot is de woningvoorraad in Gouda? Hoeveel woningen heeft Gouda gerealiseerd?

Deze vraag is multi-interpretabel. In het kader van het contingent uitstroomwoningen zijn er in 2019 25, 2020 23 en 2021 38 
woningen toegewezen. Dat zijn er 86 in totaal. Voor 2022 geeft een tussentijdse update van eerste week september aan dat er 25 
woningen zijn toegewezen. De woningvoorraad in Gouda beslaat 33.725 woningen per 1 januari 2021, waarvan er 9.978 van 
woningcorporaties zijn. In de periode 2019-2021 zijn er circa 1.000 wooneenheden toegevoegd (op basis van de planregistratie), 
waarbij ook tijdelijke woonruimten en zorgeenheden zijn meegerekend.

308 GroenLinks 25 Kan een overzicht gegeven worden (kwantitatief) over de aantallen gereguleerde middeldure 
huur en betaalbare koop in Gouda? Hoe groot is de woningvoorraad in Gouda m.b.t. 
middeldure huur en betaalbare koop?

In beperkte mate. Van oudsher is de particuliere huur niet transparant. Huurcontracten worden niet centraal geregisteerd, het is 
een overeenkomst tussen verhuurder en huurder. Op basis van de CBS huurenquête wordt een inschatting gemaakt van de 
huurprijzen. De huurprijzen in de vrije sector, waartoe de gereguleerde middenhuur officieel behoort, zijn niet direct bij de 
gemeente bekend. Deze methode wordt momenteel vernieuwd. Voor projecten die recentelijk zijn uitgevoerd, wordt wel 
bijgehouden hoeveel woningen gereguleerde middenhuur betreffen. Aangezien de verordening middenhuur in 2020 is opgesteld, 
gaat het nog om een beperkt aantal projecten. In het raadsmemo Voortgang programma versnelling woningbouw (21 december 
2021) staan de afspraken in verschillende projecten toegelicht. Concreet zijn er in 2021/2022 2 projecten (Noothoven van 
Goorstraat en Goudshof/Goudstuin) uitgevoerd met gereguleerde middenhuur met 35 woningen. Daarnaast zijn er 45 niet-
gereguleerde middenhuurwoningen opgeleverd verspreid over 3 complexen. Voor 2023 worden naar verwachting 75 gereguleerde 
huurwoningen opgeleverd. De bestaande betaalbare koopvoorraad, waarbij de WOZ-waarde ter hoogte van de NHG-grens van 
355.000 wordt gehanteerd, beslaat circa 14.000 woningen. Dit staat ook opgenomen in de notitie opkoopbescherming in Gouda, 
die door de raad is vastgesteld op 23 februari 2022.

309 GroenLinks 25 Op welke manier gaat de gemeente regie nemen op de programmatische invulling van 
nieuwbouwlocaties? Wat is het verschil met het bestaand beleid?

De gemeente houdt regie primair via de beleidslijnen van de Woonzorgvisie en het grondbeleid. Een van de instrumenten vanuit de 
Woonzorgvisie is een Fonds betaalbaar wonen. Een dergelijk fonds is er nu nog niet. Het voornemen is een voorstel in Q2  2023 aan 
de raad te verzenden.
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310 GroenLinks 25 Hoe geeft de gemeente sturing aan natuurinclusief, klimaatadaptief bouwen, duurzame 
mobiliteit bij nieuwbouw en transformatie? Hoeveel middelen zijn hiervoor gereserveerd?

De middelen voor nieuwbouw en transformatie zijn onderdeel van de businesscase van een ontwikkelaar. De gemeente stuurt op 
klimaatadaptief en natuurinclusief bouwen via het Programma van Eisen van het convenant klimaatadaptief bouwen. Duurzame 
mobiliteit op basis van het Mobiliteitsplan en VCP via maatwerkafspraken over deelauto's en ruime, goed toegankelijke 
fietsenstallingen bij appartementengebouwen. Verder stuurt de gemeente met de Structuurvisie Groen op het areaal aan groen 
wat bijdraagt aan klimaatadaptatie en natuur. In het kader van het Omgevingsplan kunnen mogelijk regels worden gesteld over het 
nog beter verankeren van de gewenste kwaliteit.

311 GroenLinks 26 Het streven is om de Grondbank RZG Zuidplas per 31-12-2024 op te heffen? Wat zijn de 
(financiële) consequenties bij het eerder opheffen van de Grondbank?

De betrokken partners binnen de Grondbank hebben afspraken gemaakt over beëindiging per 31 december 2024. Eerdere 
opheffing vergt een nieuwe rond van onderhandelingen met alle partners.

312 GroenLinks 29 In het bestuursakkoord staat bij het kopje Inclusie dat de vierings- en herdenkingscultuur 
verstevigd wordt. Hoeveel meer is hiervoor gebudgetteerd dan vorige jaren? Is hier rekening 
gehouden met het uit te voeren onderzoek naar het koloniaal en slavernij verleden van Gouda, 
naast andere activiteiten gerelateerd aan herdenkingsjaar Keti Koti?  Ontvangt Gouda hiervoor 
middelen vanuit het Rijk?

Voor de versteviging van de vierings- en herdenkingscultuur is € 30.000 gebudgetteerd, dit bedrag valt binnen het algemene 
budget voor het programma SamenLeven (inclusie, diversiteit en burgerschap). Er wordt momenteel door het college gekeken op 
welke wijze een mogelijk onderzoek naar het koloniaal en slavernijverleden in Gouda zou kunnen worden vormgegeven. Hiervoor 
is nog geen budget vastgesteld.  Gouda ontvangt voor bovenstaande activiteiten geen middelen van het Rijk.

313 GroenLinks 29 Ontvangt Gouda middelen voor of vanuit de Anti Discriminatie Voorziening? Onder welke 
begrotingspost kunnen we dat terugzien?

Gouda ontvangt vanuit het Rijk jaarlijks € 56.600 voor de verplichte anti-discriminatievoorzieningen. Dit wordt toegevoegd aan het 
algemene budget voor het programma SamenLeven (inclusie, diversiteit en burgerschap). 

314 GroenLinks 29 Kan, op basis van doelstelling 2, 2e lid, toegelicht worden hoe die preventie vormgegeven 
wordt, waar dat vastgelegd is, en hoe omgegaan wordt de grote financiële spanningen van dit 
moment voor kwetsbaren?

De preventie van schulden gebeurt door middel van vroegsignalering. Door de signalen van achterstanden in een vroeg stadium op 
te volgen en passende hulp te bieden wordt ingezet op het voorkomen van verder oplopende schulden. De werkwijze is vastgelegd 
in het uitvoeringsplan vroegsignalering, dat is vastgesteld door het college. In de raadsmemo ‘Winterplan’ van 27 september 2022 
is vastgelegd hoe we omgaan met de huidige hoge inflatie en gestegen energieprijzen.

315 GroenLinks 31 In tabel 3.4.3.2 staat onder Startbegroting het kopje Autonome en administratieve 
ontwikkeling. De bedragen die hierna staan worden ieder jaar fors lager. Waar zit deze 
verlaging in? (3 miljoen in 2023 naar 2,3 miljoen in 2026)

Dit betreft voornamelijk de actualisatie van de bijdrage gemeenschappelijke regeling PROMEN. Zie hiervoor pagina 105 van de 
programmabegroting. 

316 GroenLinks 31 In de paragraaf 3.4.3.3 staat in de tabel op de eerste regel een post voor 6.1 Samenkracht en 
burgerparticipatie van 8,1 miljoen euro. Hoe is dit bedrag globaal opgebouwd? En zit hier 
bijvoorbeeld ook het beheer van wijkcentra in?

In dit taakveld valt onder meer het Gezondheidsbeleid, Inburgering, Inclusie, Participatie in de Buurt, Jongerenwerk en subsidies 
voor preventieve jeugdactiviteiten maar bijvoorbeeld ook de GoudApot, buurtbemiddeling en de wijkaanpak en het 
VrijwilligersInformatiePunt. 

317 GroenLinks 31 In de paragraaf 3.4.3.3 staat een kopje 6.2 Toegang en eerstelijnsvoorzieningen. Hoe is dit 
bedrag globaal opgebouwd, m.a.w. wat valt hieronder?

Vanaf het begrotings 2023 is de BBV regelgeving aangepast. Hierdoor hoort Veilig thuis nu bij taakveld 6.2 waar het tot en met 
2022 nog bij taakveld 6.82 Ge-escaleerde zorg 18- hoorde. 
Daarnaast is het ook opgebouwd uit het Sociaal Team en een onderdeel van het bestuursakkoord.

318 GroenLinks 31 In paragraaf 3.4.3.3 staat onder het kopje 6.81b Maatschappelijke- en vrouwenopvang (WMO) 
dat er in 2024 600.000 euro minder wordt uitgegeven dan in 2023. Waar is deze daling op 
gebaseerd?

Actieplan Dakloosheid is voor 2023 opgenomen. Dit is incidenteel budget en vandaar een lager budget in 2024.

319 GroenLinks 31 In paragraaf 3.4.3.3 staat onder het kopje 6.74a Gesloten plaatsing dat daar jaarlijks ongeveer 
500.000 euro voor beschikbaar wordt gesteld. De trend in de samenleving is dat gesloten 
plaatsing wordt afgebouwd, waarom blijft dit bedrag jaarlijks ongeveer gelijk?

Ondanks dat de landelijke trend is dat gesloten plaatsing wordt afgebouwd, is er een soortgelijk bedrag gereserveerd om te 
garanderen dat er voldoende beschikbaarheid is voor kwetsbare jeugdigen die deze jeugdhulp nodig hebben.

320 GroenLinks 33 Doelstelling 5, lid 1, kan toegelicht worden of er ook ondersteuning komt voor 
sportverenigingen die alleen sportaccommodaties huren en wat er met de huurprijs gaat 
gebeuren als de inflatie hoog blijft?

Zoals in de raadsmemo over het Winterplan is opgenomen bespreekt het college hoe het om wil gaan met de indexering. 
Vooralsnog heeft het college in het voorjaar besloten dat de indexering voor de huur van sportaccommodaties net als in 
voorgaande jaren wordt doorgevoerd. 

321 GroenLinks 33 In hoofdstuk 3.5.1 staan bij doelstelling  1 (aantrekkelijke stad) en doelstelling 2 (het merk 
Gouda versterken) verschillende maatregelen genoemd. Waar komen deze maatregelen terug 
in de tabellen op pagina 35?

De vasttleggingseisen (BBV) schrijven voor dat de verantwoording op taakveldniveau plaatsvindt. Die verantwoording is niet 1 op 1 
te koppelen aan de doelstellingen zoals beschreven in 3.5.1

322 GroenLinks 34 Kan een toelichting gegeven worden over de investeringen in sportaccommodatie en 
sportbeleid? Zitten hier ook maatregelen in om sportvoorzieningen te verduurzamen? Hoeveel 
middelen zijn hiervoor gereserveerd? Hoeveel Goudse inwoners zijn geactiveerd om te gaan 
sporten?

Investeringen in sportaccommodaties worden gedaan aan de hand van een tienjarenplan. Met de beschikbare middelen kunnen 
verduurzamingsmaatregelen genomen worden op het moment dat er ook andere renovaties op een sportcomplex plaatsvinden. 
Aanbrengen van ledverlichting vindt om praktische en financiële redenen bijvoorbeeld plaats op het moment dat een sportveld 
gerenoveerd wordt. Het aantal Gouds inwoners dat voldoende sport en beweegt wordt regelmatig onderzocht door 
GGD/RIVM/CBS. Bij de laatste meting zat dat percentage rond de 52%.

323 GroenLinks 35 Kan een toelichting gegeven worden over de investeringen in sportaccommodatie en 
sportbeleid? Zitten hier ook maatregelen in om sportvoorzieningen te verduurzamen? Hoeveel 
middelen zijn hiervoor gereserveerd?

Zie 322.

324 GroenLinks 35 Hoeveel burgerinitiatieven zijn er door GoudApot begeleid? Hoeveel middelen zijn hiervoor 
gereserveerd? 

Goudapot stelt ieder jaar een jaarverslag op dat ter kennisgeving naar de raad wordt gestuurd. Dit jaarverslag is op de site van 
Goudapot te vinden Goudapot.nl. Daarnaast is op de site van Goudapot in te zien wat recent is toegekend. Over het eerste halfjaar 
van 2022 is het volgende door Goudapot gerapporteerd: zie sheet bijlagen

325 GroenLinks 37 Doelstelling 5, set de gemeente in op het tegengaan van straatintimidatie en het verbeteren 
van het veiligheidsgevoel van vrouwen op straat en zo ja hoe wordt dat komende jaren 
vormgegeven?

Momenteel wordt de laatste hand gelegd aan een memo over het onderwerp straatintimidatie naar aanleiding van een motie van 
de raad. Het streven is dit memo eind november aan te leveren.
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326 GroenLinks 41 Waarom worden de startnotitie van doelstelling 1 2e lid alleen bij raadsbrede thema s 
gebruikt? Welke zijn dat?

De startnotitie wordt in eerste instantie gebruikt bij de onderwerpen die in het bestuursakkoord zijn aangemerkt als 12 raadsbrede 
thema´s welke kunnen worden gevonden in bijlage 1 pagina 19 en verder. In bijlage 1 van het bestuursakkoord is voorts 
aangegeven´ De behandeling van de onderwerpen is gericht op brede overeenstemming in de raad. Voorwaardelijk daaraan is een 
zorgvuldig, uitgebreider behandel- en besluitvormingstraject. ´ Hoofdstuk 1, pagina 5, schrijft verder ´ De raad dient beter in positie 
te worden gebracht om zijn kaderstellende en controlerende rol te kunnen uitvoeren. In de praktijk betekent dit dat er meer ruimte 
is voor het bespreken van voorstellen en dat de raad dus zoveel mogelijk in een vroegtijdig stadium wordt betrokken, middels een 
startnotitie. Daarnaast is bij een aantal onderwerpen in bijlage 1 specifiek aangegeven dat een startnotitie gewenst is. In het 
bestuursakkoord is afgesproken dat de samenwerking tussen raad en college wordt geëvalueerd en daar kan het gebruik van de 
startnotitie in worden meegenomen.

327 GroenLinks 53 Kan toegelicht worden wat de kwantitatieve absolute groei is van de lokale lasten voor de 
woningeigenaar en wat de absolute groei van het vermogen van de woningeigenaar geweest is 
door de WOZ waarde ontwikkeling? 

De begrote stijging van de woonlasten voor een woningeigenaar is 8,77%. Een inwoner van een meerpersoonshuishouden die de 
gemiddelde hoeveelheid afval inzamelt en een huis bezit dat conform de gemiddelde waardewijziging in Gouda is gestegen betaalt 
€ 92,61 (€ 1147,01 - € 1054,50) meer. De absolute groei van het vermogen van de woningeigenaar is niet aan te geven. Bij de 
berekening van het aanslagbedrag OZB 2022 is rekening gehouden met een gemiddelde WOZ-waarde van € 245.000. Bij de 
berekening van het aanslagbedrag OZB 2023 is rekening gehouden met een gemiddelde WOZ-waarde van € 276.000 (gemiddelde 
waardestijging 12%).

328 GroenLinks 63 Kan een toelichting gegeven worden waarom de investeringsmiddelen voor de verzakkingen 
van de woonwagenlocaties niet toereikend zijn? Welke consequenties liggen hier ten grondslag 
als de kans van optreden (risico van 70%) werkelijkheid wordt? Om hoeveel Goudse inwoners 
gaat het? Welke maatregelen worden genomen om de woonwagenlocaties te versterken?

Op de Goudkade is afgelopen jaar geinvesteerd in het openbaar gebied om de afwatering van regenwater te verbeteren. Komende 
periode wordt bekeken of dit voldoende is of dat aanvullende maateregelen nodig zijn op de standplaatsen. Zodra een keuze is 
gemaakt of geplande koopstandplaatsen op de 1e Moordrechtse Tiendeweg worden ingericht als (zettingsvrije) huurstandplaatsen 
wordt de investering hierop aangepast.

329 GroenLinks 67 Het budget voor onderhoud sportaccommodaties is niet toereikend. Welke consequenties 
heeft dit voor gebruikers van sportaccommodaties?

Over het algemeen lukt het om accommodaties op een dusdanig onderhoudsniveau te houden, dat gebruikers daar functioneel 
gezien geen last van hebben. Wel zijn er met name enkele gymzalen die zeer oud zijn. Daar wordt met het Integraal 
Huisvestingsplan Onderwijs.

330 GroenLinks 85 4.6.2.6. diversiteit en inclusie: welk budget wordt gereserveerd om van de gemeente een 
inclusieve werkgever te maken?

De komende 4 jaar is per jaar  30.000 gereserveerd voor D&I en  in 2024 eenmalig 70.000 voor het toegankelijker maken van de 
website. 

331 GoPo 10 blijft de gemeente bij het voornemen om in 2040 CO2 neutraal te zijn? dit gezien de 
omstandigheden in de wereld? (energie)

Dit is geen verhelderende technische vraag. En ja, dit voornemen blijft. Het is als doel herbevestigd in het bestuursakkoord 
vanwege de noodzaak qua klimaatverandering en geopolitieke afhankelijkheden.

332 GoPo 17 terugdringen jeugdwerkloosheid arbeidsmarktpartners met elkaar verbinden; kunt u aangeven 
hoe en met welke partners?

Jeugdwerkloosheid wordt bestreden door jongeren, die niet zelfstandig de weg vinden (al of niet met een uitkering), ondersteuning 
op maat te bieden. Dit met als doel dat zij uitstromen naar werk en/of een passende opleiding. Het gaat zowel om preventie als om 
bestrijding jeugdwerkloosheid. Arbeidsmarktpartners zoals het Regionale Meld- en Coördinatiepunten (RMC), mbo-scholen, 
praktijkonderwijs, voortgezet speciaal onderwijs, Samenwerkingsorganisatie Beroepsonderwijs Bedrijfsleven (SBB), UWV, Promen, 
Leerwerkloket, WerkgeversServicepunt en gemeenten in de arbeidsmarktregio werken samen aan deze opgave. Vanuit de 
centrumgemeente Gouda worden de samenwerkingsafspraken en activiteiten, met inzet van landelijke middelen (ESF, 
Crisisdienstverlening), in de arbeidsmarktregio Midden-Holland gecoördineerd. Een greep uit de activiteiten: School@work, 
tegengaan groenpluk, uitbreiding matchtafel, Ontwikkeladviezen, Orientatietrajecten, Coördinator Praktijkonderwijs/Voorgezet 
Speciaal Onderwijs, Llokaal Expeditie.

333 GoPo 23 riolering; voordeel van ruim 2milj toch gaan kosten voor bewoners omhoog. Graag uitleg 
waarom toch verhoging?

Het voordeel van € 2,555 mln wil zeggen dat de baten (inkomsten uit heffing riolering) in 2023 hoger zijn dan de lasten in dat jaar 
(oa. kosten voor onderhoud, afschrijvingen). Deze overdekking komt door de BTW component. De BTW is kostpijsverhogend en 
wordt in rekening gebracht bij de gebruikers.

334 GoPo 25 transformatie bestaande gebouwen; worden daar ook leegstaande kantoren bij betrokken? Leegstaande kantoren kunnen in aanmerking komen voor transformatie als deze zich op een voor wonen geschikte plek bevinden.

335 GoPo 29 hulp bij schulden; er wordt gesproken over verruimen van hulp, waar bestaat deze uit? Kunt u 
concreet aangeven hoe?

Het verruimen van inkomensgrenzen voor minimaregelingen wordt in de begroting genoemd. Zoals in het bestuursakkoord is 
opgenomen wordt de inkomensondersteuning verhoogd naar 130% van de bijstandsnorm. Hierdoor worden de minimaregelingen 
beschikbaar voor huishoudens met een inkomen van maximaal 130% van de bijstandsnorm. Zoals is opgenomen in het Winterplan 
is de collectieve zorgverzekering reeds naar 130% verhoogd en volgen de verdere minimaregelingen per ommegaande zodra de 
juiste besluitvorming is afgerond. 

336 GoPo 29 waar mogelijk afremmen van instroom hulp bij huishouden; ouderen moet langer zelfstandig 
blijven wonen hoe gaat u dit in goede banen lijden?

Inwoners kunnen hulp bij het huishouden via de Wmo ontvangen indien zij daarvoor in aanmerking komen. De 
inkomensafhankelijke eigen bijdrage kan leiden tot een afname van het clientenaantal of tot een verminderde toestroom van 
nieuwe clienten. Gezien de vergrijzing, houden we in de realistische reeks rekening met een aanhoudende toename van het aantal 
inwoners dat een beroep doet op hulp bij het huishouden.

337 GoPo 33 reserve 2milj waterfonds; waar wordt die 2 milj aan besteed? Een raadsvoorstel over de inzet van het waterfonds wordt binnenkort aangeboden aan de raad.
338 GoPo 37 voorkomen van polarisatie ; kunt u aangeven hoe u de verdraagzaamheid tussen inwoners ga 

vergroten?
Het vergroten van verdraagzaamheid tussen inwoners is complex en vraagt om voortdurende actie van iedereen. De gemeente wil 
het goede voorbeeld geven en bevorderen dat die acties plaatsvinden. Het is belangrijk dat inwoners elkaar ontmoeten en leren 
kennen en dat er wordt geluisterd naar ieders (tegen)geluid, waardoor (voor)oordelen en frustraties kunnen afnemen. Hierdoor is 
de kans groot  op wederzijds begrip en meer verdraagzaamheid. Medewerkers van de gemeente en partners worden opgeleid en 
getraind om maatschappelijke vraagstukken te analyseren en eventueel dialoogsessies te organiseren tussen tegenpolen. Zie ook 
de antwoorden op de vragen 121 en 122.
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339 GoPo 45 overheid directie algemeeen; in 2022 waren de kosten €299 ; 2023  kosten € 956 ; waardoor 
deze enorme verhoging? Graag uitleg

De middelen van het bestuursakkoord die betrekking hebben op de robuuste organisatie, bladzijde 107 punt 17 zijn op dit moment 
bij de directie opgenomen en zijn dus nog niet toebedeeld aan de afdelingen. In afwachting van nadere uitwerking.

340 GoPo 53 woonlasten voor huurders stijgen met 14,4%; in 2022 was dat 6,96%!; er is 2milj voordeel bij 
riolering waarom dan toch die 14,4% verhoging voor inwoners?;  kunt u dit uitleggen aan 
bewoners? Zeker gezien de energie armoede die verwacht wordt?

Het voordeel van € 2,555 mln. wil zeggen dat de baten (inkomsten uit heffing riolering) in 2023 hoger zijn dan de lasten in dat jaar 
(o.a. kosten voor onderhoud, afschrijvingen). Deze overdekking komt door de BTW component. De BTW is kostprijsverhogend en 
wordt in rekening gebracht bij de gebruikers. Zie ook de beantwoording van vraag 11 en 12 van de bestuursrapportage.

341 GoPo 66 open einde regeling jeugd; Gouda levert maatwerkvoorzieningen en is financier; wat houd dit 
in? Moet Gouda ook betalen voor omliggende gemeentes?

De open einde regeling houdt in dat als er is vastgesteld dat jeugdigen jeugdhulp nodig hebben,  de gemeente verplicht is om deze 
hulp te leveren. Ongeacht of er budget beschikbaar is. Gouda betaald op basis van het woonplaatsbeginsel voor de jeugdigen uit 
haar gemeente.

342 GoPo gem-fonds Waarom kiest het college voor een schuildexplosie metr tientallen miljoenen de komende jaren 
(en spreekt dan nog van prudent omgaan met gemeenschapsgeld)? Is het aangaan van korte 
termijn financierin g het bewijs van onbeheersbare tekorten in de exploitatie? Als de rente 
mert 1% stijgt wat betekent dit dan voor de rentelasten in absolute zin in Gouda per jaar?

Slechts de laatste volzin is een technische vraag. Reactie hierop luidt als volgt. Op pagina 77 van de begroting 2023-2026, onder 
4.4.4., is vermeld dat voor een deel is ingespeeld op het oplopen van de rente. Zo is in 2021 voor de jaren 2023, 2024 en 2025 de 
rente voor 3 leningen van  10 miljoen reeds vastgelegd tegen gemiddeld 0,81% 40 jaar rentevast.  Als deze leningen "nu" zouden 
worden gesloten zou de rente tegen de 3% zijn! 
De verwachte resterende omvang van aan te trekken lang vreemd vermogen bedraagt tot en met 2026 71 miljoen. Elke stijging van 
1% impliceert derhalve 700.000 extra rentelasten in absolute zin. Daarnaast vindt gedurende het jaar ook kortlopende financiering 
plaats door middel van kasgeldleningen. De omvang daarvan bedraagt gemiddeld rond de 15 miljoen per jaar. Elke stijging van 1% 
houdt een extra jaarlijkse rentelast in absolute zin in van 150.000.   Het college is zich zeer bewust van risico van stijgende rente. 
Op bladzijde 75 en 76 van de begroting 2023-2026 wordt uitgebreid aangegeven op welke wijze het college deze risico's 
voornemens is te beheersen. 

343 GoPo lokale lastenOppositiepartijen dringen er al jaren op aan om de lokale lasten te verlagen. Is het kiezen voor 
lastenverhoging het bewijs dat deze partijen genegeerd moeten worden? De kloof tussen 
landelijke partijen en de burger is erg groot. Draagrt lastenverhoging naar de mening van het 
college bij aan het verkleinen van deze kloof?

Dit betreft een politieke vraag. 

344 GoPo zorgtaken De kosten in het sociale domein bedragen jaarlijks maar liewfst 110 miljoen. Wat wordt 
ingekocht in absolute zin (dus bv hoeveel burgers krijgen daarvoor bijstand, hoeveel krijgen 
zorgondersteuning in domeien van zorgzwaarte, etc.). Bij 22 miljoen voor Jeugdzorg lijkt het 
erop dat er 100-en euro's per jongere worden uitgegeven. Wat krijgen zij daar concreet voor?

De 110 miljoen worden grotendeels direct ingezet ter individuele ondersteuning van onze inwoners binnen de kaders van de 
Participatiewet, de Jeugdwet en de Wmo. Ruim 3.500 mensen maken gebruik van minimaregelingen; zo'n 400 ontvangen 
schuldhulpverlening, 1700 huishoudens ontvangen een bijstandsuitkering. In het kader van de Jeugdwet ontvangen ruim 2200 
kinderen en jeugdigen individuele hulp. Ruim 1500 mensen maken gebruik van Hulp bij het huishouden; meer dan 900 mensen 
ontvangen begeleiding Wmo en ruim 400 mensen gaan naar Wmo dagbesteding. (n.b. cijfers zijn afgerond, gebaseerd op 
momentopname Q2 2022). Specifiek voor jeugdigen is het streven om in 2023 de gemiddelde kostprijs per jeugdige te stabiliseren 
op niveau 2021 (ex index) ofwel €11.738,-. Dit is een gemiddelde van kostbare ondersteuning in het kader van hoog- 
gespecialiseerde jeugdhulp en hulp met verblijf (zoals pleegzorg) en lichtere, kortdurende hulp. Naast de individuele voorzieningen 
wordt subsidie ingezet om voorzieningen in de sociale basis zoals buurthuizen en het sociaal team te bekostigen.  

345 GoPo woondossierVoor wonen en leefomgeving wordt jaarlijks ruim 31 miljoen uitgegeven. Hoeveel woningen 
worden daar jaarlijks van gerealiseerd in de begrotingsjaren? (Dus ook hier… wat krijgen we 
ervoor)> Er gaat maar liefst 16 miljoen naar verkeer en vervoer. Welke concrete verbetering 
van de mobiliteit wordt hiermee betaald en bereikt?

In de begroting worden de uitgaven op hoofdlijnen toegelicht. In de Woonzorgvisie en Regionale Agenda Wonen, en het 
uitvoeringsprogramma van het Verkeerscirculatieplan is toegelicht welke concrete maatregelen komende jaren worden uitgevoerd.

346 GoPo onderne
mersklim

aat

Een op de vijf Nederlandse mkb’ers speelt zelfs met de gedachte het bijltje erbij neer te gooien, 
dat blijkt uit onderzoek van mkb-financieringsplatform October. Hoe  ermstig zou het voor 
Gouda zijn wanneer ook hier 20% van de ondernemers zou stoppen (denk aan 
werkgelegenheid en schuldhulpverlening)?  Wat zou het effect van een slechtere 
bereikbaarheid van de binnenstad betekenen voor het ondernemersklimaat?  Hoe kan de 
(jeugd) werkloosheid worden verminderd wanneer het ondernemersklimaat in Gouda zal 
verslechteren?

Dit is geen verhelderende technische vraag ihkv de begroting.
(1) Of een ondernemer op basis van de huidige energiecrisis, inflatie, coronaterugbetalingen,  oplopende grondstof- en 
personeelskosten en afgenomen consumentenbestedingen, de bedrijfsvoering zal stoppen hangt af van een hoeveelheid aan 
factoren zoals eigendomspositie t.o.v. pand, schuldenpositie, eigen vermogen, vast of variabel energiecontract, het nemen van 
energiebesparende maatregelen en ondernemersriscio. Hierdoor is nu niet te voorspellen welke ondernemers zouden stoppen en 
in hoeverre dit effect heeft op de werkgelegenheid en de schuldhulpverlening. Overigens zal ook een correctie in de cijfers zitten 
doordat de coronamaatregelen kwetsbare bedrijven overeind heeft gehouden. De SBG en Gouda Onderneemt hebben momenteel 
een enquête uitstaan om meer inzicht te krijgen in de situatie (uitgesplitst naar branche). Ons beeld is dat de situatie zeer verschilt 
per ondernemer.  
(2) In het VCP zijn de economische effecten omschreven van de uitvoering van het VCP. Specifiek in hoofdstuk 4.6 van de 
achtergrondrapportage staat o.a. dat het VCP netto een positief effect heeft op de omzetten in de drie grootste winkelgebieden 
van Gouda. Dit effect is een resultante van grosso modo drie onderliggende effecten: betere bereikbaarheid door kortere reistijden 
naar winkelgebieden door verbetering van de randwegen; mindere bereikbaarheid door langere reistijden door 30 km/u en 
verkeersmaatregelen; grotere aantrekkingskracht door verbetering verblijfsklimaat binnenstad. 
(3) De gemeente zet zich in voor het verminderen van de jeugdwerkloosheid – momenteel relatief laag – door het stimuleren van 
stage- en leerwerkplekken bij werkgevers. Het Regionaal Mobiliteitsteam staat klaar voor werkgevers die willen stoppen en helpt 
personeel van werk naar werk te leiden.
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347 GoPo Infografic Zie infografic in tabbald "bijlage" Mis in 2023 de opbrenst lokale belastingen.. inzet reserves 
2023 als zijnde inkomsten 21,1 miljoen en toevoegen 19,6 ??

De overige lokale belastingen (OZB, afval en riool zijn apart inzichtelijk gemaakt) staan in de begroting 2023 in de infopgrahic onder 
Overig. Voor de lokale bealstingen verwijzen we naar de paragraaf lokale lasten. Net als bij de jaarrekening 2021 zijn in het kader 
van de verbetering financiele functie de verdeling aangepast aan de wetgeving BBV, waardoor deze ook te automatiseren is. De 
lokale belastingen zijn onder overig geplaatst, omdat de grootste belastingen reeds zichtbaar zijn  gemaakt. Verder is de inzet 
reserves inderdaad 21,1 miljoen. Dit is een inkomst voor de exploitatie, omdat hier zaken uit betaald kunnen worden. Er wordt 
inderdaad 19,6 miljoen toegevoegd aan de reserves. Dit is een uitgaven voor de exploitatie. 

348 GV 10, 12, 49 Betreft Winterplan: op welke manier wordt invulling gegeven aan het winterplan In het raadsmemo Winterplan d.d. 27 september 2022 heeft het college aangegeven welke (nood)maatregelen genomen worden 
om te zorgen dat kwetsbare Gouwenaars en maatschappelijke organisaties en instellingen deze winter niet in de kou komen te 
staan. Daarnaast kijkt het college naar maatregelen die op de iets langere tijdshorizon ondersteunend kunnen zijn voor inwoners 
en maatschappelijke organisaties vanuit het perspectief van de energiecrisis. 
In lijn met de wens van de raad wordt tempo gemaakt met de uitvoering van het Winterplan.
De verhoging van het jeugdtegoed is inmiddels doorgevoerd. Het Klusteam voor hulp in huis bij energie besparen start per 1 
november. De subsidieregeling voor maatschappelijke organisaties treedt begin november in werking.
Andere maatregelen vergen nog nadere uitwerking. Hiervoor is aparte besluitvorming nodig door het college en in sommige 
gevallen mogelijk ook door de raad. 
De raad wordt in november door middel van een raadsmemo geïnformeerd over de voortgang van de uitvoering van het 
Winterplan.

349 GV 10, 12, 49 Betreft Winterplan: wordt de raad hierbij nog betrokken (zoals eerder aangegeven) en op welke 
manier

De raad is direct betrokken bij de invulling van het Winterplan doordat de besluitvorming voor sommige maatregelen een 
raadsbevoegdheid is, bijvoorbeeld de aanpassingen van verordeningen.
Daarnaast wordt de raad in november door middel van een raadsmemo geïnformeerd over de voortgang van de uitvoering van het 
Winterplan. 
In het kader van het budgetrecht wordt de raad betrokken door middel van de P&C Cyclus:
 -In de Tweede Bestuursrapportage wordt voorgesteld om in 2022 € 2 miljoen te reserveren voor onder andere  maatschappelijke 

organisaties, zoals sportverenigingen, kunst- en cultuurinstellingen, welzijnsorganisaties en buurthuizen, die door de stijgende 
energiekosten financieel ernstig in de problemen komen.
 -In de Programmabegro ng 2023-2026 is een reservering van € 2 miljoen opgenomen in 2023 en € 1,5 miljoen in 2024 voor onder 

andere aanvullende steun aan huishoudens en maatschappelijke organisaties, zoals sportverenigingen, cultuurinstellingen, 
welzijnsorganisaties en buurthuizen, die door stijgende energiekosten financieel ernstig in de problemen komen.

350 GV 10, 12, 49 Betreft Winterplan: wordt het winterplan voor 2023 en 2024 ten laste van de algemene reserve 
gebracht (weerstandsvermogen)

In de tabel op pagina 13 van de Programmabegroting (ontwikkeling reservepositie) is het beschikbaar weerstandsvermogen 
weergegeven. Dit is een optelsom van de algemene reserve en de begrotingsresultaten. De stelpost voor het Winterplan is 
meegenomen in de berekening van de begrotingsresultaten. De stelpost wordt dus niet ten laste gebracht van het beschikbare 
weerstandsvermogen zoals weergegeven in de tabel.

351 GV 12 Gazprom: Worden de kosten voor herziening van het Gazprom contract structureel ingeboekt ? 
Waarom wordt deze keuze gemaakt, aangezien het hier een zeer bijzondere omstandigheid 
betreft (oorlog) en daarnaast de verwachting is dat dit bij nader inzien niet onder het Europees 
sanctiebeleid valt ? 

Ja, er is uitgegaan van het huidige tarief na contracatwisseling, omdat er vooralsnog geen zicht is op een lager tarief. Mocht dat in 
de toekomst wel het geval zijn, wordt de begroting daarop aangepast.

352 GV 12 Gazprom: Wanneer blijkt dat dit Gazprom contract niet onder het europees sanctiebeleid valt, 
wordt dan compensatie voor de onnodig gemaakte extra kosten geclaimd bij de rijksoverheid ? 

Ja, als blijkt dat de contractwisseling niet onder het sanctiepakker valt zal samen met ODMH en aangelosten gemeenten een claim 
bij het Rijk worden neergelegd.

353 GV 10 Economie, werk en onderwijs: Op welke wijze is in deze tijd van grote personeelstekorten de 
genoemde jeugdwerkloosheid ontstaan

Uit beschikbare cijfers (zie bijlage) blijkt dat de jeugdwerkloosheid in de afgelopen 2 jaar flink is gedaald en dat het indexcijfer in 
Midden-Holland (inclusief Gouda) lager ligt dan landelijk. Werkloosheid is echter nooit helemaal terug te dringen tot 0. Er zal, 
ondanks alle inspanningen, altijd sprake zijn van frictiewerkloosheid (kortdurende werkloosheid die ontstaat bij het zoeken of het 
wisselen van een baan), van (multi)problematiek/ belemmeringen (psychische/psychiatrische, dakloosheid, zware schulden, 
verslaving, tienermoeder, taal) of van ongewenst gedrag die werken bemoeilijkt.

354 GV 10 Energie en klimaat: er wordt fors ingezet op nieuwe, meer duurzame energievoorziening 
(warmtenet, zon- en windenergie); gaat de gemeente hiervan zelf de exploitatie ter hand 
nemen

 Het vraagstuk van aanleg, beheer en exploitatie speelt vooral bij warmtenetten. De gemeente wacht daarvoor de wetgeving af 
(Wet collectieve warmtevoorziening) die 1 juli 2024 in werking moet treden. Ondertussen oriënteert de gemeente zich op 
varianten van governance van reeds bestaande warmtenetten, zodat, als het zover is, de gemeente een onderbouwd en binnen de 
wet passend besluit kan nemen over de governance. Bij zon- en windprojecten is de verwachting dat de markt en 
energiecoöperaties dit op zullen pakken. 

355 GV 10 Wonen en leefomgeving: in woonwijken wordt veel overlast ervaren van geparkeerde, grote 
transportbussen na werktijd (avond-/nachtelijke uren). Bestaat inzicht in de ervaren overlast? 

Helaas is het niet mogelijk de meldingen te sorteren op dit specifieke onderwerp. Het is goed mogelijk dat er overlast wordt 
ervaren. Het is op grond van de APV (artikel 5.5) echter toegestaan met een bus tot 6m lengte en 2,8m hoogte in Gouda te 
parkeren. Dit betreft veelal de werkbussen van zelfstandig ondernemers.

356 GV 33 Doelstelling 1: "Uitvoering geven aan project vanuit het waterfonds binnen de vastgestelde 
kaders". Welke kaders zijn dit ?

Een raadsvoorstel over de inzet van het waterfonds wordt binnenkort aangeboden aan de raad.
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357 GV 33 Toename van het aantal inwoners dat sport. Gouda is niet aangesloten bij het Jeugdfonds Sport 
en Cultuur,  waar inmiddels al 232 gemeenten bij zijn aangesloten. Waarom niet

De gemeente Gouda heeft destijds gekozen voor een werkwijze waarbij de ouders zo laagdrempelig mogelijk worden ondersteund 
en het kind optimale keuze vrijheid krijgt om te gaan sporten of een andere hobby. In Gouda wordt bij de aanvraag van de 
Rotterdampas met korting tegelijkertijd voor inwonende minderjarige kinderen het jeugdtegoed beschikbaar gesteld en twee 
vouchers voor sport of cultuur waardoor het kind een heel jaar kan meedoen. Deze werkwijze levert voor ouders de minste 
bureaucratie op en het kinderen kan kiezen welke sport of culturele activiteit ze graag willen doen.  Bij het jeugdfonds sport en 
cultuur dient per kind via een intermediair een aanvraag ingediend te worden.

358 GV 106 Duurzaam en groene stad: In de periode 2023 tot 2026 wordt bijna 15 miljoen euro extra 
uitgegeven aan een duurzaam en groene stad in het kader van het bestuursakkoord, verspreid 
over maar liefst 10 thema's. Hoe is deze verdeling tot stand gekomen en hoe wordt geborgd 
dat deze inzet van middelen het meest effectief is ? Hoe sluit dit aan op de ambitie om in 2040 
aardgasvrij te zijn ?

Dit is geen verhelderende technische vraag over de begroting

359 GV 112 in paragraaf 5.4 Gronslagen wordt een loonindexatie genoemd van 3,3 procent en een 
prijsindexatie van 2,4 procent. Waarom worden voor (veld) sportverenigingen de huurtarieven 
verhoogd met 6,4 procent

De tarieven voor de huur van sportaccommodaties worden jaarlijks aangepast met het CPI-prijsindexcijfer van januari. Die bedroeg 
dit jaar 6,4%

360 GV 33 Bij doelstelling 5 staat : het realiseren van sport en beweegvoorzieningen op een aantal plekken 
in de stad. Op pag 32 staat "sporten en bewegen moet toegankelijk en dichtbij zijn voor iedere 
Gouwenaar" Hoeveel plekken worden er gerealiseerd en waar worden deze plekken 
gerealiseerd, zodat ze toegankelijk en dichtbij zijn voor iedere Gouwenaar? 

Dat is nog niet exact te zeggen. Momenteel worden diverse mogelijke locaties meegenomen in de afwegingen, maar het 
daadwerkelijk realiseren van voorzieningen is afhankelijk van diverse zaken zoals beschikbaar budget, geschiktheid van 
ondergrond, groeninpassingsmogelijkheden en behoeften van wijkbewoners.

361 GV 29 Bij doelstelling 3 staat: stabiliseren en waar mogelijk afremmen van de instroom hulp bij het 
huishouden door het invoeren van een inkomensafhaneklijke eigen bijdrage, zodra dit wettelijk 
mogelijk wordt. Op pag 31 6.7A staat een hoger bedrag in 2026 begroot dan in 2023. Wat is 
hier de reden van? 

De taakstelling die samenhangt met de invoering van de inkomensafhankelijke bijdrage is nog niet meegenomen in dit bedrag. 
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